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سرمقاله 

پشت صحنه 
»چای گیت«

:: مجید حیدری ::

در روزهای اخیر، موضوع سوءاستفاده ارزی یک شرکت حوزه چای، نقل 
محافل خبری و سوژه فضای مجازی شده است. اصل خبر چه بود؟ به 
گفته سازمان بازرسی کشور، یک گروه فعال در صنعت چای از سال۹۸ تا 
۱۴۰۱ حدود ۲.۷میلیارد دلار ارز با نرخ نیمایی برای واردات ماشین آلات 
و واردات چــای دریافت و بخش بزرگی از آن را در جای دیگری هزینه 

کرده است.
 پس از انتشار این خبر، واکنش ها نسبت به آن جالب بود که عمدتا به 
یک دوئل سیاسی تبدیل شد. یک گروه معتقد بودند که منشأ شروع این 
فساد در دولت قبلی و کشف آن در دولت سیزدهم بود، پس مشخص 

است که مقصر و قهرمان این داستان کوتاه چه کسی است.
گروه مقابل نیز با توجه به ارتباط خانوادگی متهم با یکی از مســوولان 
قبلی دولت سیزدهم، متهم ردیف اول این فساد را مسوولان این دولت 
می دانند. در این هیاهو، برخی از این افراد نیز که در ســال های اخیر از 
سیاست ارز رانتی حمایت می کردند، پس از افشای خبر بدون توجه به 

اصل ماجرا، ابعاد سیاسی فساد چای را برجسته کردند ...

ادامه در صفحه 2

سيستم مديريت يکپارچه / کد 10/43/02/ف
آگهي تجديد مناقصه عمومي يک مرحله اي )شماره 177/م ع/1402(

شرکت آب و فاضلاب استان البرز درنظر دارد اجرای شبکه جمع آوری فاضلاب در بخش هایی از خط چهار حصار به طول 
حدود 3.5 کیلومتر را از محل اعتبارات طرحهاي عمراني و از طریق مناقصه عمومي به پیمانکار واجد شرایط و داراي حداقل 

رتبه 5 در رشته آب واگذار نماید.
کلیه مراحل برگزاري مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایي پاکتها از طریق درگاه 
سامانه تدارکات الکترونیکي دولت (ستاد) به آدرس www.setadiran.ir با شماره فراخوان 2002005186000177  انجام 
خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلي . مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهینامه 

امضاي الکترونیکي را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
برآورد پروژه. مدت اجراي پروژه . نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار : برآورد براساس فهارس بهاء ابنیه و 
شبکه جمع آوری و انتقال فاضلاب سال 1402. مبلغ 97.218.319.271 ریال و مدت اجراي کار 4 (چهار) ماه و مبلغ تضمین 
شرکت در فرآیند ارجاع کار 4.860.915.965 ریال بصورت یکي از تضامین ذکر شده در آیین نامه تضمین معاملات دولتي 

 ـمورخ 94/09/22 مي باشد. به شماره 123402/ت 50659/ه
مهلت تحویل اسناد مناقصه : مناقصه گران علاوه بر بارگذاري فایلهاي PDFتا ساعت 19 روز دوشنبه مورخ 1402/10/04. 
موظف به ارائه اصل تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار در پاکت لاک و مهر شده تا پایان وقت اداری همان روز  به دبیرخانه 

شرکت آب و فاضلاب استان البرز مي باشند.
تاریخ بازگشایي پاکات : ساعت 12:30 روز سه شنبه مورخ 1402/10/05 خواهد بود.

نحوه دریافت اسناد مناقصه: داوطلبان مي توانند به منظور دریافت اسناد مناقصه از تاریخ 1402/09/14 تا ساعت 19 روز 
یکشنبه مورخ 1402/09/19  از طریق سامانه ستاد به آدرس www.setadiran.ir اقدام نمایند. 

تلفن تماس : 026-32117150  
سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مناقصه مندرج است.

شناسه آگهی: 1614872
شرکت آب وفاضلاب استان البرز

»سهامي خاص«          
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البرز روز جمعه همزمان با آغاز دهه فجر؛
ميزبان رئيس جمهور 

6خواهد بود

در این شماره می خوانید:

3   تخریب یک سوم خاک های جهان 
4   احساسی که نشانه هوش بالاست   

   کتاب: مسئله مرگ و زندگی

    تمامی خدمات مربوط به سهام عدالت رایگان است
 

    پرسپولیس تیم زنان تشکیل می دهد
   اسرائیل بار یا یار آمریکا؟
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استاندار البرز خبر داد

افتتاح 56 پروژه در سفر 
رئيس جمهور

تمدید مهلت ثبت نام در چهارمین 
دوره نمایشگاه »سازخانه«

بهره برداری از پیست اسکی 
دیزین یک ماه دیگر

مهیار عسگریان پس از بازدید از روند بازسازی پیست اسکی دیزین، گفت: 
مجموعه اسکی دیزین یک مجموعه منحصر به فرد در دنیاست و استفاده 
و رویکرد صرفا بهره برداری از این مجموعه سبب شد پیست اسکی دیزین 
سال گذشته از چرخه بهره برداری خارج شود و وقتی از چرخه خارج شد 
۳ موضوع را مدنظر قرار دادیم؛ یکی اهالی محل دیزین که از این منطقه 

امرار معاش می کردند ...

چهارمین دوره نمایشگاه »سازخانه« از ۲۲ دی ماه به همت خانه موسیقی 
ایران و کانون سازندگان ساز در شاخه های سازهای ایرانی، کلاسیک و 
ابداعی از ۲۲ تا ۲۹ دی ماه در خانه هنرمندان ایران برپا می شود. همچنین 
نمایشگاه سازخانه در چهارمین دوره میزبان جلسات و نشست های 
تخصصی است که جزییات آن به زودی اطلاع رسانی می شود. قدم اول 

برای شرکت در این نمایشگاه ثبت نام و پر کردن فرم مرتبط  ...

مجتبی عبداللهی در نشست با جمعی از نخبگان و افراد مؤثر استان در سالن جلسات شهدای دولت استانداری برگزار شد، با اشاره به سفر دوم و 
قریب الوقوع رئیس جمهور به استان البرز، گفت: با آمادگی کامل در انتظار سفر رئیس جمهور و هیأت دولت هستیم تا ضمن ارائه گزارش از تحقق 

بخش بزرگی از مصوبات سفر اول، شاهد بهره برداری از پروژه ها و همچنین اخذ مصوبات ارزشمند دیگری در سفر دوم باشیم.
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بازداشت شماری از مدیران در پرونده فساد 
ارزی چای دبش

3

مقیمی مطرح کرد
سهم ۱۳ درصدی 
واحدهای راکد در 

شهرک های صنعتی

عاقلی خبر داد
بهره برداری از ۱0 
پروژه اولویت دار 
فضای سبز کرج 

5

ضرورت تشکیل دبیرخانه 
ساماندهی سوغات ملی ایران
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نخستین روزنامه صبح البرز
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 پشت صحنه »چای گیت«
ادامه از صفحه 1

.... این افراد با یک رویکرد دوگانه، ابتدا سیاست ارز ارزان را برای 
حمایت از تولید مناسب می دانند، اما در زمان بروز فساد بزرگ 
فریاد »ارز برفت و ارز برفت« می دهند. موضوعی که با حکایت 
»صوفی در خانقاه« مولانا بی شباهت نیست. نمی توان از یکسو از 
سیاست های اعطای ارز رانتی حمایت کرد و از سوی دیگر، در 
زمان بروز فساد به ریشه های اصلی ماجرا توجه نداشت. درباره این 

فساد چند نکته نیز باید مورد توجه گیرد.
نخست اینکه فساد یا سوءاستفاده از منابع عمومی از هر جناح یا با 
هر عقیده مورد تایید نیست و باید متناسب با اصول قانونی با این 
افراد برخورد کرد. از سوی دیگر، نوع سیاستگذاری ارزی به دلیل 
اختلاف فاحش نرخ ارز یارانه ای و بازار به قدری اســت که هر 
فردی را با هر بینش سیاسی به مسیر انحرافی هدایت خواهد کرد.
نکته دوم اینکه بیش از آنکه به ریشه های اصلی شکل گیری فساد 
توجه شــود نه به حواشی آن، این رویداد به یک دوئل سیاسی 
تبدیل شده است و جناح های سیاسی مشغول سوءاستفاده از 
حواشی آن بدون توجه به ریشه های فساد هستند. با توجه به 
وضعیت سیاستگذاری ارزی در کشور، موضوع فساد با ارزهای 

ارزان، پرونده اول نبوده و پرونده آخر نیز نخواهد بود.
 بسیاری از کارشناسان و صاحب نظران و حتی نهادهای پژوهشی 
نظیر مرکز پژوهش های مجلس در سال های اخیر مدام به این 
نکته اشاره کردند که توزیع ارز ارزان، نه تنها زمینی حاصلخیز را 
برای فاسدان مهیا می کند، بلکه از سوی دیگر نمی تواند اهداف 
حمایت از قشر ضعیف جامعه را مقابل تورم افسارگسیخته تامین 
کند. همین امر سبب شد که مسوولان دولت کنونی نیز تصمیم 
گرفتند، به دلیل سوءاســتفاده از منابع ارزی از خیر دلار۴۲۰۰ 

بگذرند؛ البته که این رقم با دلار با نرخ بالاتر جایگزین شد.
نکته سوم، افزایش پرونده های فســاد ارزی در سایه تحریم ها 
است. در شرایط نرمال، وجود ابزار اعتبار اسنادی )LC( جریان 
تخصیص ارز به واردکنندگان را شفاف می کرد. به این شکل که 
بسیاری از افراد ابتدا با اعتبار اسنادی و تضمین بانک ها کالای 
خود را ســفارش می دادند و وارد می کردند و پس از وارد شدن 
کالا، ارز لازم در اختیــار واردکنندگان برای ایفای تعهدات قرار 
می گرفت. در شرایط تحریمی و قطع ارتباط فرامرزی بانک ها، 
این امکان از بین رفته و در نتیجه زمینه فســاد تخصیص ارز 

فراهم شده است.
بایــد توجه کرد که می توان با سیاســتگذاری صحیح ارزی از 
بسیاری از فسادهای خرد و کلان که هنوز شکل نگرفته است، 
جلوگیری کرد. اما آیا عزمی وجود دارد که رانت بگیران ارزی را 
کنار بزند؟ آن هم در شرایطی که اقتصاد ایران با تنگنای درآمد 

ارزی دست و پنجه نرم می کند.
مجید حیدری
Alborz.payam@gmail.com  

کشف 64 کیلو شیشه در عملیات 
مشترک پلیس تهران و البرز

فرمانده انتظامی البرز از کشف ۶۴ کیلوگرم شیشه و دستگیری 
شــش متهم در عملیات ماموران پلیس مبــارزه با مواد مخدر 

استان های البرز و تهران بزرگ خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، سردار حمید هداوند با اعلام این خبر 
گفت: در پی اقدامات مشترک اطلاعاتی ماموران پلیس مبارزه 
با مواد مخدر اســتان های البرز و تهران بزرگ مشخص شد که 
یکی از قاچاقچیان سابقه دار مواد مخدر اقدام به تهیه میزان قابل 
توجهی ماده روانگردان شیشه کرده و قصد فروش آن به تعدادی 

از قاچاقچیان شهر کرج را دارد.
وی افزود: در ادامه اکیپی مشــترک از مامــوران دو پلیس به 
مخفیگاه متهم در منطقه رجایی شهر کرج اعزام و با تحت تعقیب 
قرار دادن نامبرده به محلی که قصد انجام معامله و تحویل شیشه 

بود،  اعزام شدند.
فرمانده انتظامی استان البرز اضافه کرد:  با روبرو شدن خریدار و 
فروشنده ماده روانگردان ماموران در یک اقدام ضربتی وارد عمل 
شده و شش نفر سوداگر مرگ را در این عملیات دستگیر کردند.
این مقام ارشد انتظامی تصریح کرد: در بازرسی از خودرو و منازل 

متهمان مقدار ۶۴ کیلوگرم ماده روانگردان شیشه کشف شد.
ســردار هداوند در پایان با اشاره به تشــکیل پرونده و معرفی 
متهمان به مرجع قضائی، خاطرنشان کرد:  پلیس آمادگی دارد 
تا به صورت ۲۴ ساعته با دریافت اخبار اطلاعات شهروندان در 
حوزه خرید فروش و نگهداری مواد مخدر با ســوداگران مرگ 

برخورد کند.

اغفال دختران جوان با ترفند 
جذب برای »مدلینگ«

فرمانده انتظامی شهرستان فردیس از دستگیری عامل فریب و 
اخاذی از دختــران جوان با ترفند »مدلینگ« در فضای مجازی 

خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، سرهنگ "کامران ملکی" گفت: بر اساس 
رصد و گشــت زنی کارشناســان پلیس فتا فرماندهی انتظامی 
شهرستان فردیس در فضای مجازی مشخص شد فردی ضمن 
معرفی خود به عنوان دارنده برند پوشــاک با انتشــار آگهی در 
برنامه های کســب و کار به عنوان اســتخدام مدلینگ در حوزه 
شهرستان و کشاندن قربانیان به صفحه شخصی خود در شبکه 
اجتماعی اینســتاگرام و تلگرام با برقراری ارتباط با کاربران خانم 
و پــس از جلب اعتماد آنان اقدام بــه کلاهبرداری از طعمه های 
خــود می کرد.  فرمانده انتظامی شهرســتان فردیس افزود: این 
فرد کلاهبردار با ارائه وعده فعالیت مدلینگ با درآمد بالا و ســایر 
وعده های پوشالی، پس از به دست آوردن تعدادی تصویر نامناسب 

و خصوصی از فریب خوردگان، از آنها اخاذی  می کرد.
 ایــن مقام انتظامی اظهار کرد: با توجه به حساســیت موضوع، 
رسیدگی به پرونده در دستور کار کارآگاهان سایبری شهرستان 
قرار گرفت که با انجام اقدامات پلیسی، متهم مورد شناسایی قرار 

گرفت.  
 رئیس پلیس فردیس خاطر نشــان کرد: پس از هماهنگی با 
مراجع قضائی متهم دستگیر و پس از مواجهه با ادله دیجیتال 
موجود به بزه انتســابی خود اعتراف کــرد.  فرمانده انتظامی 
شهرســتان فردیس با اشاره به شیوه و شگرد مجرمانه متهم، 
گفت: این متهم ســابقه دار با برقراری ارتباط دوستی با فریب 
خــوردگان و عمدتا دختــران جوان که ســودای درآمد بالا و 

معروفیت را داشته اند آنان را اغفال می کرد.

آمریکازدایی در منطقه غرب 
آسیا پس از طوفان الاقصی

گســترش فرآیند آمریکازدایی در منطقه غرب آسیا بعد از عملیات 
طوفان الاقصی به حدی قوّت گرفته است که مرزهای جدیدی برای 
بازپس گیــری حقوق و ایجاد موازنه و تعادل قدرت در مناطق دیگر 

جهان درنسبت با نظام سلطه ترسیم شده است.
روند روبه رشــد آمریکازدایی در منطقه آسیای غربی به ویژه پس از 
عملیات طوفان الاقصی یکی از حوادث بارزو البته نادر تاریخی وادامه 

دار در عرصه های سیاسی، نظامی و ... جهان است.
تحلیل و بررسی چرایی این پدیده و رویداد کم نظیر تاریخی دربیانات 
اخیر حضــرت امام خامنه ای روحی فداه در دیــدار ۸ آذر۱۴۰۲ با 

بسیجیان به تفصیل آمده است.
معظــم له در این دیــدار فرمودند: »پیش بینی و بشــارت امام)ره( 
درباره تشــکیل هســته های مقاومت جهانی محقق شده و طوفان 
خاموش ناشدنی الاقصی، شکل دهی یک جغرافیای جدید سیاسی 
در منطقه غرب آسیا را تسهیل کرد که آمریکازدایی و ایجاد دوگانه 
مقاومت و تســلیم به جای دوگانه های جعلی و تحمیلی، و تسریع 
در حل مســئله  فلســطین، مهمترین خصوصیات این جغرافیای 

جدیدسیاسی است.«
یادداشــت حاضر به دنبال بررســی اجمالی اثــرات و تبعات روند 
آمریکازدایی در منطقه با توجه به اشارات مهم ودقیق مربوط به آن 
دربیانات معظم له است که به محضر خوانندگان محترم تقدیم می 

شود:
رژیم جعلی اســرائیل پس از شکست های متوالی درعملیات های 
نظامی و در رویارویی با نیروهای مقاومت منطقه این بار با عملیات 

غافلگیرانه ای که طوفان الاقصی نام گرفت روبرو شود.
عملیاتی که به تعبیر مقام معظم رهبری اگرچه علیه رژیم صهیونیستی 

است اما آمریکایی زدایی است.
طوفان الاقصی با غافلگیرکردن دشمن توانست با برهم زدن برنامه 
ریزی های راهبردی و در دستور دشمن، لزوم تجدید نظر در رفتارها 
و رویه های سلطه جویانه با کشورهای منطقه غرب آسیا به ویژه مردم 

مظلوم فلسطین را باردیگر به همگان یادآوری کند.
یکی از نتایج مهم در بررسی این پدیده استثنایی، شکست های نظامی 
و سیاسی آمریکا در مواجهه با گروه های مقاومت مانند حزب الله لبنان 

و مقاومت عراق وانصارالله یمن ومقاومت فلسطینی بوده است.
از آنجایی که عملیات طوفان الاقصی نقش مهمّی درهماهنگ سازی 
تصمیمات گروههای محور مقاومت ودولت های منطقه ای به خصوص 
ایران، عراق، سوریه و لبنان داشته، از این حیث نیز پیامدهای مهمی 
برای تاثیرگذاری برنقش وجایگاه واهداف ونقشه های آمریکا در منطقه 

غرب آسیا به همراه داشته است.
علاوه بر نقش محور مقاومت، عملیات گروههای مجاهد فلسطینی 
نشان داد که حملات حماس به صورتی کاملا موثر و واقعی و با وارد 
آوردن شکست های نظامی، اطلاعاتی و امنیتی بر علیه مصالح آمریکا 
در منطقه به ویژه از زوایای حقوق بشری، اخلاقی، اقتصادی و سیاسی، 

دیپلماسی و رسانه ایی نیز موثرافتاده است.
به نحوی که به اذعان بسیاری ازناظران آگاه سیاسی تأثیرات پرسرعت 
آغاز فرآیند آمریکازدایی برای آینده این منطقه نیز قابل توجه ارزیابی 
می شود. علاوه بر آن با افول قدرت نفوذ و تاثیرات حضور سلطه جویانه 
آمریکا، افقی روشن در منطقه غرب آسیا پدید آمده که ورود به دوره 
و فضای نوینی از ارتباطات و تعاملات سیاسی و اقتصادی کشورهای 
مستقل و بهره مند از ثروت های منطقه ای و طبیعی به مثابه جبهه 
قدرت های نوظهور جهانی را نیز نوید می دهد. این تغییرات با توجه 
به سابقه حضور و رفتارسوء آمریکایی ها در منطقه، نشانه ای دیگر از 
تحولات بزرگ سیاسی و اقتصادی و ... درحوزه غرب آسیا است که 
می تواند زمینه ساز رشد و شکوفایی و هماهنگی بیشتر در آینده برای 

کشورهای رهیده از چنگال آمریکا و رژیم صهیونیستی باشد.
به عبارت دیگر، تســریع فرآیند آمریکازدایی پس از طوفان الاقصی 
نقطه عطفی  مهم برای تغییرات منطقه ای آینده شده است. تغییراتی 
که به طور قطع روندهای سیاسی، نظامی و اقتصادی و ترتیبات امنیتی 
را به گونه ای شکل می دهد که حال و آینده این منطقه را به سمت 

استقلال خواهی و امنیت جمعی بیشتر هدایت کند.
از هم اکنون آشکارا علائمی مشاهده می شود که فرایند آمریکازدایی 
از منطقه آسیای غربی، نه تنها تحولات سیاسی و نظامی نوین بلکه به 
طور مستقیم نیز بر جریان های اقتصادی و فرهنگی و سیاسی منطقه 

آسیا تأثیر اساسی گذاشته است.
دولت های لیبرال و غرب گرا و وابســته به آمریکا در کشورهای مورد 
تأثیر گام به گام منفعل تر از قبل شده و در مقابل فشار افکار عمومی 
مردم خویش تسلیم شده و روند ورود و گسترش پیمان ها و اتحادیه 
نظام های مســتقل را تعقیب کرده و جوامع انقلابی و تشــکل های 
مردمی استقلال خواه نیز مبتنی بر منافع داخلی کشورهای خود به 
قوّتِ هرچه بیشترخویش، درمقابل زیاده خواهان داخلی و بین المللی 

می افزایند.
از دیگر نتایج مهم، آشکارشــدن شکســت های نظامی و سیاسی 
وحیثیتی دولت آمریکا درشیوه مواجهه با گروه های مقاومتِ دارای 
حمایت مردمی مانند حزب الله لبنان و عراق، یمن و حماس و جهاد 
اسلامی فلسطین وحتی نهادها و سازمان ها و مجامع بین المللی است.
در اکثر تحلیل ها و بررسی ها، گفته می شود که تأثیرات روبه تزاید 
فرآیند آمریکازدایی برای آینده منطقه بسیارقابل توجه تر از عملیات 
طوفان الاقصی شده اســت، نکته ای که آگاهان سیاسی، نظامی و 
فعالان رسانه ای جهان این روزها بیش از گذشته به آن فکر می کنند.

در این وضعیت البته روزهای سرنوشت ساز منطقه غرب آسیا آزمون 
بسیار مهمی نیز پیش روی سیاستمداران و فرماندهان نبردهای نظامی، 
اطلاعاتی، رسانه ای و دیپلماسی انقلابی در این منطقه نهاده است. 
در کلیّت نگاه جبهه مقاومت به ویژه ایران اسلامی جایگاه فلسطین 
و قدس شریف جایگاه بسیار بلندی است، غصب فلسطین نیز نقطه 
تاریخی تقابل قدرت های حق مقابل جبهه باطل است، مرحله ای که 
دقیقا وسال هاست که رهبران انقلاب اسلامی و امّت مسلمان برای 
بازپس گیری آن از دســت اشغالگران لحظه شماری کرده واز دادن 

هزینه برای آن ابایی نداشته اند.
حال افکار عمومی جهان، نظاره گر فعال والبته همراه این تقابل تاریخی 
هستند ومدعیّات دولت های حاکم برخودرا، در نحوه حضور و گرفتن 
آرایش و صف آرایی و کنشگری های آنها در نسبت با فلسطین و به 

ویژه مردم مظلوم و مقتدر غزه ارزیابی می کنند.
البته گفتنی است؛ رژیم جنایت کار و غاصب صهیونیستی نیز تا امروز 
به جز قتل عام مردم بی دفاع ونســل کشی فلسطینیان دستاورد 

خاصی بدست نیاورده است.
این نقطه ضعف، دولت کنونی رژیم یعنی نتانیاهو وسایر جنایتکاران 
را وا می دارد که به احیاء موازنه و تثبیت مجدد سیاســی، نظامی، 
اطلاعاتی و جایگاه امنیت خود در نزد صهیونیست ها ومتحدین شان 

اندیشه ودر آن تامل نمایند.
از هم اکنون نیز واضح اســت که تنها دستاورد تامین کننده چنین 
اهدافی که برای صهیونیســت ها رضایت بخش باشد آن است که، 
آنها با کنترل و مهار گروههای مقاومت در منطقه و به ویژه فلسطین 
و تضعیف سرمایه اجتماعی آنها با فشار و حصر و ارعاب حداکثری، 
صهیونیســت های وحشــت زده و ســردرگم را از ترس و اضطراب 
همیشــگی به ویژه پیامدهای ســهمناک عملیات طوفان الاقصی 
برهانند و امنیت روانی از دست رفته را به سرعت به شهرک نشینان 
صهیونیستی بازگردانند، امری که برغم آغاز دور دوم حملات شدیدتر 
از قبل ارتش رژیم صهیونیســتی ومتحدین غربی اش پس از آتش 
بس شــکننده اخیر، تا این لحظه تامین نشده وبه نظر هم غیرقابل 

حصول می آید.
عزت الله ولی پورکانی

نگاه سرمقاله

اخبار البرز

فرماندار کرج در پیامی از مــردم البرز دعوت کرد تا با 
حضور حداکثری در استقبال از رئیس جمهور، بار دیگر 
رسم میهمان نوازی و قدرشناســی را به جا آورده و با 

حضور هوشمندانه خود حماسه آفرین شوند.

به گزارش پیام آشنا، متن پیام یحیی رمضانی به این 
شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
اســتان البرز، ایران کوچک و شــهر کرج مهد جوانان، 
دلیرمردان و زنان غیرتمند ایران اسلامی به زودی شاهد 
رویداد بزرگ حضور پر خیر و برکت ریاســت محترم 
جمهوری اسلامی ایران و مقامات عالی رتبه نظام اسلامی 
خواهد بود. حضور مردی از دیار خورشید که با افروختن 
امید در دل های مردمان این دیار، پاییز هزار رنگ را به 
بهار شکوفایی خواهد رساند. آری، البرز سرافراز میزبان 

قدوم دولتی است که با تحمل سختی ها و کمبودها اما با 
ایثار و شجاعت، گردنه های سخت را پشت سر نهاده و به 
فتح قله ها نزدیک شده و اینجا البرز است، دیار اقوامی از 
سراسر ایران اسلامی، از ترُک و لرُ، گلیک و بلوچ از شمال 
و جنوب، شرق و غرب به پهنای یک ایران، چشم انتظار 
قدوم مبارک دولتمردان مردمی هستند که برای استقرار 
عدالت عمرانی و نگاه عادلانه به مناطق نیمه برخوردار به 

البرز سفر خواهند کرد.
خداوند را شاکریم که توفیق الهی رفیق راه شد تا بار دیگر 
مردم ولایتمدار و انقلابی کرج در اســتان البرز، میزبان 
رئیس محترم جمهور ولایی و مردمی حضرت آیت الله 
رئیسی و هیت دولت سیزدهم در دومین سفر استانی 
هستند و با حضور عزتمندانه در مراسم استقبال توطئه 
خناسان و طمع، طمع کاران را به یأس و ناامیدی مبدل 
خواهند کرد و میهمان نوازی و قدرشناسی همیشگی 

خود را هوشــمندانه به رخ دوستان و دشمنان خواهند 
کشید.

اینجانب ضمن اعلام آمادگی همه جانبه شهرستان کرج 
جهت استقبال از رئیس محترم جمهور مردمی و هیات 
همراه از عموم مردم قدرشناس استان البرز جهت این 
استقبال با شکوه در راستای تداوم مسیر شهدای معظم 
و اطاعت از فرامیــن مقام معظم رهبری در حمایت از 
دولت محترم سیزدهم از آحاد مردم شریف و عزیز استان 
البرز و شهرستان کرج دعوت می نمایم تا روز جمعه ۱۷ 
آذرماه ساعت ۱۰ صبح به سمت مصلی نماز جمعه کرج 
با حضور بی بدیل خود خلق حماسه ای دیگر خلق کنند.
به یاری خداوند متعال این سفر و این حضور مایه عزت، 
برکت و سربلندی جمهوری اسلامی ایران، استان البرز و 
شهرستان کرج و فصلی از رشد توسعه روزافزون ره آورد 

این سفر و شاهد مصوبات راهگشایی خواهیم بود.

استاندار البرز از افتتاح ۵۶ پروژه در این استان همزمان با 
سفر رییس جمهور خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، مجتبی عبداللهی در نشست با 
جمعی از نخبگان و افراد مؤثر استان در سالن جلسات 
شهدای دولت اســتانداری برگزار شد، با اشاره به سفر 
دوم و قریب الوقوع رئیس جمهور به استان البرز، گفت: 
با آمادگی کامل در انتظار سفر رئیس جمهور و هیأت 
دولت هســتیم تا ضمن ارائه گزارش از تحقق بخش 
بزرگی از مصوبات ســفر اول، شــاهد بهره برداری از 
پروژه ها و همچنین اخذ مصوبات ارزشمند دیگری در 

سفر دوم باشیم.
عبداللهی گفت: در این سفر ۴۳ پروژه مطرح دولتی و 
۱۳ پروژه بزرگ خصوصی با اعتباری بیش از ۱۹ هزار 

میلیارد تومان مورد بهره برداری قرار می گیرد.
وی با اشاره به اقدامات و برنامه هایی که در استان صورت 
گرفته، افزود: استان البرز رتبه برتر دارد چون حدود ۱۸۰ 
واحد راکد و غیرفعال استان به چرخه تولید بازگشته اند.

وی افــزود: یکــی از مهم ترین پروژه های راه ســازی 
اســتان به عنوان دغدغه مردم در راستای برون رفت از 
ترافیک های ملی، آزادراه شمالی کرج )شهید سلیمانی( 
اســت که بزودی فاز یک آن مورد بهــره برداری قرار 

می گیرد.
استاندار البرز گفت: در این پروژه دو پل بزرگ و پیچیده 

بی صفر و بی یک در حال پیشرفت بوده و اخیراً سرعت 
مضاعفی گرفته است.

وی افزود: دانشــکده علوم پزشــکی اســتان از دیگر 
پروژه های مهم استان و در کشور بی نظیر است و توسط 
یک خیر ساخته شــد و اکنون در اختیار دانشجویان 
پزشکی قرار گرفته اســت. این پروژه نیز بزودی رسماً 

افتتاح خواهد شد.
عبداللهی گفت: بیش از هزار تخت را متعهد شــدیم 
در دولت ســیزدهم ایجاد کنیم که اکنون بیمارستان 
۲۶۰ تختخوابــی فردیس مورد بهره برداری مردم قرار 
گرفته، بیمارستان ۲۶۰ تختخوابی به آفرین در فردیس 

با ۹۸ درصد پیشرفت، بخش قابل توجهی از این تعهد 
را محقق کرد. همچنین در آینده نزدیک شــاهد بهره 
برداری از بیمارستان های ۳۰۰ تختخوابی سیدالشهدا و 

۲۶۰ تختخوابی کمالشهر خواهیم بود.
وی افزود: گازرسانی به ۱۲۰ روستای صعب العبور طالقان 
و محور کرج_چالوس با هزار و ۳۰۰ میلیارد تومان اعتبار 
اجرایی شــد و استان البرز به استان سبز در گازرسانی 

تبدیل شد.
استاندار البرز گفت: تصفیه خانه ماهدشت که حدود ۱۵ 
ســال در پیچ و تاب اختلافات با پیمانکاران مانده بود، 
گره گشایی شــد و اکنون آماده بهره برداری است که 

آب سیاه جوی را تصفیه می کند و به کشاورزان و برخی 
صنایع می رساند.

وی افزود: انتقال آب سد طالقان به تصفیه خانه مهستان 
و انتقال به مخزن ۵ میلیون مترمکعب در نظرآباد و آب 
رسانی به نظرآباد و اشتهارد که آب شرب در این مناطق 

تا ۳۰ سال آینده تضمین شد.
عبداللهی گفت: از طریق ایجاد تصفیه خانه های مدول 
بعدی کرج، آب شرب گرمدره و ایجاد تعادل در آبرسانی 

به شهر کرج تأمین شد.
وی افزود: در حوزه برق نیز پســت ۴۰۰ کیلوولت در 
باغستان مورد بهره برداری قرار گرفت و ایجاد این امکان 

در نظرآباد و کمالشهر نیز مصوب شد.
این مسئول اضافه کرد: با انسجام و همدلی و همراهی 
ویژه موفق به ساخت ۱۰۰ مدرسه از محل مصوبات سفر 
اول رئیس جمهور محترم به استان شدیم و با این روند تا 
پایان دولت سیزدهم ۳۰۰ مدرسه به آموزش و پرورش 
اســتان تحویل می دهیم.وی گفت: در ســطح کلان 
موافقــت لازم را اخذ کردیم که حدود ۸ لکه صنعتی 
استان به شهرک صنعتی تبدیل شود تا صاحبان صنایع 

بتوانند از تسهیلات و مزایای شهرک ها برخوردار شوند.
استاندار البرز گفت: در سفر اول رئیس جمهور به استان 
البرز ۶۰ درصد از کل اعتبارات مصوب جذب شــده و 
۶۰ درصد پروژه ها نیز محقق شده است. پروژه های باقی 

مانده با سرعت در حال تکمیل هستند.

عضو هیأت  رییسه کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 
سال ۱۴۰۳، از فرصت ۵ روزه این کمیسیون برای 

بررسی کلیات لایحه بودجه سال آینده خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، »جبار کوچکی نژاد« عضو 
هیأت رییسه کمیسیون تلفیق لایحه بودجه سال 

۱۴۰۳ با اشــاره به ارائه لایحه بودجه به مجلس، 
اظهار کرد: کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳، ۵ روز فرصــت دارد تــا کلیات این لایحه 
را بررســی کند و سپس گزارش خود را به صحن 

مجلس ارائه دهد.
وی افزود: عصر امروز، اولین جلسه کمیسیون تلفیق 

لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ برگزار می شود و پس از 
اتمام بررسی لایحه بودجه سال آینده در کمیسیون 
تلفیق، کلیات این لایحه در صحن مجلس شورای 

اسلامی مورد رسیدگی قرار خواهد گرفت.
عضو هیأت رییسه کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 
ســال ۱۴۰۳ تصریح کــرد: در صورتی که کلیات 

لایحه بودجه سال آینده در جلسه علنی مجلس 
شورای اســلامی به تصویب برسد، لایحه بودجه 
به کمیسیون های تخصصی مجلس برای دریافت 
نظرها و پیشنهادهای نمایندگان ارائه خواهد شد 
و کمیسیون تلفیق هم بررسی جزئیات این لایحه 

را آغاز می کند.

ســخنگوی قوه قضائیه با اشاره به کسف فساد بزرگ 
۳ میلیارد دلاری شــرکت چی دبش و کدورت افکار 
عمومی از این موضوع وعده داد این پرونده با سرعت و 
دقت پیگیری شده و دچار اطاله دادرسی نخواهد شد.

 به گزارش پیام آشنا، سخنگوی قوه قضائیه با اشاره 
به اعلام خبر کشف فساد بزرگ که حالا مشخص شده 
در شــرکت چای دبش رخ داده و ابراز تأسف از اینکه 
هر از چند گاه چنین پرونده هایی شــکل می گیرد و 
موجبات کدورت خاطــر و نارضایتی افکار عمومی را 
بوجود می آورد، گفت: این موضوع  از مدتها قبل مورد 

تعقیب مسئولان قضایی و اجرایی قرار داشت.
مسعود ستایشی خاطرنشــان کرد: این فساد اگرچه 
توســط یک شرکت غیر دولتی رخ داده، اما مشخص 
شــد همکاری هایی بــا آن شــرکت در بخش های 
ذی مدخل)دولتــی( صورت گرفته تــا مقادیر قابل 
توجهی ارز به این شــرکت تخصیص یابد که بعد از 
بررسی ها مشخص شــد این ارز نه تنها درمحل خود 
خرج نشده که موجبات فساد در دیگر بخش ها را نیز 

فراهم نموده است.
ســخنگوی دســتگاه قضا تأکید کرد: قوه قضائیه با 
پیگیــری مجدانــه و همکاری های چنــد وجهی با 

دستگاه های دولتی و ضابطین قضایی به محض کشف 
سرنخ های این فساد وارد میدان شده و مصمم آست 
آن را تا پایان وفق مقررات و قانون پیگیری کند و این 
اطمینان را به مردم می دهیم که اراده دستگاه قضایی 
آنســت که امر پیشگیری و مقابله با فساد را هم زمان 
دنبــال کرده و اجازه ندهیم ایــن پرونده مهم پس از 

مرحله تحقیقات دچار اطاله دادرسی شود.
وی با بیان اینکه اگرچه پدیدار شــدن این فساد در 
تخصیص ارز و منابع ملی نگران کننده است، تصریح 
کرد: اما اهتمام قوه نسبت به جلوگیری از تدوام آن و 
مسدود کردن گلوگاه های دیگر نشانه از آن است که 
مقابله با فساد در کشور به صورت سیستمی دنبال می 
شود و دستگاه قضا نسبت به قصور و ترک فعل همه 
دســتگاه های اجرایی و نظارتی نیز ورود کرده و آن را 

نیز بررسی و پیگیری قانونی خواهد کرد.
ستایشی خاطرنشان کرد: در این پرونده برخی مدیران 
با قرارهای تامینی در بازداشــت هســتند و برخی با 
تأمین های متناسب فعلا آزاد هستند و روند تحقیقات 
ادامه خواهد یافت و بــه محض تکمیل تحقیقات و 
فراهم شدن شرایط قانونی اطلاع رسانی بیشتر صورت 

خواهد گرفت.

جلب مدیران دو سایت و چند داورخانه عرضه 
داروهای قاچاق و غیر مجاز

این مقام قضایی دربــاره آخرین پیگیری ها در مورد 
فروش داروهای قاچاق و غیر مجاز در فضای مجازی 
و بستر ســایتهای اینترنتی هم با اشاره به مسئولیت 
ســازمان قضا و دارو در نظارت بــر این حوزه گفت: 
گزارش هایــی از معاونت غذا و داروی دانشــگاه علوم 
پزشکی شــهید بهشــتی و ایران به دستگاه قضایی  
ارسال شده که پرونده گزارش ها را به دادسرای انقلاب 

ویژه رسیدگی به جرائم پزشکی ارسال کردیم.
وی با بیان اینکه دو ســکوی عمــده توزیع دارو پس 
از بررســی ها و تحقیقات صورت گرفته مورد تعقیب 
کیفری قرار گرفته اند، اظهار داشــت: متعاقبا پس از 

اعلام جرم  قرار جلب دادرســی مدیران این سکوها 
و داروخانه هایــی که مبادرت به همــکاری و فروش 
بدون نســخه دارو کردند به اتهام حمــل، فروش و 
نگهداری داروهای قاچاق صادر شد و پرونده متضمن 

کیفرخواست به دادگاه انقلاب ارسال شد.
ستایشــی افزود: این افراد اتهامات دیگری هم دارند 
مثل فروش داروهای سقط جدید و غیر مجاز و تاریخ 
مصرف گذشته که کیفر خواست دیگری هم در این 

مورد صادر شده که به دادگاه ارسال می شود.

بازداشت سرشاخه های شرکت هرمی لاکسون با 
هزار مالباخته

سخنگوی قوه قضاییه درباره آخرین وضعیت پرونده 
شــرکت لاکســون و کلاه برداری هرمی از مردم  هم 
با بیان اینکه حسب گزارش واصله از مراجع امنیتی و 
انتظامی و شکایات مردمی پرونده هایی در استان های 
ایلام، بوشــهر، البرز، لرستان خوزســتان و خراسان 
شــمالی در ارتباط با این شــرکت تشــکیل شده و 
مشخص شــد یک پروژه هوش مصنوعی هرمی در 
قالب نرم افزار لاکسون اقدام به شبکه سازی، عضوگیری، 
جذب سرمایه و فعالیت غیرمجاز کرده و در یک فرایند 
ســه سطحی یک تیم با عضویت یک هزار و یکصد و 
یازده نفر تشــکیل و پاداش اضافه کردن هر عضو ۱۰ 
دلار تعیین و برای اینکه فردی عضو فعال به شمار آید.
وی خاطرنشــان کرد: حداقل رقــم ورود به نرم افزار 
۵ میلیــون تومان یا ۱۰۰ دلار بوده و ســکوی مورد 
اشاره با این ادعا که می تواند به کمک هوش مصنوعی، 
تصمیمات هوشمندانه ای اتخاذ و در معاملاتش موفق 
عمل کند و با تبلیغات گســترده و پرداخت هدایایی 
نظیر گوشی و شمش طلا به مدیران و سرشاخه ها و 
اغوای عمومی قریب به ۵۰ هزار نفر در استان ایلام را 
به عضویت خود درآورده و ســرانجام حدود یک هزار 
میلیارد تومان از سرمایه سپرده گذاران را جذب کرده 

است.  
ستایشــی گفت: تاکنون قریب به هزار نفر مالباخته 

اعلام شکایت کرده و ۵ نفر از سرشاخه های اصلی که 
چهار نفر آن ها، دو پدر و پسر هستند به اتهام اخلال 
در نظــام اقتصادی از طریــق فعالیت و عضوگیری و 
شبکه سازی با قرار بازداشت موقت به زندان معرفی و 
۲ نفر دیگر به همین اتهام تحت تعقیب قرار گرفته اند 

که با تودیع وثیقه ۴ تا ۶ میلیارد تومانی آزاد شدند.  
وی افــزود: در اثنای رســیدگی دســتور توقیف ۴۰ 
حساب بانکی صادر و توقیف ۱۰۰ حساب بانکی دیگر 
در دست اقدام است و بنا بر آخرین تصمیمات متحده 
از سوی بازپرس پرونده دستورات لازم برای شناسایی 
سایر مؤسسین و سرشاخه های شرکت هرمی لاکسون 

صادر و تعدادی از مرتبطین هم احضار شده اند.  

اقدام قانونی برای استرداد مدیر فراری شرکت 
آمیتیس

سخنگوی دستگاه قضا درباره آخرین وضعیت پرونده 
آمیتیس که یک پرونده کلاهبــرداری در حوزه رمز 
ارز است، گفت: این پرونده در سال ۱۴۰۰ با شکایت 
۲۵۸ نفر مورد رســیدگی قرار گرفته اســت. شرکت 
آمیتیــس مجموعــاً از وجوه ۱۰ هزار ســرمایه گذار 
بهره برداری کرده اســت. در همان سال متهم اصلی 
پرونده در مرحله دادســرا با تودیع وثیقه متناسب و 
مناسب یعنی ۷۴ میلیارد تومان آزاد می شود. متهم 
اصلی پرونده به ۳ سال و ۹ ماه حبس، رد مال و جزای 
نقدی به میزان مجموعه محکوم شــده است. پس از 
اطلاع رسانی مالباختگان، شکایتشان را تقدیم مراجع 

قانونی می کنند.
وی افزود: تاکنون ۱۰ فقره کیفرخواســت برای این 
شرکت به اتهام اخلال در نظام اقتصادی کشور صادر 
شده و عده ای هم به عنوان شکات، شکایتشان را ثبت 
کردند. پرونده بعد از رفع نقص به شعبه اول مجتمع 

ویژه رسیدگی جرایم اقتصادی برگشته است.
ستایشی با اشاره به متواری شدن متهم اصلی پرونده، 
گفت: اقدامات بــرای بازداشــت وی از جمله اعلان 
هشدار قرمز از سوی پلیس بین الملل انجام شده است.

البرز روز جمعه میزبان رئیس جمهور خواهد بود

استاندار البرز خبر داد

افتتاح 56 پروژه در سفر رئيس جمهور

کمیسیون تلفیق پنج روز فرصت دارد تا کلیات بودجه را بررسی کند

ستایشی: با قصور و ترک فعل مسئولان در این پرونده برخورد می شود

بازداشت شماری از مدیران در پرونده فساد ارزی چای دبش
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معاون محیط زیست انسانی با اشاره به اهمیت خاک در 
امنیت غذایی و تاثیر آلودگی خاک بر محیط زیست گفت: 
خاک و آب، پایه و اساس تولید غذا و خدمات اکوسیستمی 
هستند و رفاه انسان را فراهم می کنند و با شناخت نقش 
ارزشــمند آن ها می توانیم اقدامات پیشگیرانه ای را برای 

محافظت از این منابع برای نسل های آینده انجام دهیم.

به گزارش پیام آشــنا، روز جهانی خاک برای ارزش 
گذاشتن به اهمیت خاک و پیشگیری از نابودی آن همه 
ســاله در جهان در روز ۵ دسامبرگرامی داشته می شود. 
کشــور ما هم برای حفظ خاک خود اقداماتی انجام داده 
است. ایرج حشمتی به مناسبت روز جهانی خاک گفت: 
یکی از اقدامات جدی در حفاظت از محیط زیست حفاظت 
از دو ثروت عظیــم و ذخیره حیاتی ملت ها یعنی »آب« 
و »خاک« و پرهیز از برخورد مســرفانه با آن ها است. هر 
ساله سازمان خوار و بار کشاورزی ملل متحد )FAO( در 
روز ۵ دســامبر )۱۴ آذرماه( بزرگداشت روز جهانی خاک 
 Soil« را برگزار می کند و شــعار ســال ۲۰۲۳ میلادی
and Water: a source of life«، »خــاک و آب 
منشاء زندگی« است. در همین خصوص پیام های کلیدی 
  )FAO( از طرف سازمان خواروبار کشاورزی ملل متحد
برای تبیین اهمیت حفاظت و مدیریت یکپارچه منابع آب و 
خاک با لحاظ موضوعات تغییر اقلیم، اهمیت حفاظت تنوع 
زیستی خاک و جلوگیری از تخریب، فرسایش و آلودگی 

آن ارائه شده است.

وی ادامه داد: از جمله پیام های کلیدی روز جهانی خاک 
این است که خاک و آب منابع ضروری برای حفظ حیات 
روی زمین  و منابع به هم پیوســته ای هستند که نیاز به 
مدیریت یکپارچه دارند. شیوه های نامناسب مدیریت خاک 
و آب بر فرسایش خاک، تنوع زیستی خاک، حاصلخیزی 
خاک و کیفیت و کمیت آب تأثیر می گذارد و  حفاظت از 
خاک و آب به کاهش و سازگاری با تغییرات اقلیم کمک 

می کند.
حشمتی افزود:  به این منظور مقرر شده است در کشور ما، 
وزارت جهاد کشاورزی و سازمان حفاظت محیط زیست 
با همکاری تمامی دســتگاه های ذی ربط بزرگداشت روز 
جهانی خاک را در ۱۴ آذر ســال جــاری در وزارت جهاد 
کشاورزی برگزاری کنند و با تأسی از اندیشه های محیط 
زیستی مقام معظم رهبری جهت فرهنگسازی حفظ منابع 

آب و خاک کشور، هفته خـــاک را گرامی دارند.
وی تاکید کرد: از مهمترین اهداف این رویداد فرهنگسازی و 
مشارکت مردمی در جهت حفاظت از خاک و آب به عنوان 
منبع تامین کننده امنیت غذایی و سلامت جامعه است. به 
همین دلیل قرار است مسابقه هنری شامل عکاسی، فیلم 
کوتاه ۱۰۰ ثانیه ای، طراحی و نقاشی، انشا ویژه سنین ۱۳ تا 

۱۷ سال و صنایع دستی نیز برگزار شود.
معاون محیط زیســت انسانی ســازمان حفاظت محیط 
زیست در ادامه گفت: خاک و آب، پایه و اساس تولید غذا 
و خدمات اکوسیستمی  و رفاه انسان هستند و با شناخت 
نقش ارزشمند آن ها، ما می توانیم اقدامات پیشگیرانه ای 

را برای محافظت از این منابع برای نسل های آینده انجام 
دهیم. سیستم های کشاورزی دیم ۷۰ درصد از آب شیرین 
جهان را برداشت می کنند و ۸۰ درصد از زمین های زراعی 
را تشکیل می دهند و در ۶۰ درصد تولید جهانی غذا نقش 
دارند. این سیستم ها به شدت به شیوه های موثر مدیریت 

رطوبت خاک متکی هستند.
وی در خصوص اهمیــت خاک ادامــه داد: خاک دارای 
خدمات اکوسیستمی متنوع نظیر تامین غذا، فیبر، سوخت، 
حمایت از میراث فرهنگی، تامین مصالح ساختمانی، منبع 
دارویی و منابع ژنتیک، زیســتگاه موجودات زنده، جایگاه 
چرخه عناصر غذایی تنظیم سیلاب ها، تنظیم آب و هوا، 
ترســیب کربن، تصفیه آب و کاهش آلاینده های خاک 
است. خاک بیش از ۲۵ درصد کل تنوع زیستی زمین را 
در خود جای داده اســت و از زندگی در خشــکی و کل 
زمین پشتیبانی می کند. بیش از ۹۰ درصد موجودات زنده 
در خــاک زندگی و یا بخشــی از زندگی خود را در خاک 
سپری می کنند. حشمتی افزود: حفاظت از خاک با افزایش 
ذخایر کربن موجود در خــاک و مبارزه با تغییرات آب و 
هوایی نقش مهمی دارد. علاوه بر برگ و ساقه، ریشه های 
زیرزمین نیز کربنی را که توسط گیاهان هنگام فتوسنتز 
ثابت می ماند، ذخیره می کنند. هنگامی که گیاه می میرد 
کربن موجود در ریشه به خاک اضافه می شود و می تواند 
قرن هــا در آن جا بماند. مقدار کربن در هر ســال افزایش 
می یابد اما بدون پوشش گیاهی ذخیره کربن خاک کاهش 
می یابد زیرا مقداری از آن به تدریج تجزیه و باعث انتشــار 

دی اکسید کربن در جو می شود.
وی در ادامه گفت: طبق یک مطالعات انجام شده، خاک ها 
و بسترهای سطحی برگ ها و شاخه های مرده نیز می توانند 
دو یا سه برابر کربن را ذخیره کنند. علاوه بر نقش و خدمات 
اکوسیســتمی خاک، توجه به آمارهای جهانی، اهمیت 
حفاظت از خاک دو چندان مشخص می شود. تاکنون یک 
سوم از خاک های جهان تخریب شده اند و چنانچه این روند 
تا سال ۲۰۵۰ ادامه یابد، سرانه جهانی زمین قابل کشت 
و زراعت، تا یک چهارم میزان آن در ســال ۱۹۶۰ تقلیل 
خواهد یافت. معاون محیط زیست انسانی سازمان حفاظت 
محیط زیست اضافه کرد: تا سال ۲۰۵۰ جمعیت جهان به 
بیش از ۹ میلیارد خواهد رسید و این میزان به معنای دو 
میلیارد افزایش جمعیت بیش از جمعیت فعلی جهان است. 
در این صورت لازم اســت تولید مواد غذایی به میزان ۶۰ 
درصد افزایش یابد تا بتواند پاسخ گوی جمعیتی باشد که 
خواستار تغذیه ای به مراتب بهتر از امروز هستند. حشمتی 
افــزود: حفاظت و مدیریت یکپارچه خاک و آب، ظرفیت 
زمین را برای مقاومت در برابر حوادث شدید آب و هوایی 
مانند خشکسالی، سیل و طوفان های شن و گرد و غبار ارتقا 
می دهد. شیوه های مدیریت یکپارچه خاک و آب، خدمات 
ضروری اکوسیستم، حمایت از حیات روی زمین و افزایش 
انعطاف پذیری اکوسیســتم را ارائه می دهد که در همین 
خصوص دولت سیزدهم خط مشی های مدیریت، حفاظت 
و بهره  برداری پایدار از خاک کشــور را با رویکرد مدیریت 

یکپارچه آب و خاک ابلاغ کرد.

تخریب یک سوم خاک های جهان

لزوم تعیین حدود مجاز 
آلایندگی در تهران

معاینه فنی ســابقه ای حدودا ۵۰ ساله در شهر تهران 
دارد که در طول ســالیان مختلف فراز و نشیب هایی 
داشــته؛ اما حالا به نظر می رســد بــا توجه به حجم 
آلایندگی وسایل نقلیه و آلودگی هوا نیازمند اصلاحاتی 
است و مدیر عامل ستاد معاینه فنی خودروهای تهران 
نیز از ارائه پیشــنهاداتی همچون کاهش سن معافیت 
معاینه فنی خودروها و اتخاذ روشهای سخت گیرانه در 
معاینه فنی به مســئولان مربوطه خبر داده و بر لزوم 
تعیین حدود مجاز آلایندگی در کلان شــهر تهران و 

سطح بندی معاینه فنی تأکید می کند.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از ایسنا، برابر سیاهه 
انتشار ســال ۱۳۹۶ که شهرداری تهران منتشر کرده، 
بابت سهم منابع مختلف در آلودگی هوا در کلان شهر 
تهران ســهمی برای منابع متحرک قائل شدند که بر 
این اساس ســهم تولید آلاینده های گازی نزدیک به 
۸۰ درصد عنوان می شــود که از بین این ۸۰ درصد، 
سهم خودروهای سبک ۳۷ درصد و سهم موتورسیکلت 
ها ۲۱ درصد اســت، پس موتورسیکلت و خودروهای 
شــخصی  ســهم ۵۸ درصدی درتولیدآلودگی هوای 
تهران دارند که تمرکز بر بهبود وضعیت آلایندگی آنها 
قطعا سبب رفع شدید آلودگی هوای تهران خواهد شد. 
مسئولان معاینه فنی شهر تهران سالهاست که راه حل 
هایی همچون الزام اخذ معاینه فنی خودروهای تهران از 

مراکز شهر تهران را مطرح میکنند.
امــا حالا با تشــدید آلودگــی هوای تهــران مدیران 
پیشنهادات اصلاحی دیگری را برای بهبود آلایندگی 
هوای تهران روی میز بررسی مدیران ارشد قرار دادند 
تا شاید این پیشــنهادات بتواند تعداد روزهای آلاینده 

کلانشهر تهران را کاهش دهد.
اصلاحاتی همچون کاهش ســن معافیت معاینه فنی 
خودروها و همچنین اتخاذ روشهای سخت گیرانه در 
معاینه فنی خودروها، امیدهای جدید مدیران شــهر 
تهران هســتند، تا بلکه شــاید بتوانند وضعیت فعلی 

آلایندگی هوای تهران را بهبود ببخشند.
شادی مالکی مدیر عامل ستاد معاینه فنی خودروهای 
تهران در گفت وگو با ایسنا، در تشریح این پیشنهادات 
اصلاحــی با تأکید بر لزوم انجــام اصلاحاتی در قانون 
معاینه فنی، می گوید: معاینه فنی دچار یک سری گپ 
هایی در بحث ماده شــش قانون هوای پاک است که 
بسیاری از متولیان امر در حال حاضر متفق القول به این 
نتیجه رسیدند که به بازنگری این ماده در قانون هوای 
پاک نیاز است و یکی از موضوعاتی که به صورت خیلی 
جدی امروزه مطرح است بحث حدود مجاز آلایندگی در 

کلان شهرها به نسبت سایر شهرها است.
وی در تشــریح ســخنان خود ادامه می دهد: در شهر 
تهران زمانی که می گوییم فقط سه روز هوای پاک در 
سال گذشته داشتیم، نشان می دهد که بحث آلودگی 
هوا یکی از موضوعات جــدی در پایتخت بوده و جزو 
اولویت های نخستین مدیران شهری است. شاید این 
حجم از دغدغه مندی در بحث آلودگی هوا در بسیاری 
از شهرستان هایی که تعداد تردد خودرو کمتر است با 
این شرایط وجود نداشته باشد؛ لذا نحوه پایش خودروها 
در کلان شــهر تهران و ســایر کلان شهرها بایستی 
متفاوت از شــهرهایی باشد که در موضوع آلودگی هوا 

دغدغه مندی چندانی ندارند.

محیط زیـــست

اعضای شورای اسلامی شــهر کرج به همراه سرپرست 
منطقه ۵ با حضور درمســجد امام حسن عسگری )ع( با 

شهروندان دیدار و گفتگو کردند.

به گزارش پیام آشنا، علیرضا رحیمی عضو و نایب رئیس 
کمیسیون تلفیق شــورای شهر، عمار ایزدیار سخنگوی 
شورای اسلامی شــهر کرج، حجت الاسلام والمسلمین 
علیرضا سعیدی رئیس کمیسیون فرهنگی اجتماعی و 
ورزشی شورای اسلامی شهر مریم قهرمانی نائب رئیس 
کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر کرج با 

حضور در منطقه ۵ با شهروندان دیدار کردند.
در این دیدار صمیمی موضوعاتی از قبیل جمع آوری زباله، 
کم بودن روشنایی بعضی از معابر، آسفالت و لکه گیری و 
بهسازی معابر، محصور نمودن زمین های خالی، ساماندهی 
دستفروشــان و ... مطرح و نسبت به آن رسیدگی شده 

است.
عمار ایزد یار ســخنگوی شورای اســلامی شهرکرج با 
یادآوری اینکه روز پنج شنبه استان البرز میزبان رئیس 
محترم دولت سیزدهم جناب آقای آیت الله رئیسی خواهد 
بود، عنوان کرد: با توجه به بهره برداری قطعه میانی بزرگراه 
شــمالی حدفاصل بلوار آیت الله طالقانی تا بلوار انقلاب 

اسلامی شاهد راه اندازی این فاز خواهیم بود.

وی افزود: فاز بعدی این پروژه در سال آینده اجرا و با اتصال 
اتوبان شــهید همت به کرج و همینطور ادامه این مسیر 
تا اتصال آن به اتوبان کرج و دهکده توریســتی تفریحی 

باغستان انجام خواهد شد.
ایزدیار ادامه داد: موانع و مشــکلات متعددی پیش روی 
این پروژه بود که به دست خدمت گزاران شما در مجموعه 
مدیریت شهری یک به یک از میانه راه برداشته شد والان 

شاهد بهره برداری از قطعه میانی آن هستیم.
وی از آغــاز اجرای عملیات خط اتوبوس تندرو از میدان 

حصارک کرج خبر و ادامه داد: فاز اول این پروژه تا چهارراه 
طالقانی خواهد بــود و در فاز دوم تا میدان کرج، اتوبوس 
تندرو اولین تجربه شهر کرج است که درحال انجام بوده و 
تجهیز کارگاه آن آغاز گردیده و تعداد ۴۰ دستگاه اتوبوس 
تندرو دراین مســیر ارائه خدمات خواهد نمود، کرج به 
عنوان اولین شهر ایران این اتوبوس ها را خریداری نموده 
و سال آینده مسیر ذکر شده بطور کامل مورد بهره برداری 

قرارخواهد گرفت.
سخنگوی شورا در ادامه از اجرای پروژه های متعددی در 

سطح شهر خبر داد و گفت: بلوار جمهوری اسلامی و بلوار 
مؤذن به جهت اتصال به بزرگراه شمالی به رینگ میانی 
شهر و همین طور تقاطع غیر هم سطح فلکه اول رجایی 
شــهر آغاز شده و ۶ تقاطع غیر هم سطح در سطح کرج 

بزودی اجرا خواهد شد.
وی به کمبود ســرانه های خدماتی در این منطقه اشاره 
کرد وگفت: یکی ازدلایل کمبود سرانه های خدماتی در 
منطقه ۵ محدودیت زمین اســت و بخش دیگر به دلیل 
محدودیت منابع مالی اســت که با وجود پیش بینی در 
بودجه ســال ۱۴۰۳ سرانه های خدماتی منطقه ۵ ارتقاء 
خواهد یافت. سخنگوی شورا در ادامه از اختصاص اراضی 
شمال بلوار شمس و شهید بهشتی به موضوعات فرهنگی 
خبر داد و افزود: این اراضی با کاربری در حوزه فرهنگی در 

پاسخ به مطالبات شهروندان صورت گرفته است.
وی از دستاوردهای تشــویفی در بافت های فرسوده که 
با پیگیری های مجدانه اعضای شــورا صورت گرفته و در 
بافت فرسوده در حال اجرا است یاد کرد و افزود: مالکین 
املاک واقع دربافت های فرسوده دارای اسناد غیر رسمی 
و قولنامه ای می توانند به صورت رایگان با مشمول طبقه 
مازاد و با هزینه رایگان سرانه ۲۵% را با ۵% پرداخت کنند 
که این از سیاست های دیگر در مورد توسعه محلات هدف 

بافت های فرسوده است.

معاون حمل و نقل و ترافیک شــهرداری کرج با اشاره به 
اینکه اهتمام جدی برای اجرای مصوبات شورای ترافیک 
شــهر کرج وجود دارد، گفت: اجرای هر اقدام ترافیکی به 
صورت دقیق و کارشناســی مورد بررســی و ارزیابی قرار 

می گیرد.

قربانی؛ پیام آشــنا- فرزین فرشاد در دهمین جلسه 
شورای ترافیک شهر کرج، با تأکید بر اینکه خوشبختانه 
شاهد اقدامات ترافیکی خوبی در سطح شهر هستیم که 
این مهم به همت مجموعه مدیریت شهری و پلیس راهور 
در حال انجام است، گفت: تمامی این اقدامات تنها با هدف 
افزایش رضایت شــهروندان، تسهیل در جریان آمد و شد 
وسایل نقلیه و افزایش سطح ایمنی تردد عابرین صورت 

می پذیرد.
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری کرج تأکید کرد: 
بدون شــک اجرای هر اقدام ترافیکی و عمرانی با نظرات 
موافق و مخالفی همراه اســت که تمام این موارد باید به 
صورت دقیق و کارشناسی مورد بررسی و ارزیابی قرار گیرد.

وی در ادامه اجرای طرح اصلاح هندسی تقاطع کمربندی 

مهرشهر - شهید پاکدل شامل اصلاح جزیره های راستگرد 
و تأمین حرکت های گردشی با چراغ فرماندهی همچنین 
انجام حرکت جنوب به شــمال به صورت پیوســته را از 

مصوبات این جلسه عنوان کرد.
فرشــاد افزود: پس از بحث و تبادل نظر اعضای شــورای 
ترافیک شــهر کرج کلیات طرح انحراف ترافیک تقاطع 
غیر همسطح میدان جمهوری)فاز نخست( مورد تصویب 
قرار گرفت و مقرر شد جزییات اجرای این طرح به صورت 

می دانی و بر اساس نظر پلیس راهور اجرا شود.
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری کرج بررسی طرح 
انحراف ترافیک فاز دو تقاطع غیر همسطح فلکه اول رجایی 
شــهر و اجرای طرح اصلاح هندســی دوربرگردان بلوار 
علامه جعفری محــدوده بازار روز لاله)نصب دروازه آهنی 

دروبرگردان جنوب به جنوب( را از دیگر مصوبات دهمین 
جلسه شورای ترافیک شهر کرج مطرح کرد.

فرشاد تصریح کرد: پیرو جلســات قبل شورای ترافیک 
شــهر کرج در خصوص طرح پیشــنهادی دوربرگردان 
شمال به شمال مقابل سازمان آتشنشانی مبنی بر کنترل 
قوس های طرح مذکور جهت تردد وسایل نقلیه سنگین، 
طرح پیشنهادی ادره کل تقاطعات معاونت فنی وعمرانی 
و اداره کل مطالعات و بررســی های ترافیک شهری مورد 
تأیید قرار گرفت. شایان ذکر است، بررسی و تصمیم گیری 
در خصوص اصلاح هندسی تقاطع بلوار مسیح پاکدل با 
بلوار شهرداری همچنین اصلاح هندسی تقاطع بلوار شهید 
بهشتی با بلوار شــمس از دیگر موارد مطرح شده در این 

نشست به شمار می رود.

ملاقات مردمی اعضای شورای شهر با شهروندان در منطقه 5 کرج

اجرای طرح اصلاح هندسی تقاطع کمربندی مهرشهر بررسی شد

کسب و کار

چرا این    همه بسته به مقصد 
نمی   رسند؟

من مشــکلی را مورد مطالعه قرار داده   ام که همه ما با آن آشــناییم و هر چه 
می   گذرد بیشتر تجربه   اش می   کنیم: محصولاتی که به   صورت آنلاین سفارش 
داده   ایم به   موقع به دستمان نمی   رسند. تا ۲۰ درصد از بسته   های خرید اینترنتی 
در اولین اقدام به مقصد نمی   رســند. این تحویل   های ناموفق نه   تنها ســالانه 
میلیاردها دلار برای شرکت ها هزینه دربردارند، بلکه بر میزان رضایت مشتریان 
هم تاثیر می   گذارند و به حسن شهرت خرده   فروشان آسیب می   زنند. با توجه 
به اینکه فروش آنلاین به حدود ۶ تریلیون دلار در ســال رســیده که تقریبا 
یک   پنجم از خرده   فروشی جهانی است، تحویل به   موقع و موفقیت   آمیز بسته   ها 
تبدیل به یکی از اولویت   های اصلی شده است. من و همکارانم تصمیم گرفتیم با 
جست   وجو به دنبال راه   هایی برای افزایش کارآمدی و مطلوبیت فرآیند تحویل 

بسته به این چالش بپردازیم.
ما در این پژوهش، داده   های معاملاتی و تحویل یک شــرکت خرده   فروشــی 
اینترنتی را در یکی از شــهرهای بزرگ آمریکای جنوبی بررســی و تحلیل 
کردیم که طی یک سال شامل حدود ۸۷ هزار سفارش از ۱۲ هزار مصرف کننده 
بود. شــرکت، اطلاعات دقیق معاملات و تحویل همچون کد پســتی، تاریخ 
ثبت سفارش و تاریخ تحویل، نتایج اقدامات تحویل کالا و تعداد توقف   ها در هر 
مسیر را در اختیارمان گذاشت. بعد ما این داده   ها را از طریق مصاحبه با مدیران 
انبارها و راننده   ها تکمیل کردیم تا بتوانیم تجزیه   وتحلیل دقیقی از مشکلات 
مرتبط با تحویل کالا در یک کلان شهر گسترده و پررونق داشته باشیم. در گام 
بعدی راه   حل   های احتمالی را روی یک شرکت تحویل کالا در سنگاپور آزمایش 
کردیم تا یافته   هایمان را در بافت شهری که از نظر شلوغی و جنبش مشابه شهر 
مورد نظر ماست راستی آزمایی کنیم. ما موفق شدیم با اعمال چند تغییر ساده 
در فرآیند تحویل کالا، کارآیی را به   طور قابل   توجهی ارتقا دهیم. رویکرد ما در 
انتخاب مسیر وسیله نقلیه، سهم تحویل   های ناموفق را ۱۰ درصد و هزینه روزانه 
تحویل را به ازای هر مسیر ۱۳ دلار کاهش می دهد. اگر این ارقام را در مقیاس 
جهانی حساب کنید، این رویکرد می تواند میلیاردها دلار به نفع شرکت ها عمل 
کند، انتشار گازهای گلخانه   ای را کاهش دهد و مصرف کنندگان را از ساعت   ها 

کلافگی و اعصاب خردی نجات دهد.
افراد معدودی در شهرهایی زندگی می کنند که برنامه   ریزی شهری مناسبی 
دارند و ناوبری در آنها آســان است. بســیاری از ما در کلان شهرهایی زندگی 
می   کنیم که ترافیک روان بیشــتر برایمان شبیه خواب و رویاست.  جمعیت 
در کشورهایی همچون هند، اندونزی، نیجریه و برزیل که برنامه   ریزی شهری 
ضعیف و نامناسبی دارند و نماینده قسمت عظیم و رو به رشدی از بازار جهانی 

خرده   فروشی آنلاین هستند، همچنان در حال افزایش است.
حتی در کشورهای توسعه   یافته هم ممکن است املاک به   درستی نقشه   برداری 
و شماره   گذاری نشده باشند و همین موضوع باعث می شود رانندگان مجبور 
شوند دور شمسی و قمری بزنند تا در یک خانه را پیدا کنند. همچنین، ممکن 
است رانندگان در مناطق شلوغ و پرازدحام نتوانند جای پارک پیدا کنند یا در 
جاده   هایی که در وضعیت نامســاعدی قرار دارند به   راحتی مسیریابی کنند. از 
طرف دیگر انبارهای مرکزی عظیم معمولا از مناطق تحویل رانندگان بسیار 
دور هستند و همین باعث طی مسافت   های طولانی برای رسیدن به مناطق 

ناشناخته می شود.
شــرکت ها برای کاهش هزینه   هایشــان اغلب تلاش می کننــد با پر کردن 
ماشین   های ارسال کالا و انتخاب مسیرهایی که بیشترین نقاط تحویل را داشته 
باشد حداکثر میزان تحویل کالا را به رانندگان تحمیل کنند که باعث شرایط 
کاری استرس   زا و آشفته   ای برای رانندگان می شود. علاوه بر این، با روند رو به 
رشدی شاهد هستیم که بسیاری از تحویل   ها توسط کارکنان مستقلی انجام 
می شود که بر اساس تعداد بسته   های تحویلی حقوق دریافت می کنند و همین 
تشویقشان می کند با شتاب بیشتری مسیرشان را طی کنند. در شرکت تحویل 
کالایی که ما در ســنگاپور مورد مطالعه قرار دادیم، فقط ۸.۵ درصد از تحویل 
بسته   ها توسط کارمندان تمام   وقت شرکت انجام می   شد. نتیجه ناخواسته تمام 
این اقدامات تحویل کالای ضعیف است.  امنیت هم یکی از دغدغه   های کلیدی 
اســت. رانندگان در مناطق به خصوصی نگران امنیت بسته   ها، وسایل نقلیه    و 
حتی خودشان می   شوند. در چنین شرایطی سرعت از اهمیت بالایی برخوردار 
اســت و وقتی عجله دارید اشتباه به   سادگی رخ می دهد. در شرایطی که بیمه    
درمانی ندارید، وسیله    نقلیه    شما متعلق به شرکت است - یا تنها دارایی ارزشمند 
شماســت - و کالاهایی به ارزش هزاران دلار را حمل می   کنید، ترس از مورد 

سرقت قرار گرفتن یک دغدغه واقعی است.
شاید تصورمان این باشد که هرچه به انتهای روز نزدیک   تر می   شویم رانندگان 
خسته   تر می   شوند و دقتشان پایین   تر می   آید. اما داده   های ما عکس این مطلب 

را نشان می دهد: تحویل   های انتهای مسیر رانندگان موفق آمیزترند
 )فارغ از اینکه طی آن مســیر در چه ســاعتی از روز باشد(. رانندگان نمونه 
موردی ما، علائم نظریه »شیب هدف« را از خود بروز می دهند؛ به این معنا که 
با نزدیک   تر شدن به پایان روز کاری   شان بیشتر تلاش می کنند. این الگو به همان 
اندازه که می تواند منشــأ روانی داشته باشد، ممکن است ناشی از نگرانی های 
عملی هم باشد. عموما رانندگان ملزم هستند که تحویل   های ناموفق در طول 
مسیرشــان را ثبت و پردازش کنند و ممکن اســت میل به خلاص شدن از 
کاغذبازی   های انتهای روز ترغیبشان کند که دقت بیشتری به خرج دهند، چون 
مطمئنا دلشان نمی   خواهد بعد از پایان شیفت کاری   شان بنشینند و با اینکه 

حقوقی برای این کار نمی   گیرند تحویل   های ناموفق را ثبت کنند.

 راه   حل   های ساده برای تحویل موفق
بعضی از عواملی که مانع از فرآیند تحویل موفق و بدون مشــکل می   شوند، 
خارج از محدوده کنترل شــرکت ها هستند. ما نمی توانیم با یک چوب جادو، 
برنامه   ریزی شهری، زیرساخت   ها یا ایمنی عمومی را بهبود بخشیم. راه   حل   های 
دیگر هزینه   بر هستند و پیاده سازی   شان پیچیده است. شاید کارهایی همچون 
ردیابی و اطلاع   رســانی، بازه زمانی تحویل کوتاه   تر و اعمال   نظر مشــتریان در 
برنامه   ریــزی تحویل بار موفقیت تحویل و رضایت مشــتری را بالا ببرند. اما 
اینها مستلزم سرمایه گذاری   های کلان مالی در حوزه سیستم ها و راه   حل   های 
تکنولوژیک هستند. راه   حل   های دیگری همچون مشخص کردن صندوق های 
تحویل یا اینکه مثلا سفارششان را از فروشگاه محلی نزدیک   تری تحویل بگیرند 
هم بار را روی دوش مشــتری می   اندازد و چالش   ها و هزینه   های زیرســاخت 
جدیدی به وجود می   آورد. پژوهش ما سه تغییر ساده و کم   هزینه را در فرآیند 
تحویل شناسایی کرد که می تواند نرخ تحویل    ناموفق را به شکل قابل   توجهی 

کاهش دهد:

  توالی تحویل را با دقت برنامه   ریزی کنید
الگوریتمی که ما در این پژوهش طراحی و تکمیل کردیم می توانست پیش بینی 
کند که چه بســته   هایی احتمالا در اولین تلاش تحویل به مقصد نمی   رسند. 
برنامه   ریزی مجدد برای گنجاندن این بسته   ها در نقطه   ای از مسیر که احتمال 
تحویلشان بیشتر باشد می تواند بدون تحمیل هزینه اضافه   ای به نرخ موفقیت 
تحویل بالاتری منجر شــود. ما در نمونه موردی خود مشاهده کردیم که اگر 
تحویل بسته   های حساس و با ریسک بالا را در ساعات انتهایی روز قرار دهیم، 
شانس موفقیتشــان بالا می رود و نرخ شکست کلی در تمام بسته   ها کاهش 
می   یابد. دلیلش هم این است که همان طور که ذکر شد، رانندگان در ساعات 
پایانی شیفتشان دقت بیشتری به خرج می دهند. احتمالا توالی تحویل بهینه 
مکان تا مکان متفاوت است؛ پس مهم است که شرکت ها رویکرد ایده   آل خود 

را تعیین کنند.
گرچه ایده اینکه ماشین را تا خرخره بار بزنید جذاب و وسوسه کننده است، اما 
تعیین بار کاری مناسب برای رانندگان، تحویل   های ناموفق را کاهش می دهد و 
در درازمدت به عایدی بیشــتری منجر می شود. وقتی ماشین   ها تا صد درصد 
ظرفیتشان پر نمی   شوند، رانندگان راحت   تر می توانند بسته   ها را شناسایی و مرتب 
کنند و بیرون بکشند. همچنین اگر احساس نکنند بار کاری   شان غیرقابل   تحمل 
است، انگیزه بیشتری دارند که بهتر کار کنند. اینکه در برنامه زمانی رانندگان 
فضای بیشــتری به آنها بدهید هــم می تواند مفید باشــد. به   عنوان نمونه، 
مصاحبه   های ما با رانندگان نشان می دهد که ارائه فرجه   های مشخص و شامل 
حقوق در طول روز که بتوانند کاغذبازی   هایشان را تکمیل کنند باعث می شود 
هول و ولای کمتری داشته باشند و در تحویل بسته موفق   تر عمل کنند. البته، 
شرکت ها باید دقت کنند که مزایای عملکردی حاصل از کاهش بار رانندگان به 
هزینه   ها غلبه کند، اما تحقیقات مستمر من نشان می دهد که ممکن است بار 
کاری بهینه کمتر از آن چیزی باشد که شرکت ها فکر می کنند. من و همکارانم 
در پژوهشی که نتایج آن هنوز منتشر نشده، دریافتیم که بار کاری ایده   آل برای 
حداقل کردن نرخ شکست تحویل، به   طور متوسط ۴۷ تکه در مسیر روزانه هر 

راننده بود که خیلی کمتر از ظرفیت ۳۰۰ تکه   ای اتومبیل   های حمل بار است.

Stanley Frederick W.T. Lim :نویسنده
 HBR :مترجم: منا اختیاری / منبع

شهر را نمی شود طراحی کرد، فقط 
می توان آن را واگذاشت تا خودش 

توسعه پیدا کند
فرای اتو

بسیاری از معماران توسط آموزشی که 
}در دانشــکده های معماری{ دیده اند 
آنها بهشان  استادان  نشان دار شده اند. 
پس  هستید،  معمار  »شــما  گفته اند: 
بنشــینید چیزی طراحی کنید و آن 
را بســازید«. اما من می گویم: »بیایید 
هیچ چیز نکِشیم. بیایید فقط به دنبال 
ناشــناخته ها بگردیم«. برخی همچون 
}راب{ کریر دوســت دارند که خیال 
آنها ســرانجام راه به جایی ببرد و به 
طراحی چیزی منجر شود. کریر انسانی 
بسیار پراحساس است. سخنرانی های او 
همچون صحنه ای از نمایش، انفجاری از 
انرژی، است. من به او گفتم که یک شهر 
را نمی شود طراحی کرد، فقط می توان 
شهر را واگذاشت تا خودش توسعه پیدا 
کند. او طور دیگری احساس می کرد و 
گفت که شهر باید در وضعیتی قرار گیرد 

که بتوان آن را طراحی کرد. }…{
من دوســت ندارم خانه هــا را طوری 
مجسمه ســاز  گویی  که  کنم  طراحی 
هســتم، بلکه ترجیح می دهم کشف 
کنم که خانه ها چه شکلی باید باشند و 
چگونه می توانند خود را به وجود آورند. 
 Juan María Songel در گفتگو با)
در ســال 1997، منتشــر شده کتاب 
 A Conversation with Frei«

(»Otto
منبع: گفتار

دیدگاه

رئیس ســازمان ســیما، منظر و فضای سبز شهری 
شهرداری کرج گفت: روند پیشرفت فیزیکی پروژه های 

اولویت دار فضای سبز تسریع خواهد شد.

به گزارش پیام آشنا، علیرضا عاقلی در جلسه بررسی و 
پایش پروژه های اولویت دار، بر تسریع در روند پیشرفت 
فیزیکی پروژه های اولویت دار فضای سبز تأکید کرد 
و گفت: این پروژه ها در راستای خدمات رسانی بیشتر 
به شهروندان است بنابراین باید این پروژه ها در زمان و 

موعد مقرر به اتمام و بهره برداری برسند.
وی افــزود: فاز دوم پروژه پاکــرود با اتصال به میدان 
تاریخی کرج باید تا پایان سال تکمیل و به بهره برداری 

برسد.
رئیس ســازمان ســیما، منظر و فضای سبز شهری 
شــهرداری کرج گفت: پروژه ها می بایست مطابق با 
جدول زمان بندی اعلام شــده تکمیل شود و مدیران 
چنانچه نسبت به برنامه زمانی عقب هستند با تعریف 
شیفت های کاری مختلف در جهت دستیابی به نتایج 

مطلوب برنامه ریزی داشته باشند.
عاقلی با بیان اینکه ۱۰ پروژه اولویت دار و مهم فضای 
سبز کرج تا پایان سال به بهره برداری می رسد، اضافه 
کرد: پروژه احداث تصفیه خانــه محلی کرج در خط 
چهار حصار با ۹۰ درصد پیشرفت فیزیکی در آستانه 
بهره برداری قرار دارد و تنها عملیات لوله گذاری و نصب 

تأسیسات مکانیکی و برقی آن باید انجام شود.
وی با بیان اینکه پارک ولیعصر )عج( در محله آق تپه تا 
۲۲ بهمن در مدار خدمت رسانی شهروندان قرارخواهد 
گرفت، گفت: احداث پارک مادر و کودک و کوهرج ۳ 
در باغستان، پارک نبوت، پارک سالمندان و باغ محمد 
شهر از دیگر پروژه های اولویت دار سازمان است که تا 

پایان سال افتتاح خواهند شد.
رئیس ســازمان ســیما، منظر و فضای سبز شهری 
شــهرداری کرج تصریــح کرد: پروژه هــای تحولات 
مرتبط با فضای سبز باید منجر به کسب رضایت مندی 
حداکثری شهروندان شود و به شکل ملموسی در سطح 

مناطق ۱۰ گانه دیده شود.

عاقلی در پایان با بیان اینکه مســئولین باید عملکرد 
تمامی پروژهای زیر مجموعه خود را به صورت مستمر 
رصد و ارزیابی کنند، گفت: با توجه به گســتره وسیع 
و مختلف خدمات سازمان سیما، منظر و فضای سبز 
شهری شــهرداری کرج به شهر و شهروندان و ارتباط 
مستمر و مستقیم با آنان، باید تلاش کنیم تا پایان سال 

تحولات خوبی را در سطح شهر کرج رقم بزنیم.

عاقلی خبر داد

بهره برداری از 10 پروژه اولویت دار فضای سبز کرج 
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زنان و خانواده

برخی عوامل در سبک زندگی ممکن است احتمال ابتلا 
به ســرطان سینه را افزایش دهد؛ البته داشتن یک یا 
چند مورد از این ویژگی ها به این معنا نیست که حتما 

به این بیماری مبتلا خواهید شد.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از دفتر بهبود تغذیه 
جامعه وزارت بهداشت، سرطان سینه دومین سرطان 

شایع )بعد از سرطان پوست( در زنان در سراسر جهان 
است. سرطان سینه، مهم ترین عامل مرگ و میر زنان 
در ایــران و دنیا به حســاب می آید کــه اگر در زمان 
مناسب تشــخیص داده شود، هزینه درمان و عوارض 

ناشی از آن کمتر شده و عمر بیمار افزایش می یابد.
8 عامل خطر مرتبط با بروز سرطان سینه شامل 

موارد زیر است:

 وزن
اضافه وزن بخصوص بعد از یائســگی می تواند خطر 
ابتلا به سرطان سینه را افزایش دهد. همچنین چاقی 
و اضافه وزن احتمال عود سرطان را افزایش می دهد. 
محل تجمع چربی ها نیز مهم است؛ چربی های شکمی 
از چربی های اطراف ران یا باسن خطرناک تر است و این 
درحالی اســت که کاهش تنها ۵ تا ۱۰ درصد از وزن 

بدن هم می تواند مفید باشد.

 الکل
نوشیدن بیش از حد الکل باعث افزایش سطح استروژن 
و سایر هورمون های مرتبط با سرطان سینه می شود. 

همچنین ممکن است به DNA آسیب برساند.

 دخانیات
در افرادی که قبل از ۱۷ سالگی سیگار را شروع کرده 

باشند، احتمال ابتلا به سرطان سینه بیشتر است.

 هورمون ها
دریافت پروژسترون و استروژن در دوران یائسگی برای 
دوره بیش از ۵ ســال، خطر ابتلا به سرطان سینه را 
افزایش می دهد. قرص هــای ضد بارداری نیز ممکن 
است همین کار را انجام دهند. توقف مصرف این داروها، 

خطر ابتلا را کاهش می دهد.

 تاخیر در فرزندآوری
اگر اولین بارداری فرد بعد از ۳۰ سالگی باشد، خطر ابتلا 
به سرطان سینه بیشتر است؛ زیرا فرد در طول زندگی 
در معرض استروژن بیشتری قرار دارد. استروژن باعث 
رشد بیشتر سرطان سینه می شود. بارداری همچنین به 
محافظت از فرد در برابر رشد خطرناک سلول ها و ایجاد 

سرطان کمک می کند.

 عدم تحرک
کم تحرکی احتمال ابتلا به چاقی و سرطان سینه را 
افزایش می دهد؛ بنابراین لازم است حداقل ۱۵۰ دقیقه 

در هفته فعالیت بدنی با شدت متوسط داشته باشید.

D کمبود ویتامین 
 پایین بودن ویتامین D خطر ابتلا به سرطان سینه را 

افزایش می دهد. ویتامین D عمدتا از طریق مکمل و 
نور خوشید و بعضی مواد غذایی دریافت می شود. البته 
باید توجه داشت که قرار گرفتن بیش از حد در معرض 
تابش مستقیم آفتاب می تواند خطر ابتلا به سرطان 
پوست را افزایش دهد. معمولا ۱۵ دقیقه تابش آفتاب 

سه بار در هفته کافی است.

 رژیم غذایی ناسالم
منظور از رژیم غذایی ناســالم، غذاهای بسیار فرآوری 
شده مانند چیپس، کلوچه و آب نبات است که ممکن 
است خطر ابتلا به سرطان را افزایش دهد. همچنین 
مصرف بیش از حد گوشت قرمز و گوشت های فرآوری 
شــده و غذاهایی که در دمای بالا پخته می شوند نیز 
خطر ابتلا به سرطان را افزایش می دهد. بهتر است در 
هفته بیش از سه وعده گوشت قرمز )۳۴۰ تا ۵۰۰ گرم( 

مصرف نشود.

از ۸ عامل خطر بروز سرطان سینه چه می دانید!
درخواست اجرای »پویش ملی 

سلامت« در 
دانشگاه های وزارت علوم

رئیس دبیرخانه شورای عالی سلامت و امنیت غذایی با تاکید بر 
اجرای »پویش ملی ســلامت« در دانشگاه های تابعه وزارت علوم، 
در نامه ای به معاونان این وزارتخانه خواستار همکاری دانشگاه ها در 

اجرای این پویش شد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از وزارت بهداشت، محمداسماعیل 
مطلق با ارسال نامه ای به معاون وزیر و رییس سازمان دانشجویان، 
معاون توسعه مدیریت و منابع و معاون فرهنگی و اجتماعی وزارت 
علوم، تحقیقات و فناوری خواســتار همکاری این وزارتخانه برای 
اجرای »پویش ملی سلامت« در تمام دانشکده ها و دانشگاه های 

تابعه وزارت علوم شد.
در نامه مطلق با اشــاره به اجرای ســند ملی پیشگیری و کنترل 
بیماری های غیرواگیر، مصوبه چهاردهمین جلســه شورای عالی 
ســلامت و امنیت غذایی، آمده است: »پویش ملی سلامت« برای 
غربالگری بیماری های دیابت و پرفشــاری خون در جهت ارتقای 
برنامه سلامت خانواده از تاریخ ۲۰ آبان تا ۱۵ دی ماه با هدف افزایش 
شناسایی، مراقبت و کنترل بیماران در سراسر کشور آغاز شده است 
که نیازمند بسیج ملی و همکاری تمامی دستگاه های ذی نقش در 
کشــور از جمله وزارت علوم با مجموعه وسیعی از دانشجویان و 

کارکنان که جمعیت هدف برنامه مذکور می باشند، است.

تاثیر زبان دوم در مهارت های 
کلامی و زبانی کودکان چگونه 

است؟
یک گفتاردرمانگر و آسیب شناس گفتار و زبان اظهار کرد: دوزبانگی 
عامل بروز تاخیر زبانی در کودکان نیست، ولی می تواند در کودکان 
با مشــکلات گفتاری، تاخیر زبانی را تشــدید کرده و بر شدت 
مشکلات گفتاری زبانی، هیجانی و عاطفی و رفتاری کودک بیفزاید.

به گزارش پیام آشنا، بهناز رستمی گفت: به طور معمول تصور 
می شــود که دوزبانگی در کودکان می تواند عامل بروز تاخیر در 
یادگیری مهارت های زبانی و گفتاری در آنها باشد ولی تحقیقات 
ثابت کرده  که این گفته صحت ندارد. وی افزود: مطالعات نشان 
داده در کودکانی که به دو زبان صحبت می کنند، تمام مراحل 
و نقاط عطفی رشــدی گفتار و زبان با همان سرعت و ترتیبی که 
هم گروهان تک زبانه شان کسب می کنند، ایجاد می شود. رستمی 
ادامه داد: لازم است همواره به یاد داشته باشیم که همه کودکان 
خواه تک زبانه، خواه دو یا چند زبانه می توانند تاخیر در اکتساب 
مهارت های گفتار و زبان را داشته باشند، اما می دانیم که این تاخیر 
به دلیل قرار گرفتن در معرض زبان های گوناگون نیست. همانطور 
که در سال های اخیر میزان مهاجرت در نقاط مختلف دنیا افزایش 
یافته و دوزبانگی بسیار شایع و معمول است. این گفتار درمانگر بیان 
کرد: لازم است در نظر بگیریم که در بررسی عوامل ایجاد یا تشدید 
تاخیر در کسب مهارت های گفتار و زبان می توانیم تمایز قائل شویم. 
در زمانی که کودکی با تاخیر در مهارت های گفتار و زبان مراجعه 
کرده و در مصاحبه مقدماتی با دوزبانگی مواجه می شویم، همواره 
توصیه هایی در این زمینه، به خانواده ها داده می شود که لازم است 

برای درمان و حل مسائل فرزندشان در نظر بگیرند.
وی افزود: به طور مثال در رابطه با لکنت که یک اختلال گفتاری 
است، دوزبانگی به عنوان عامل تشدید کننده و فشار در نظر گرفته 
می شود. یا در کودکی که تاخیر در اکتساب مهارت های رشدی 
دارد، دوزبانگی می تواند عامل تشدید کننده بوده و اثر منفی داشته 
باشد. رستمی اظهار کرد: در این موارد، پس از بررسی دقیق کودک 
و ارزیابی مقدماتی ممکن است توصیه شود محیطی که کودک 
در آن زندگی می کند، تک زبانه باشد. هم چنین در جهت بهبود 
وضعیت کودک لازم است که سایر مشاوره های لازم در این زمینه 
دریافت شود. این متخصص بلع، گفتار و زبان یادآور شد: در ارتباط 
با پیشگیری از بروز یا تشدید اختلالات گفتار و زبان رشدی، همواره 
خانواده ها در رابطه با دوزبانگی فرزندشان، دچار ابهام هستند. لذا 
لازم است در وهله اول کودک توسط یک متخصص آسیب شناس 
گفتار و زبان به صورت دقیق ارزیابی شــده، سپس در این زمینه 
اقدامات لازم صورت گیرد. وی تاکید کرد: سال های ابتدایی رشد در 
کودکان، از ابعاد مختلفی حائز اهمیت است، بنابراین ضرورت دارد 
خانواده ها در ارتباط با هر موضوعی که بر رشد حرکتی، گفتاری و 
زبانی، هیجانی و عاطفی، ارتباطی و رفتاری فرزندانشان موثر است، با 
انواع متخصصین کارآمد مشورت کرده و بهترین راهکار را دریافت 
نمایند. وی افزود: متاســفانه همواره مشاهده شده که سال های 
مقدماتی رشد کودک به واسطه توصیه های غیرعلمی و نامعقول 
سپری شده و میزان مشکلات نیز به همان اندازه در کودک افزایش 

پیدا کرده است.

احساسی که نشانه هوش بالاست
محققان دریافتند افرادی که احساس شادی بیشتری دارند، ضریب 

هوشی بالاتری دارند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از هلث، نتایج تحقیقات کنونی نشان 
می دهد، تجربه احساسات مثبت، احساس سرزندگی و سرحالی، 
هوش بالاتر را پیش بینی می کنــد. این ایده که افراد باهوش تر 
تمایل دارند بدخلق یا ناراضی باشــند، احتمالا به طور متوسط 
درســت نیست. بخشی از این پیوند بین هوش و شادی ممکن 
است به شرایط زندگی مربوط شود. افراد باهوش تر معمولاً وضعیت 
بهتر، سطح تحصیلات بالاتر و در نتیجه مشاغل بهتری دارند. این 
یافته ها از نظرسنجی ۶۸۷۰ نفر به دست آمده است که آزمون 
شــادی و ضریب هوشی داده بودند. نتایج نشان داد که افراد با 
ضریب هوشی بالاتر )۱۲۹-۱۲۰( شادتر از افراد با ضریب هوشی 
پایین )۹۹-۷۰( بودند. میانگین بهره هوشی در کل جمعیت ۱۰۰ 
است. محققان این تحقیق اظهار کردند: در این مطالعه بزرگ 
ملی، دریافتیم که آی کیو )IQ( با شــادی گزارش شــده افراد 
مرتبط است و از فرضیه ما پشتیبانی می کند. سطح شادی پایین 
در گروه ها با ضریب هوشــی پایین تر مشاهده و بالاترین میزان 
شادی در گروه ها با هوش بالاتر ثبت شد. این مطالعه همچنین 
نشــان داد که افراد با آی کیو بالاتر از سلامت بهتری برخوردار 
هســتند. محققان می گویند که سلامت ضعیف ممکن است با 
ضریب هوشی پایین به دلیل توانایی های یادگیری پایین مرتبط 
باشد. نتایج تحقیق نشان می دهد که افراد با ضریب هوشی پایین تر 
مشکلات سلامتی بیشتری به دلیل کاهش تمایل به یادگیری، 
استدلال، حل مسئله و پایبندی به درمان های پیچیده که اغلب 
مستلزم پیروی از دستورالعمل های دقیق و نظارت شخصی است 
را تجربه می کنند. نتایج تحقیق دیگری نشان داده است که شادی 

پایدار نیز نشانه ضریب هوشی بالاتر است. 

چرا کنترل فشار خون بالا در 
زمستان دشوار است؟

نتایج تحقیقی که در نشست های علمی فشار خون انجمن قلب 
آمریکا در ســال ۲۰۲۳ در بوستون ارائه شد، تغییر فصلی جزئی 
اما قابل توجه در فشــار خون بین بیماران مبتلا به فشار خون بالا 

را نشان می دهد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از نولج، این تحقیق با توجه به ارتباط 
بین فشار خون و شرایط مختلف سلامت، حاکی از افزایش فشار 
خون سیستولیک و کاهش میزان کنترل آن در ماه های زمستان 
است. بر اساس به روزرســانی آماری انجمن قلب آمریکا در سال 
۲۰۲۳، تقریبا نیمی از بزرگسالان ایالات متحده از فشار خون بالا رنج 
می برند، آمار نگران کننده ای که بر اهمیت مدیریت موثر فشار خون 
تاکید می کند. نتایج تحقیقات پیشین نشان داده اند که فشار خون 
می تواند با فصول مختلف )به ویژه در اندازه گیری سیستولیک(، 
متفاوت باشد. هدف از این تحقیق جدید تعیین این مورد بود که آیا 
کنترل فشار خون، کمتر از ۹۰/۱۴۰ میلی متر جیوه که در بیماران 
مبتلا به فشار خون بالا تعریف می شود، در فصول مختلف متفاوت 

است یا خیر.
محققان سوابق سلامت الکترونیکی شرکت کنندگان را از ماه جولای 
۲۰۱۸ تا ژوئن ۲۰۲۳ از ۶۰هزار و ۶۷۶ بزرگسال تحت درمان برای 
فشار خون بالا در ۶ مرکز مراقبت های بهداشتی در جنوب شرقی و 

میانه غرب مورد تجزیه و تحلیل قرار دادند.

تغییرات زمستانی در فشار خون
نتایج تحقیق نشــان داد که فشار خون سیستولیک در ماه های 
زمستان به طور متوســط تا ۱.۷ میلی متر جیوه افزایش می یابد 
همچنین کاهش قابل توجهی تا پنج درصد در میزان کنترل فشار 

خون در این دوره مشاهده شد.
این تغییرات برای گروه تحقیقاتی بــه رهبری رابرت بی بارت، با 
توجه به درجه کمتر تغییرات فشار خون سیستولیک در مقایسه 

با مطالعات قبلی، شگفت انگیز بود.
یافته ها نشان می دهد که افراد مبتلا به فشار خون بالا می توانند از 

نظارت مکرر در طول ماه های زمستان بهره مند شوند.
بهبود در فعالیت بدنی و الگوهای تغذیه نیز برای مقابله با اثرات 

نامطلوب این تغییرات فشار خون فصلی توصیه می شود.

جهت گیری های تحقیقاتی آینده
محققان پیشنهاد کردند که نتایج تحقیقات آینده می تواند ارتباط 
بین فراوانی بیماری قلبی و مرگ و میر را با تغییرات فصلی بررسی 

کند.
این مورد می تواند بینش عمیق تری در مورد تاثیر تغییرات فصلی بر 

سلامت کلی قلب و عروق ارائه دهد.
نتایج ارائه شــده در نشست علمی فشــارخون  ۲۰۲۳ اطلاعات 
ارزشمندی در مورد تغییرات فصلی در کنترل فشار خون در بیماران 

مبتلا به فشار خون بالا ارائه می دهد.
این دانش برای ارائه دهندگان مراقبت های بهداشتی و بیماران در 
مدیریت موثرتر فشار خون بالا، به ویژه در ماه های زمستان، بسیار 

مهم است.

تازه های سلامت

گوناگون

پس از اصلاح فرآیندهای عرضه شیرخشک و رفع کمبودهای بوجود آمده 
این محصول طی چند ماه گذشته، از حدود ۲۰ مهرماه امسال شیرخشک ها 
با تدابیری ویژه تر در داروخانه ها عرضه می شــوند و اکنون نیز طبق اعلام 
سازمان غذا و دارو، تامین ماهانه ۱۰ قوطی شیرخشک یارانه ای و ۱۰ قوطی 

آزاد به ازای کد ملی هر نوزاد، قابل تامین است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، به اذعان بهرام عین اللهی – وزیر 
بهداشت، »قاچاق شیرخشک به ویژه در استان های مرزی به دلیل اختلاف 

شدید قیمتی  و مصارف نابجای شیرخشک در برخی صنایع و همچنین 
مصارف عمومی، منجر به کمبود آن در بازار شده بود و بر همین اساس هم 
از حدود ۲۰ مهرماه مقرر شــد که جهت جلوگیری از قاچاق معکوس این 

محصول، شیرخشک با کد ملی نوزاد در داروخانه ها عرضه شود«.
عین اللهی همچنین پیش از این اعلام کرده بود که »بنا به تصمیم شورای 
تدابیر دارویی، مقرر شده تا شیرخشک با تعرفه دولتی فقط به کودکان 
زیر دو سال ارایه شود و ما بقی مصارف با قیمت واقعی شیرخشک را تهیه 

کنند«.
در همین راستا نیز سازمان غذا و دارو اعلام کرده است که اگر کودک زیر 
دو  سالی دارید که شیرخشک مصرف می کند، باید نکاتی را مد نظر داشته 
باشید تا به راحتی بتوانید شیرخشک مورد لزوم را با قیمت مصوب سازمان 

غذا و دارو از داروخانه ها تهیه کنید.
بر همین اســاس نیز لازم است والدین جهت مراجعه به داروخانه و خرید 
شیرخشــک، کد ملی کودک را همراه داشته باشند. به این ترتیب بعد از 
ثبت کد ملی در سامانه توسط داروخانه، شیرخشک را با قیمت همیشگی 

دریافت خواهند کرد.
همچنین اتباع هم با شناســه یکتایی که دارند می توانند از همین مسیر 

شیرخشک را تهیه کنند.

به اذعان ســازمان غذا و دارو، طبق برآوردها هر کودک ماهانه به صورت 
میانگین هشت قوطی شیرخشک مصرف می کند، اما برای رفاه حال مردم 
۱۰ قوطی به صورت یارانه ای و ۱۰ قوطی به صورت غیر یارانه ای برای هر 
کودک در نظر گرفته شده است تا به این ترتیب دسترسی به شیرخشک 
سالم و باکیفیت برای نوزادان فراهم باشد.در همین راستا سازمان غذا و دارو 
داروخانه ها را مکلف کرده تا اطلاعات لازم را نسبت به بهره مندی مصرف 

کننده از یارانه شیرخشک به مردم ارایه دهند.
همچنین این سازمان بر ثبت کد ملی یا شناسنامه نوزاد در داروخانه ها جهت 
رسیدن شیرخشک به دست مصرف کننده واقعی تاکید دارد و در این باره 
دکترسجاد اسماعیلی – سخنگوی این سازمان چندی پیش به ایسنا گفت 
که »در صورت تخلف هر داروخانه از این موضوع، قطعا سهمیه شیرخشک 

آن قطع خواهد شد.«
مصرف کنندگان شیرخشک جهت مشــاهده داروخانه های مجاز عرضه 
شیرخشک می توانند به سایت معاونت یا مدیریت غذا و داروی محل سکونت 

خود مراجعه کنند. 
همچنین افراد در صورت مشــاهده هرگونه تخلف در عرضه شیرخشک 
می توانند با سامانه ۱۹۰ تماس گرفته یا تخلف را به معاونت یا مدیریت غذا و 

داروی شهر محل سکونت خود اطلاع دهند.

عرضه ماهانه 10 قوطی شیرخشک یارانه ای و 10 قوطی آزاد به هر نوزاد

با افزایش آلودگی هوا به طور فزاینده در بســیاری 
از شــهرهای جهان، آســیب های تنفسی به دلیل 
آلاینده های متعدد موجود در هوا نیز افزایش می یابد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از سایت اطلاع رسانی 
سازمان جهانی بهداشت، آلاینده ها همیشه در هوا 
وجود دارند اما با آلوده شدن هوا، غلظت آن ها نیز بالا 
رفته و هوا را برای سلامت افراد خطرناک می کنند. 
علاوه بر این، عواملی مانند دود سیگار، ذرات گرد و 
غبار، آلاینده هایی مانند مونو اکسید کربن و رادون، 

هوا را برای سلامت مضرتر نیز می کنند.
اگرچه اســتفاده از ماســک و انجام اقداماتی برای 
جلوگیری از آلوده شدن هوا مفید است اما در هنگام 
آلودگی هوا توجه به رژیم غذایی خاص نیز اهمیتی 
ویژه دارد. برخورداری از یک سیستم ایمنی قوی و 
مصرف مواد مغذی کافی برای کمک به مقابله  بدن با 
این آلاینده ها ضروری است. بیشتر از هر ماده مغذی 
دیگر، مصرف آنتی اکسیدان کافی در روزهای آلوده 

اهمیت بیشتری دارد.
در ادامه چند نکته مفید درباره دنبال کردن رژیم 
غذایی سرشار از مواد مغذی در روزهای آلودگی هوا 
به نقل از سایت اینترنتی »نیوز۱۸« آورده شده است:

۱( ویتامین C: قوی ترین آنتی اکسیدان برای بدن ما 
ویتامین C است که به راحتی در میوه های مرکبات 
یافت می شــود. ویتامین C، محلول در آب اســت 
و رادیکال های آزاد را که برای بدن مضر هســتند، 
تخریب می کند. مهم تر از همه، این ماده به بازسازی 
ویتامین E نیز کمک می کند. همچنین سبزیجاتی 
مانند برگ گشنیز، گز روغنی، جعفری، کلم و برگ 
چغندر و میوه هایی از جمله آمُله )انگور فرنگی هندی( 

و »گواوا« سرشار از ویتامین C هستند.

۲( ویتامین E: ویتامین E محلول در چربی اولین 
خط دفاعی در برابر صدمه به بافت های انســانی را 
فراهم می کند.  روغن های گیاهی مانند آفتابگردان، 
گلرنگ و روغن سبوس برنج از منابع اصلی ویتامین 
E برای بدن ما هستند. از منابع غنی دیگر می توان 
به بادام، تخمه آفتابگردان و آجیل ها اشــاره کرد. 
ماهی های قزل آلا، اشَپَل و مارماهی ها نیز از منابع مهم 

این ویتامین  محسوب می شوند.
۳( بتا کاروتن: بتا کاروتن با تبدیل به ویتامین A در 
بدن ما نقش مهمی در کنترل التهاب ایفا می کند. از 
منابع مهم بتا کاروتن می توان به سبزیجات برگدار، 
گیاه تاج خروس، گشنیز، شنبلیله، برگ تربچه، هویج، 

کاهو و اسفناج اشاره کرد.
۴( چربی های امــگا -۳: مصرف چربی های امگا -۳ 
به محافظت از بدن در برابر اثرات مضر آلودگی هوا 
کمک می کنــد. بهترین منبع برای چربی های امگا 
-۳ ماهی ها هستند. البته در صورت گیاهخوار بودن 
می توانید آجیل ها، دانه هایی مانند گردو، دانه چیا و 
دانه کتان را نیز مصرف کنید. همچنین تخم شنبلیله، 

دانه خردل و نخود نیز از منابع خوب چربی های امگا 
-۳ محسوب می شوند.

۵( راه حل های طب سنتی: به غیر از این ویتامین ها 
و چربی هــا، برخــی گیاهان و ادویه هــا نیز دارای 
خاصیت آنتی اکســیدانی هستند. زردچوبه یکی از 
آنتی اکســیدان های شناخته شــده است. مخلوط 
زردچوبه و روغن حیوانی می تواند سرفه را تسکین 

و علائم آسم را کاهش دهد.
 ،)WHO( بر اساس گزارش سازمان جهانی بهداشت
اثرات ترکیبی آلودگی هوای محیط و آلودگی هوای 
خانگی سالانه با هفت میلیون مرگ زودرس در جهان 

مرتبط است.
علاوه بر این، حدود ۲.۴ میلیارد نفر در معرض سطوح 
خطرناک آلودگی هوای خانگی قــرار دارند زیرا از 
اجاق های ساده برای پخت و پز استفاده می کنند 
که ســوخت آن از نفت سفید، زیست توده )چوب، 
فضولات حیوانات و ضایعات محصولات کشاورزی( و 

زغال سنگ است.
از دود معلق در شهرها گرفته تا دود در داخل خانه، 

همگی از اجزای آلودگی هوا هستند که یک تهدید 
بزرگ برای سلامتی و آب و هوا است.

آلودگی هوای محیط )بیرون( هم در شهرهای بزرگ 
و هم در مناطق روستایی باعث ایجاد ذرات ریز می 
شود که منجر به سکته مغزی، بیماری های قلبی، 
سرطان ریه و بیماری های حاد و مزمن تنفسی می 
شود. در همین حال به گفته متخصصان، رابطه بین 
آلودگی هوا و سلامت روان ممکن است یک توضیح 

بیولوژیکی داشته باشد.
قــرار گرفتــن دــر معــرض ذرات ریــز می تواند 
ســطح ســیتوکین را افزایش دهد. سیتوکین ها 
انتقال دهنده های عصبی تولید شــده در پاسخ به 
عفونت و التهاب هستند که با افسردگی نیز ارتباط 
دارند. آلودگی هوا همچنین ممکن اســت تنظیم 

خلق وخو و رفتار را مختل کند.
داده های سازمان جهانی بهداشت همچنین نشان 
می دهد که تقریباً تمام جمعیت جهان )۹۹ درصد( 
هوایی را تنفس می کنند که فراتر از محدودیت های 
تعیین شده در دستورالعمل سازمان جهانی بهداشت 
و حاوی سطوح بالایی از آلاینده ها است. همچنین 
کشورهای با درآمد پایین و متوسط بیشتر در معرض 

این آلودگی هستند.
کیفیت هوا ارتباط تنگاتنگی با آب و هوا و اکوسیستم 
های زمین در سطح جهان دارد. بسیاری از محرک 
های آلودگی هوا )یعنی احتراق سوخت های فسیلی( 
نیز منابع انتشار گازهای گلخانه ای هستند. بنابراین، 
سیاست های کاهش آلودگی هوا، یک استراتژی برد-
برد هم برای آب و هوا و هم برای سلامت انسان ها ارائه 
می کند، بار بیماری های ناشی از آلودگی هوا را کاهش 
می دهد و همچنین به کاهش کوتاه مدت و بلندمدت 

پدیده تغییرات آب وهوایی کمک می کند.

کدام مواد غذایی برای روزهای آلوده سال مناسب ترند؟
برش

گاهی علائم منجر به سکته مغزی به سرعت برطرف 
شده و شخص نیازی به مراجعه به پزشک نمی بیند 
که تصمیم خطرناک و اشتباهی است. ریسک تکرار 
علائم در ساعات دیگر بالاست و شخص باید به مراکز 

درمانی مراجعه کند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از همشهری آنلاین، 
امروزه آشنایی جامعه بیشتر با علائم سکته های قلبی 
است و در مورد علائم و فاکتورهای خطر سکته های 
مغزی آگاهی لازم وجود ندارد. دبیر علمی پانزدهمین 
کنگره بین المللی سکته مغزی با اعلام این مطلب 
گفت: شناســایی علائم سکته مغزی کمی پیچیده 
است و بستگی به ناحیه درگیر مغز ممکن است تنوع 

علائم بسیار داشته باشد.
لیلا افشار هزارخانی افزود: مواجه شدن با یک ضعف 
به طور همزمان در ناحیه دست و پا )یا فقط در یک 
دست و یا در یک پا( همراه با اختلال تکلم و کجی 

صورت و گاهی مواقع دوبینی و عدم تعادل، از علائم 
اولیه و مهم سکته های مغزی محسوب می شوند که 
باید با بروز علائم فوق سریعا به اورژانس مراجعه شود.

این فلوشیپ سکته های مغزی نسبت به بی توجهی به 
این علائم هشدار داد و تاکید کرد: گاهی این علائم 
به ســرعت برطرف شده و شخص نیازی به مراجعه 
به پزشک نمی بیند که تصمیم خطرناک و اشتباهی 
است. ریسک تکرار علائم در ساعات دیگر بالاست 
و باید برای بررسی علل و جلوگیری از حمله بعدی 
شخص ســریعا به اولین مرکز تخصصی سکته های 

مغزی مراجعه کند.
متخصص مغز و اعصاب با اشاره به علل و فاکتورهای 
خطرناک که فرد را مســتعد سکته مغزی می کند، 
افزود: بروز سکته های مغزی به دو فاکتور اصلاح پذیر و 
غیرقابل اصلاح مرتبط است. سن بالا و عوامل ژنتیکی 
جزو فاکتور غیراصلاح هستند که فرد را مستعد به 
ســکته مغزی می کنند. ابتلا به فشارخون، دیابت، 

چاقی، رژیم غذایی نامناسب، کم تحرکی، استعمال 
دخانیات و به خصوص آلودگی هوا که ثابت شده به 
تنهایی در بروز سکته مغزی نقش دارد هم از عوامل 
اصلاح پذیری هســتند که باعث بروز سکته مغزی 

می شوند.
به گفته این پزشک سن بروز سکته مغزی در ایران 
یک دهه پایین تر از کشورهای دیگر است که باید این 

مهم بررسی شود.
وی، زمان طلایی در درمان سکته مغزی را هم بسیار 
مهم عنوان کرد و افــزود: در صورت بروز هرگونه از 
علائم سکته مغزی در همان ســاعت های اولیه به 
خصوص ۴ و نیم ساعت اول که زمان طلایی نام دارد، 
برای درمان باید به نزدیکترین بیمارستان مربوطه 
مراجعه شود. افشار هزارخانی همچنین از برگزاری 
پانزدهمین کنگره بین المللی ســکته مغزی )۲۲ تا 
۲۴ آذر( خبر دــاد و گفت: هدف اصلی این کنگره 
ارائه آخرین دستاوردها و پیشرفت های درمان سکته 

مغزی و پژوهش های صورت پذیرفته به متخصصین 
و پزشکان مرتبط با سکته مغزی و همچنین آگاهی 

بخشیدن به جامعه است.

این علائم زودگذر را جدی نگیرید می میرید!
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کافه کتاب

مسئله مرگ و
 زندگی

نویسنده: اروین د. یالوم، مریلین یالوم
مترجم: مهدی عزیزی

نشر دنگ

پیام آشنا: کتاب مسئله مرگ و زندگی، اثری از زوج درمانگر، 
ارِوین دی. یالوم و مریلین یالوم اســت که در آن درباره عشق، 
فراق و آنچه در پایان عمر اهمیت دارد، نوشته اند. شرح حالی 
زیبا، عاشقانه و گاهی دردناک که از موضوع پایان زندگی سخن 
می گوید. نشــر دنگ این اثر را با ترجمه مهدی عزیزی منتشر 

کرده است.

درباره کتاب مسئله مرگ و زندگی
مسئله مرگ و زندگی کنایه ای است که همیشه در باب اهمیت 
موضوع به کار می  بریم اما اینبار داســتان واقعا درباره مرگ و 
زندگی اســت. داستان زیبایی که شــرح خاطرات جالب زوج 
درمانگر، اروین یالوم و همسرش مریلین یالوم است و با نگاه به 

پایان زندگی نوشته شده است.
روانشناســی مادیگرا، شاید همیشه مرگ را نادیده بگیرد و یا 
ســعی کند از آن فرار کند. اما نویسندگان این اثر با شجاعت با 
مسئله پیری و مرگ که در پی آن می آید مواجه شده اند و در 
یادداشت هایی کوتاه زندگی خود را نوشته اند. زندگی که به این 
مرحله نزدیک می شود و باید متناسب با آن تغییر کند. این کتاب 
را باید اثری ممتاز در این زمینه دانست چراکه از نقش پختگی و 
تجارب انسانی صحبت می کند و دیدگاهی شاید کمی متفاوت از 

دیدگاه جامعه را به ما بدهد.

کتاب مسئله مرگ و زندگی را به چه کسانی پیشنهاد 
می کنیم

مسئله مرگ و زندگی را به تمام علاقه مندان به آثار یالوم پیشنهاد 
می کنیم. اگر دوست دارید درباره موضوع مرگ بخوانید و بدانید، 

این کتاب گزینه مناسب شما است.

بخشی از کتاب مسئله مرگ و زندگی
ســال ها خودم را محتاطانه به بازنشستگی نزدیک و آن را در 
مقادیر کم امتحان کرده ام. روان درمانی کار تمام عمرم بوده و 
تصور رهاکردن آن برایم دردناک اســت. اولین قدم به سمت 
بازنشستگی را زمانی برداشتم که تصمیم گرفتم در اولین جلسه 
مشاوره به بیمارانم اطلاع دهم که آن ها را تنها به مدت یک سال 

معاینه خواهم کرد.
به دلایل زیادی از کنارگذاشتن روانپزشکی متنفرم. بیشتر به 
این خاطر که از کمک کردن به دیگران بســیار لذت می برم و 
تا این لحظه از زندگی آن را به خوبی یادگرفته ام. دلیل دیگری 
که از گفتنش کمی خجالت می کشم، این است که دلم برای 
گوش دادن به آن همه داســتان تنگ می شود. من اشتیاقی 
سیری ناپذیر برای شنیدن داستان دارم، به خصوص آن هایی 
که بتوانم در تدریس و نوشــتن به کار ببرم. از دوران کودکی 
عاشق داستان ها بودم و به جز سال هایی که به دانشکده پزشکی 
می رفتم، همیشه بی برو برگرد قبل از خواب کتاب می خواندم. 
با این که نویسنده های صاحب سبکی چون جویس، نابوکوف و 
بنویل من را مبهوت خود می کنند داست سرایانی مثل دیکنز، 
ترولوپ، هاردی، چخوف، موراکامی، داستایفســکی، آســتر و 

مک یوان را از ته دل تحسین می کنم.
اجازه بدهید داستانی درباره آن لحظه برای تان بگویم که فهمیدم 

باید روانپزشکی را کنار بگذارم.
چند هفته پیش، در چهارم جولای، چند دقیقه قبل از ساعت 
چهار بعدازظهر از مراســم جشنی که در پارکی همین حوالی 
برگزار شده بود، به خانه برگشتم و وارد دفترم شدم. قصد داشتم 
یک ساعتی را صرف جواب دادن به ایمیل هایم کنم. همین که 
پشــت میزم نشستم صدای ضربه ای به در را شنیدم. در را باز 

کردم و زنی زیبا و میانسال را دیدم.
از او استقبال کردم و گفتم: »سلام، من ارِوین یالوم هستم. دنبال 

من می گشتین؟«
»من امیلی هستم. یک روان درمانگر اهل اسکاتلند و ساعت چهار 

امروز با شما قرار داشتم.«
قلبم ریخت. وای نه! حافظه ام یک بار دیگر از کار افتاده بود.

سعی کردم خونسرد باشم و گفتم: »لطفاً بفرمایین تو. اجازه بدین 
برنامه کاری ام رو نگاه کنم.« دفتر قرار ملاقات هایم را باز کردم و 
از دیدن اسم »امیلی ای« که با حروف درشت در قسمت ساعت 
چهار بعد از ظهر نوشته شده بود شگفت زده شدم. امروز صبح 
اصلاً به ذهنم نرسیده بود که جدول برنامه های کاری ام را چک 
کنم. وقتی مغزم درست کار می کرد، البته اگر اصلاً درست کار 
می کرد، روز چهارم جولای با کسی قرار ملاقات نمی گذاشتم. 
بقیه اعضای خانواده ام هنوز در پارک مشغول جشن گرفتن بودند 
و زودتر برگشتن من و حضورداشتنم در دفتر کارم وقتی او آمد 

کاملاً شانسی بود.
»خیلی عذر می خوام امیلی اما امروز روز تعطیل ملی یه. من اصلًا 

برنامه ام رو چک نکرده بودم. از راه دوری تا اینجا اومدی؟«
»خیلی دور. البته همسرم باید برای کار به لس آنجلس می اومد؛ 

بنابراین من به هر حال امروز این قسمت دنیا بودم.«
کمی خیالم راحت شد: حداقل این همه راه از اسکاتلند نیامده 
بود تا فقط با کسی ملاقات کند که او را به خاطر نمی آورد. سعی 
کردم کاری کنم که احساس راحتی کند: به صندلی اشاره کردم. 
»لطفاً بشــین امیلی. می تونم وقتم رو خالی کنم و الان باهات 
جلسه بذارم. اما لطفاً چند دقیقه ای من رو ببخش. باید برم و به 

خانواده ام خبر بدم که کسی نباید مزاحمم بشه.«
با عجله به خانه رفتم که تنها حدود سی متر با دفتر فاصله داشت 
و برای مریلین درباره قرار ملاقات غیرمنتظره ام یادداشتی نوشتم، 
سمعک هایم را برداشتم )معمولاً از آن ها استفاده نمی کنم اما 
امیلی صدای بسیار آرامی داشت(. به دفتر برگشتم. همین که 

پشت میزم نشستم لپ تاپ را باز کردم.
»امیلی، من تقریباً آماده ام که شروع کنیم، اما چند دقیقه زمان 
لازم دارم تا دوباره ایمیلی که واسه ام فرستادی رو بخونم.« وقتی 
داشتم بیهوده کامپیوترم را جست وجو می کردم تا ایمیل امیلی 
را پیدا کنم، با صدای بلند زد زیر گریه. رو به او کردم و او تکه 
کاغذ تاشده ای را که از کیفش بیرون آورده بود به طرفم گرفت.

»این ایمیلیه که دنبالش می گردین. با خودم آوردمش چون پنج 
سال پیش، آخرین باری که همدیگه رو دیدیم باز هم نتونستین 
ایمیل من رو پیدا کنین.« با صدای بلندتری گریه اش را ادامه 
داد. اولین جمله ایمیلش را خواندم: »طی ده سال گذشته در دو 
موقعیت مختلف با هم ملاقات کردیم )به طور کلی چهار جلسه( 
و شما کمک زیادی به من کردید و...« دیگر نتوانستم بخوانم: 
امیلــی حالا با صدای بلند زار می زد و می گفت: »من نامرئی ام. 
من نامرئی ام. ما چهار بار همدیگه رو دیدیم و شــما هنوز من 
رو نمی شناســین.« با بهت یادداشتش را کنار گذاشتم و رو به 
او کردم. اشــک روی صورتش جاری شد. در کیفش به دنبال 
دستمال کاغذی گشت اما چیزی پیدا نکرد و بعد به سمت جعبه 
دستمال کاغذی من که روی میز کنار صندلی اش بود دست 
دراز کرد، اما جعبه خالی بود. مجبور شدم به دستشویی بروم 
و چند تکه دستمال توالت را که هنوز روی لوله دستمال باقی 
مانده بود برایش بیاورم. دعا می کردم بیشتر از آن به دستمال 
نیاز نداشته باشد. همان طور که مدت کوتاهی در سکوت نشسته 
بودیم، متوجه حقیقتی شدم! در این لحظه بود که فهمیدم، دیگر 
شایستگی لازم برای ادامه دادن حرفه ام را ندارم. حافظه ام زیادی 
ضعیف شده بود. پس رفتار حرفه ای ام را کنار گذاشتم، لپ تاپم 
را بستم و رو به او کردم. »امیلی من خیلی خیلی متأسفم. این 

جلسه تا الان بیشتر شبیه کابوس بوده«.

مدیرکل حفظ آثار و نشــر ارزش های دفاع مقدس 
استان البرز دانشگاه ها را سنگر انقلاب اسلامی دانست 
و گفت: مراکز آموزش عالی در واقع از پایگاه های مهم 

پیروزی و تثبیت انقلاب اسلامی به شمار می روند.

به گزارش پیام آشنا، سردار سرتیپ دوم پاسدار 
ابوالفضل اسلامی روز سه شنبه به مناسبت فرا رسیدن 
۱۶ آذرماه روز دانشجو در جمع خبرنگاران با اشاره به 
نقش ویژه ای که برای دانشجویان در بیانیه گام دوم 
انقلاب اسلامی تعریف شده است، افزود: دانشجویان 
پس از پیروزی انقلاب نیز نقش مهمی در دفاع مقدس 

و بازسازی و توسعه کشور در سال های پس از جنگ 
تحمیلی بر عهده داشته اند.

وی با بیان اینکه دانشگاه ها همواره از اماکن مهم ترویج 
فرهنگ و گفتمان انقلاب اسلامی بوده است، تصریح 
کرد: دانشجویان نقش مهمی در استکبار ستیزی و 
قطع کردن پای آمریکا به عنوان پدرخوانده استکبار 

جهانی از ایران بر عهده داشتند.
مدیرکل حفظ آثار و نشــر ارزش های دفاع مقدس 
استان البرز با تاکید بر اهمیت دانشگاه ها در جهت 
ترویج گفتمان انقلاب اسلامی و تولید اندیشه و علم 
و دانش، افزود: دشمنان درصدد استحاله فرهنگی، 

علمی، بصیرتی دانشگاه ها هستند تا از یک سو مانع 
نقش آفرینی دانشگاه ها در توسعه و رشد کشور شوند 
و از طرفی دانشگاه را به عنوان یک سنگر مستحکم 

انقلاب اسلامی از کارکرد اصیل خود باز دارند.
اسلامی با اشــاره به ضرورت جهاد تبیین و بصیرت 
افزایی در دانشگاه ها و آشــنا کردن دانشجویان با 
دستاوردهای انقلاب اسلامی، خاطرنشان کرد: دانشگاه 
محل تولید علم، پژوهش و اندیشه ورزی است و باید 
با حضور دانشجویان مومن و انقلابی به محور تحقق 
بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی و تمدن نوین اسلامی 

تبدیل شود.

مدیرکل حفظ آثار دفاع مقدس البرز:

دانشگاه از پايگاه های پيروزی و تثبيت انقلاب اسلامی است

دبیرخانه چهل و دومین جشنواره بین المللی فیلم فجر 
فراخوان بخش تجلی اراده ملی این رویداد را منتشــر 

کرد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از روابط عمومی جشنواره 
بین المللی فیلم فجر، متن فراخوان بخش تجلی اراده 
ملی چهل و دومین جشنواره بین المللی فیلم فجر به 

این شرح است:
»با استعانت از خداوند قادر متعال، بخش تجلی اراده 
ملی چهل و دومین جشــنواره بین المللی فیلم فجر 
ضمن دعوت از ارگان ها، نهادها، وزارتخانه ها، مؤسسات 
و سازمان های دولتی و خصوصی، با شرایط ذیل برگزار 

می شود.
ارگان ها می توانند ضمن بررســی آثاری که در بخش 
مسابقه سودای سیمرغ جشنواره پذیرفته شده اند، به 

فیلم های منتخب از نگاه خود با توجه به اولویت های 
موضوعی سازمان متبوع جوایزی اهدا کنند.

هیئت داوران هر ســازمان مشــتمل بر ســه نفر از 
کارشناسان فرهنگی و هنری است که حضور یک نفر 
از داوران از میان کارگردانان، بازیگران، تهیه کنندگان، 
مدرسان و منتقدان سینما و یا یکی از مشاغل اصلی 
فنی در سینما با صلاحیت علمی و هنری و دو نفر از 

کارشناسان سازمان مذکور خواهد بود.
پس از درخواست تقاضا از سوی سازمان ها، چگونگی 
مشارکت از ســوی جشنواره بررســی و حداکثر ۱۵ 
سازمان انتخاب و اعلام خواهد شد. سازمان های منتخب 
ضروری است نسبت به تکمیل فرم شرکت و مشخصات 
نماینده تام الاختیار و بارگذاری مشــخصات سازمان 
ذیربط با آرم سازمان و رزومه هیئت داوران در سامانه 

جشنواره اقدام نمایند.

در مراسم اهدای جوایز بخش تجلی اراده ملی که به 
صورت جداگانه و با حضور مقامات و روسای سازمان ها 
و نهادها برگزار خواهد شــد، نماینده هیئت داوران یا 
بالاترین مقام ســازمان برای اهدای جایزه در جایگاه 
حضور خواهند یافت و بیانیه های هیئت داوران، تنها از 
طریق روابط عمومی جشنواره در رسانه ها منتشر خواهد 

شد«.
ارگان ها و سازمان های متقاضی می توانند برای ارتباط 
و دریافت فرم  تقاضا با داشــتن معرفی نامه از ارگان 
مربوطه به دبیرخانه جشنواره به نشانی تهران خیابان 
ولی عصر)عج(، نرسیده به توانیر، نبش کوچه لنکران، 
ساختمان دبیرخانه و شماره تلفن ۸۸۱۹۴۲۳۵ تماس 

بگیرند.
آخرین مهلت درخواست و تکمیل فرم ۳۰ آذرماه امسال 

است و این تاریخ تمدید نخواهد شد.

فراخوان تجلی اراده ملی جشنواره ۴۲ فیلم فجر اعلام شد

کوتاه از فرهنگ

آغاز عرضه کالای عفیفانه در 1۲0 
مجموعه فروشگاه های زنجیره ای

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در حاشیه دیدار با دانشجویان 
دانشگاه صدا و سیما گفت: در ۱۲۰ مجموعه فروشگاه های 
زنجیره ای عرضه مستقیم کالاهای عفیفانه را شروع می کنیم.

به گزارش  پیام آشنا به نقل از مهر، محمدمهدی اسماعیلی 
-وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی- در 
حاشیه دیدار با دانشجویان دانشگاه 
صدا و ســیما در جمع خبرنگاران 
درباره قیمــت چادر گفــت: در 
حوزه وزارت ارشــاد اساساً بایستی 
دسترسی مردم را به پوشاک عفیفانه 

آسان کنیم. ما با وزارت صمت این کار را پی گیری می کنیم. 
بنده و آقای علی آبادی نامه مشترکی به آقای رئیس جمهور 
نوشتیم، از مجموعه بنیاد مستضعفان هم تشکر می کنم، با 
یارانه ای که در حوزه فرهنگی در حال صرف شدن است قواره 

چادر مشکی مطلوب به زیر پانصد هزار تومان رسیده است.
وی درباره مکان فروش این چادرها نیز گفت: این چادرها 
در همه نمایشگاه هایی که به صورت مستقیم دایر می کنیم 
عرضه می شوند. در ۱۲۰ مجموعه فروشگاه های زنجیره ای 
شــهروند و رفاه عرضه مستقیم کالاهای عفیفانه را شروع 
می کنیم. وعده ای که قولش را داده بودیم در یازده سکو 
صورت بگیرد تقریباً به بیش از یکصد و بیســت فروشگاه 

زنجیره ای و در کنار آن چند مجموعه جدید رسیده است.
وزیــر فرهنگ و ارشــاد اســلامی گفت: با وزیــر اقتصاد 
نشست هایی داشتم تا بتوانیم در میدان هفت تیر که مرکز 
خرید لباس های بانوان است که گفته می شد لباس مناسب 
کمتر پیدا می شود ان شــاءالله با همکاری اصناف )ما قرار 
نیست لباس بفروشیم( و تسهیل شرایط شاهد باشیم تمام 
کسانی که در حوزه پوشاک عفیفانه فعال هستند سکوی 
فروش مستقیم در اختیارشان قرار گیرد. در میدان هفت تیر، 
میدان ولیعصر )عج( و امامزاده حسن )ع( و همه مکان هایی 
که محل اصلی خرید لباس های بانوان به شمار می رود این 
اتفاق در حال رخ دادن است. ان شاءالله در شش ماه آینده 
وضعیت عمومی عرضه پوشاک در سطح شهر بزرگ تهران 
به نحو محسوسی برای همه طیف ها کالای مناسب وجود 
خواهد داشت و از این وضعیت گلایه آمیز عبور خواهیم کرد.

وی درباره تغییر در مدیریت خانه سینما گفت: خانه سینما 
را خانــه همه هنرمندان و اهالی فرهنگ می دانیم، با همه 
گونه های فکری و سلایق در خدمتشان هستیم. تغییراتی 
هم که در بخش های صنفی رخ می دهد از نظر ما تفاوتی 
نمی کند؛ سرکار خانم برومند همکار بسیار خوب هنری ما و 
چهره ای نام آشنا بودند که زحمات بسیار زیادی را کشیدند، 

برای آقای دهکردی هم آرزوی موفقیت داریم.
اسماعیلی گفت: در همین مدت جلســه ای را با ایشان و 
دوستان هیأت مدیره خانه سینما داشتیم و تلاش کردیم 
مشکلات مالیاتی و بحث های نظیر این را که نگرانی هایی را 
برای اهالی هنر و فرهنگ ایجاد کرده حل کنیم و اساساً بنای 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی بر تعامل حداکثری و رفع 
مشــکلات حوزه فرهنگ و هنر است و در این مسیر هم با 

همه دوستانی که تلاش می کنند همکاری داریم.
وی درباره جشــنواره فجر نیز گفت: در این جشنواره از 
پیشکســوتان و هنرمندان قدیمی و جدید و فیلم اولی 
حضور دارند؛ بهرحال اتفاق مبارکی در حال وقوع است، 
تعداد ۱۰۶ فیلم برای حضور در جشنواره ثبت نام کرده اند 
همکاران من هم شبانه روزی پی گیر هستند تا ان شاءالله 
جشنواره ای به یادماندنی در چهل و دومین دوره برگزاری 

آن رقم بزنند.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی درباره برگزاری جشنواره امام 
رضا )ع( گفت: دبیر جشنواره آقای فرهاد قائمیان شدند؛ 
اخیراً هفته فرهنگی ترکمنستان را در اصفهان داشتیم و 
قرار شــد بخشی از جشــنواره امام رضا )ع( را در شهر مرو 
که محل ســکونت امام رئوف بود و حضرت چندسال آنجا 
اقامت داشتند منتقل شود که بخش بین الملل را آنجا برگزار 
می کنیم. بخش های جانبی را هم اضافه می کنیم. آنجا هم 
محلی برای معرفی چهره های جدید فرهنگی و هنری است. 
در بخش کتابخوانی بعضاً بالای یک و نیم میلیون نفر شرکت 

کننده داریم.

سینمای جهان

آل پاچینو با »کشتن کاسترو« 
همراه شد

آل پاچینــو، دیگو بونتا و زولــو ماریدوئنا در فیلم مهیج 
»کشتن کاسترو« بازی می کنند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از 
هالیوود ریپورتر، »کشتن کاسترو« 
اولین فیلم ایف ریــورا با بازی آل 
پاچینو، دیگو بونتا و زولو ماریدوئنا 
ساخته می شــود. این فیلم درباره 
وقایع واقعی دوره ای است که فیدل 

کاسترو رهبر انقلاب کوبا در سال ۱۹۶۰ به نیویورک رفت 
و در هارلم ساکن شد.

دیگر بازیگران این فیلم کیکی لین، الکساندر لودویگ، ران 
لیوینگستون، کندریک سمپسون، نیکول بهاری، لوگان 

مارشال و تیتوس ولیور هستند.
»کشتن کاسترو« نوشــته لئون هندریکس، توماس دی 
گرزیا و کالین بیتمن، رویدادهای واقعی حضور کاسترو در 
نیویورک برای سخنرانی در مجمع عمومی سازمان ملل 

متحد به عنوان رهبر انقلابی کوبا را دنبال می کند.
وقتی کاســترو در هتل اصلی خود با رفتارهای دشمنانه 
روبه رو شــد، مالکوم ایکس را ملاقات می کند که او را به 
اقامت در هتل معروف ترزا در هارلم دعوت کرد. یک مامور 
مخفی تازه کار اف بی آی که ابتدا مأمور تحقیق درباره مالکوم 
ایکس بود، ناگهان باارزش ترین دارایی اف بی ای می شود تا 
از حذف کاسترو توسط سیا و مافیای ایتالیا جلوگیری کند.

برد فاینشتاین از کمپانی رومولوس تهیه کننده فیلم گفت: 
مفتخرم که بخشی از چنین داستان مهمی باشم که بخشی 
از تاریخی است که تا حد زیادی ناگفته و ناشناخته بود. این 

هدف ما در کمپانی رومولوس است.
چیزی درباره اینکه نقشــی که پاچینو در این فیلم ایفا 

می کند، گفته نشده است.

اهدای خون، اهدای زندگی

مهلــت ثبت نام دــر چهارمین دوره نمایشــگاه 
»ســازخانه« به دلیــل اســتقبال علاقه مندان و 

سازندگان ساز تا ۲۰ آذرماه تمدید شد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از خانه موسیقی ایران، 
چهارمین دوره نمایشگاه »سازخانه« از ۲۲ دی ماه به 
همت خانه موسیقی ایران و کانون سازندگان ساز در 
شاخه های سازهای ایرانی، کلاسیک و ابداعی از ۲۲ 
تا ۲۹ دی ماه در خانه هنرمندان ایران برپا می شود.

همچنین نمایشگاه ســازخانه در چهارمین دوره 
میزبان جلسات و نشست های تخصصی است که 

جزییات آن به زودی اطلاع رسانی می شود.
قدم اول برای شرکت در این نمایشگاه ثبت نام و پر 
کردن فرم مرتبط با ثبت نام است که پیش از این 
متقاضیان تا ۱۵ آذرماه فرصت داشتند تا نسبت به 

تکمیل فرم حضور در این نمایشگاه اقدام کنند که 
به دلیل استقبال سازندگان ساز مهلت ثبت نام تا ۲۰ 

آذرماه تمدید شد.

همچنین به دلیل محدودیت، اولویت حضور در این 
نمایشگاه با افرادی است که زودتر مراحل ثبت نام را 

طی کرده و فرم ثبت نام را ارسال کرده باشند.

بعد از ثبت نــام اولیه با تمامی افرادی که تمایل به 
حضور در نمایشگاه دارند، قرارداد رسمی بسته شده 

و حضورشان در نمایشگاه قطعی است.
علاقه مندان و سازســازان برای ثبت نــام در این 
نمایشــگاه می توانند به صورت حضوری به خانه 
موسیقی ایران مراجعه کرده و یا به صورت آنلاین 
برای شرکت در این نمایشگاه فرم حضور را به شماره 
واتس آپ خانه موسیقی )۰۹۳۶۴۱۱۳۱۰۰( ارسال 

کنند.
ســومین دوره نمایشگاه ســازخانه در شاخه های 
سازهای ایرانی، کلاسیک و ابداعی نهم تا ۱۳ دی ماه 
۱۳۹۸ با نمایش آثار بیش از ۶۰ هنرمند ســازنده 
ساز در گالری های ممیز، میرمیران، پاییز و زمستان 
خانه هنرمندان و نشست های پژوهشی تخصصی با 

استقبال علاقه مندان برگزار شد.

تمدید مهلت ثبت نام در چهارمین دوره نمایشگاه »سازخانه«

نخستین نشست کارگروه ساماندهی سوغات ملی ایران 
به ریاست معاون صنایع دستی و هنرهای سنتی کشور 
برگزار و در این نشست بر ضرورت تشکیل دبیرخانه 

ساماندهی سوغات ملی ایران تاکید شد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از اداره کل روابط عمومی 
و اطلاع رسانی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی، نخستین نشست کارگروه ساماندهی 
سوغات ملی ایران به ریاست معاون صنایع دستی و 
هنرهای سنتی کشور دوشنبه- ۱۳ آذرماه- با حضور 
مریم جلالی معاون صنایع دستی و هنرهای سنتی 
کشور، محمدرضا دشتی اردکانی رئیس فراکسیون 
گردشگری و میراث فرهنگی مجلس و اعضای کارگروه 
در وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 

برگزار شد.
جلالی در این نشست با اشاره به اهمیت توسعه اقتصاد 
هویت بنیان اظهار کرد: زمانی که ســوغات کشور ما 
توانسته در دنیا حرف اول را بزند و حرف برای گفتن 
داشته باشد، پس می توانیم در بسته بندی هم همین 

طور باشیم.
معاون صنایع دستی و هنرهای سنتی کشور با بیان 
اینکه در تلاشیم تا رویکرد متفاوتی را محقق کنیم، 
گفــت: این جمع متخصص و فعــال در عرصه های 
اصناف و بازرگانی و همچنین تعاون این زمینه را دارند 
تا خلاقیت و نوآوری را با صنایع دستی در بسته بندی 

سوغات داشته باشند.
رئیس فراکسیون گردشگری و میراث فرهنگی مجلس 
شــورای اســلامی نیز با بیان اینکه باید این جلسه 

تخصصی در مسیر آسیب شناسی حرکت کند، اظهار 
کرد: زمینه آماده است تا دبیرخانه ای برای این کارگروه 
تشکیل شــود و ضمن آسیب شناسی، ظرفیت ها را 

شناسایی کند.
محمدرضا دشتی اردکانی با بیان اینکه متولی صنایع 
دستی وزارت میراث فرهنگی و معاونت صنایع دستی 
اســت، افزود: خوب اســت اگر بتوانیم هر ســه اتاق 
بازرگانی، اصناف و تعاون در قالب دبیرخانه و با نظارت 

متولی این حوزه اقدام کنیم.
دشتی اردکانی با اشاره به اینکه معاونت صنایع دستی 
باید قرارگاه حوزه صنایع دستی در تمام کشور باشد، 
گفت: اگر بتوانیم فرماندهی این حوزه را به متولی آن 
بسپاریم و هماهنگ باهم تلاش کنیم، می توانیم برآیند 
قابل توجهی را شاهد باشیم در عین حال لازم است که 

بانک آماری و اطلاعاتی جامعی نیز با مشارکت این سه 
حوزه جمع شود.

ضرورت تشکیل دبیرخانه ساماندهی سوغات ملی ایران

رئیس سازمان بسیج هنرمندان استان البرز با اشاره به 
اهمیت زبان هنر در تبیین ارزش های انقلاب اسلامی، 
گفت: بهره گیری از ظرفیت بزرگ هنرمندان و زبان 
نافذ هنر لازمه پیشبرد اهداف جهاد تبیین در جامعه 

اسلامی به ویژه استان البرز است.

به گزارش پیام آشنا، ســرهنگ پاسدار ابراهیم 
نوروزی فر در جمع خبرنگاران به نقش هنرمندان در 
جهاد تبیین اشاره کرد و به ارائه برنامه های این قشر 
بسیج را تا پایان سال جاری پرداخت و افزود: جامعه 
هنرمندان اســتان البرز جامعه فرهیخته، توانمند و 
اثرگذاری اســت که جلوه های هنر آن ها نه تنها در 
استان البرز بلکه در سایر استان ها نمایان است و باید با 
یک برنامه ریزی دقیق از این ظرفیت، در جهت تبلور 

هر چه بیشتر گفتمان انقلاب اسلامی استفاده شود.
وی با اشاره به اهمیت کارکرد هنر در مقابله با جنگ 
ترکیبی دشمنان، افزود: هنرمندان به علت تأثیرگذاری 
زیادی که در جامعه دارند می توانند با خلق آثار فاخر 
و ماندگار، بستر تأثیرگذاری و بصیرت افزایی حداکثری 
دــر جامعه را فراهم آورند و فعالیت های دشــمنان 

را در این زمینه خنثی ســازند. رئیس سازمان بسیج 
هنرمندان استان البرز با اشاره به اجرای نمایش هنری و 
برپایی نمایشگاه حجاب و عفاف در شهرستان چهارباغ، 
بیان کرد: یکی از اهداف مهم سازمان بسیج هنرمندان 
اســتان البرز تبیین اهداف و ارزش های والایی، چون 

عفاف و حجاب در جامعه از طریق زبان هنر است.
نوروزی فر با اشــاره به اینکه بســیاری از هنرمندان 
فرهیخته استان البرز در استان های دیگر فعالیت می 
کنند، گفت: باید بستر فعالیت هنرمندان به نحوی 
شایسته در اســتان البرز فراهم شود و دستگاه های 

اجرایی در این زمینه از هیچ کوششی دریغ نکنند.
رئیس سازمان بسیج هنرمندان استان البرز همچنین 
از رایزنی های گســترده با شورای اسلامی شهر کرج 
در جهت آموزش و توانمندسازی هنرمندان استان 
البرز خبر دــاد و تصریح کرد: با رایزنی و تفاهم نامه 
ای که با شورای اسلامی شهر کرج و برخی نهادهای 

فرهنگی هنری منعقد شده به زودی بستر آموزش و 
توانمندسازی هنرمندان فراهم خواهد شد.

وی در ادامه با اشــاره به برگزاری سه جشنواره فیلم 
کوتاه بسیج، جشنواره ادب و جشنواره ادبیات داستانی 
توســط سازمان بسیج هنرمندان استان البرز، گفت: 
اختتامیه این ســه رویداد طی ماه های باقیمانده از 
سال برگزار خواهد شد. نوروزی فر همچنین با اشاره 
به برخی فعالیت های انجام شده توسط سازمان بسیج 
هنرمندان، بیان کرد: گردهمایی بسیجیان هنرمند 
ســاوجبلاغ، برپایی جشــنواره مالک اشتر، برپایی 
نمایشگاه حجاب و عفاف در چهارباغ، برپایی محفل 
شعر حمایت از مردم فلسطین در ساوجبلاغ، برپایی 
شب شعر در مهســتان، حضور هنرمندان بسیجی 
اســتان البرز در رزمایش اقتدار بسیج از مهمترین 
برنامه های سازمان بسیج هنرمندان در هفته بسیج 

بوده است.

بهره گیری از زبان نافذ هنر لازمه جهاد تببین است
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انتخابات جدید اتاق بازرگانی ایران 
کلید خورد

در راستای برگزاری انتخابات جدید ریاست اتاق بازرگانی ایران، 
هیات رئیسه اتاق بازرگانی در نامه ای به وزیر صمت رئیس شورای 
عالی نظارت ۴ عضو انجمن نظارت بر انتخابات اتاق را معرفی کردند.

به گزارش پیام آشنا، در پی ابطال انتخابات غیر قانونی اتاق 
بازرگانی از سوی شورای عالی نظارت بر اتاق بازرگانی و برکناری 
حسین سلاح ورزی، فراخوان برگزاری انتخابات مجدد چند وقت 

پیش صادر شده یود تا نامزدهای جدید ثبت نام کنند.
روز گذشته هم در راستای برگزاری انتخابات جدید ریاست اتاق 
بازرگانی ایران، هیات رئیسه اتاق بازرگانی در نامه ای به وزیر صمت 
رئیس شورای عالی نظارت ۴ عضو انجمن نظارت بر انتخابات اتاق را 
معرفی کردند وخواستار معرفی نماینده دولت در این انجمن شدند.

حسین نقره کار شیرازی، علی مقدم ابریشمی، ساسان شاه ویسی 
و محمدسروش بیگدلی به عنوان اعضای انچمن نظارت بر انتخابات 

اتاق بازرگانی ایران معرفی شدند.
گفتنی است؛ انتخابات مجدد ریاست اتاق بازرگانی ایران بهمن ماه 

امسال برگزار خواهد شد.

متقاضیان گاز مایع در سامانه سدف 
ثبت نام کنند

مدیر شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه البرز با اشاره 
به اینکه در حال حاضر هر کپسول گاز یارانه ای به قیمت ۲۷ هزار 
و ۹۰۰ تومان عرضه می شود، گفت: فروش کپسول گاز با بیش از 
نرخ مصوب تخلف است و در صورت مشاهده برخورد قانونی لازم 

صورت می گیرد.

به گزارش پیام آشنا، محسن وزارتی با اشاره به اینکه با فرارسیدن 
فصل سرد میزان مصرف گاز مایع در کشور توسط مشترکین 
خانگی یا مشاغل خردی که گازرسانی به آنها صورت نگرفته افزایش 
می یابد، اظهار کرد: دولت برای اینکه گاز مایع به دست مصرف 
کنندگان واقعی برسد سامانه سدف را راه اندازی کرده به همین 
دلیل واجدین شرایط برای دریافت سهمیه خود حتما باید در این 

سامانه ثبت نام کنند.
وی ادامه داد: متقاضیانی که تاکنون موفق به ثبت نام در سامانه 
سدف )سامانه درخواست فرآوروه های نفتی( نشده اند به آدرس 
مراجعه   NEWTEJARATASAN.NIOPDC.IR

کنند.
وی با اشاره به اینکه در حال حاضر هر کپسول گاز یارانه ای به قیمت 
۲۷ هزارو ۹۰۰ تومان عرضه می شود، گفت: فروش کپسول گاز با 
بیش از نرخ مصوب تخلف است و در صورت مشاهده برخورد قانونی 

لازم صورت می گیرد.
وزارتی با بیان این که به خانوارهایی که به گاز شهری دسترسی 
دارند گاز مایع تعلق نمی گیرد، تاکید کرد: خوشبختانه نیاز استان در 
این خصوص احصاء شده و هیچ کمبودی برای تامین گاز مورد نیاز 

واجدین شرایط وجود ندارد.

لغو محدودیت  عرضه لاستیک از 
اول دی ماه

رئیس اتاق اصناف ایران اعلام کرد: از ابتدای دی ماه سال جاری، 
محدودیت عرضه لاستیک برداشته خواهد شد.

به گزارش پیام آشنا، مجتبی صفایی اظهار کرد: در حال حاضر 
امکان عرضه بیش از دو حلقه لاستیک به خودروها وجود ندارد اما 
از ابتدای دی ماه سال جاری، محدودیت عرضه لاستیک برداشته 

خواهد شد.
رئیس اتاق اصناف ایران افزود: اما به موجب تدابیر اندیشیده شده 
در خصوص افزایش تولید در کارخانه های لاستیک سازی، ترخیص 
لاستیک های خارجی از گمرک و راه اندازی خطوط جدید، در 
ماه های آینده، شاهد محدودیتی برای فروش لاستیک نخواهیم بود.

صفایی بیان کرد: به این ترتیب مالکان خودروها می توانند لاستیک 
مورد نیاز خود را تأمین کنند.

رئیس سازمان بورس: 50 میلیون 
سهامدار در بازار سرمایه هستند

رئیس سازمان بورس در مراسم روز ملی حسابدار، با بیان اینکه در 
حال حاضر ۵۰ میلیون نفر سهامدار در بازار سرمایه هستند، گفت: 
میانگین تاخیر شرکت های بورسی در ارائه اطلاعات در سامانه کدال 

از ۲۵ روز به ۱۴ ساعت کاهش یافت.

به گزارش پیام آشنا، مجید عشقی در همایش روز ملی حسابدار 
با بیان اینکه در حال حاضر ۵۰ میلیون نفر سهامدار در بازار سرمایه 
هستند، گفت: ۱۲ میلیون نفر در این بازار فعالیت دارند و همچنین 
شرکت هایی مانند شستا و سازمان تامین اجتماعی و صندوق های 
بازنشستگی در این بازار حضور دارند که دارای چندین میلیون 

ذی نفع در بازار هستند.
رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار اظهار داشت: بدون ارائه اطلاعات 
به ذی نفعان نمی توانیم در بازار فعالیت کنیم، در ۶ ماه سال جاری 
۸۰۰ ناشر بورسی که نمادشان در بازار سرمایه درج شده، تعداد ۲۳ 
هزار اطلاعیه منتشر کردند که در این اطلاعیه ها مهر حسابداران و 
حسابرسان درج شده است. وی گفت: یک هزار نهاد مالی در بازار 
سرمایه فعالیت دارند که هم خودشان مشمول دستورالعمل افشای 
اطلاعات هستند و هم از اطلاعات منتشره در این بازار استفاده 
می کنند. به گفته عشقی  تا سال ۹۵ میانگین تأخیر ارائه اطلاعات 
در سامانه کدال ۲۵ روز بود، در حال حاضر این زمان به ۱۴ ساعت 
کاهش پیدا کرده است و تلاش می کنیم این زمان به صفر کاهش 

پیدا کند. البته کیفیت گزارش ها هم در حال ارتقاء است.
باید هزینه حسابرسی در  اینکه  بر  با تأکید  عشقی همچنین 
صورت های مالی واقعی شود، گفت: شرکتی که در سال ۱۰۰ 
هزار میلیارد تومان گردش مالی و فروش دارد نمی تواند با ارقام 
بسیار پایین خدمات حسابرسی کیفی دریافت کند و با هزینه های 
کنونی حسابرسی امکان حسابرسی صورت های مالی این شرکت ها 
وجود ندارد. گفتنی است؛ شرکت های بورسی و فرابورس طبق 
قانون ملزم هستند هر سه ماه، ۶ ماه و به طور سالانه گزارش های 
حسابرسی شده خود را برای اطلاع ذی نفعان در سامانه جامع 

اطلاعات ناشران موسوم به کدال منتشر کنند.

اخبار کوتاه

بورس 

اصلاحات نظام   های 
بازنشستگی دولتی در جهان 

در حال تغییر)بخش اول(
در سال های اخیر، مدیریت صندوق های بازنشستگی عمومی که 
وظیفه تضمین امنیت مالی بازنشستگان را بر عهده دارند، به طور 
فزاینده   ای پیچیده و چالش برانگیز شده است. تغییرات جمعیتی، 
نوسانات اقتصادی و چشم   اندازهای مالی در حال تحول، ارزیابی مجدد 
مدل   های بازنشستگی سنتی را ضروری کرده است و دولت   ها در 
سراسر جهان به آغاز موجی از اصلاحات وادار شده اند. این یادداشت 
به دنیای پیچیده اصلاحات صندوق بازنشستگی عمومی می پردازد و 
رویکردهای اتخاذشده در ژاپن، اتحادیه اروپا، شیلی و ایالات متحده را 
بررسی می کند و در انتها ضمن استخراج مضامین مشترک با نظام 
بازنشستگی ایران، به برخی توصیه های سیاستی کاربردی برای ایران 

می پردازد.

ژاپن: استقبال از نظام چندلایه
ژاپن که با بیشترین جمعیت سالمند و کاهش نیروی کار دست وپنجه 
نرم می کند، در خط مقدم اصلاحات بازنشستگی قرار دارد. سیستم 
سنتی توازن سالانه )PAYG( این کشور که به شدت به وصول حق 
بیمه   های جاری برای تامین مالی مزایای مستمری فعلی وابسته است، 
با نگرانی های فزاینده   ای در مورد پایداری مواجه بود. برای مقابله با 
این چالش   ها، ژاپن یک سیستم چندلایه را پیاده کرد که یک لایه 
پس   انداز اجباری و خصوصی با بودجه مدیریت شده را در کنار لایه 
عمومی موجود معرفی کرد. این تغییر به سمت یک رویکرد چندلایه 
با هدف کاهش بار سیستم PAYG و ارائه انعطاف   پذیری بیشتر برای 

طرح های بازنشستگی انفرادی انجام شد.
اتحادیه اروپا: هماهنگ سازی سیستم های متنوع بازنشستگی

اتحادیه اروپا، مجموعه ای متنوع از کشورها با سیستم های بازنشستگی 
متفاوت، به دنبال هماهنگی اصلاحات بازنشستگی در عین احترام 
اروپا  کمیسیون  است.  بوده  عضو  کشورهای  ملی  حاکمیت  به 
دستورالعمل   ها و توصیه   هایی را برای کشورهای عضو صادر کرده و 
اقداماتی مانند افزایش سن بازنشستگی، کاهش مزایای سخاوتمندانه 
و گسترش نقش بازنشستگی خصوصی را ترویج می کند. با این حال، 
اجرای این اصلاحات در بین کشورهای عضو یکسان نبوده است که 
منعکس کننده شرایط اقتصادی متفاوت، چشم   اندازهای سیاسی و 

نگرش   های فرهنگی نسبت به بازنشستگی است.

شیلی: مدلی پیشگام از خصوصی سازی
اصلاحات بازنشستگی شیلی که در دهه ۱۹۸۰ آغاز شد، به عنوان 
نمونه پیشگام خصوصی سازی برجسته شده است. این کشور سیستم 
PAYG دولتی خود را با یک سیستم دارای بودجه و مدیریت کاملا 
خصوصی جایگزین کرد که افراد را ملزم می   کرد بخشی از حقوق و 
دستمزد خود را به حساب   های انفرادی اختصاص دهند. این تغییر 
اساسی با هدف افزایش »مالکیت فردی پس   اندازهای بازنشستگی« 
و ترویج استراتژی   های سرمایه گذاری کارآمد انجام شد. با این حال، 
مدل شیلیایی به دلیل نابرابری   های ناشی از بازار کار و فرهنگ محلی 
-کار کمتر زنان- موجب نابرابری در مستمری بازنشستگی شده و 
همچنین نوسانات بالقوه بازار سرمایه با انتقادات جدی مواجه شده 

است.

ایالات متحده: مجموعه ای از اصلاحات ایالتی و فدرال
ایالات متحده با سیستم بازنشستگی غیرمتمرکز خود، شاهد طیف 
متنوعی از اصلاحات در هر دو سطح ایالتی و فدرال بوده است. 
بسیاری از ایالت   ها اقداماتی مانند افزایش حق بیمه   ها، کاهش مزایا 
پایداری  افزایش  برای  را  ریسک  اشتراک  مکانیزم   های  اجرای  و 
صندوق های بازنشستگی ایالتی خود اتخاذ کرده   اند. دولت فدرال 
نیز نقش ایفا کرده و بودجه   ای برای سیستم های بازنشستگی ایالتی 
فراهم کرده و قوانینی را برای تقویت نظارت و شفافیت امانت داری 

وضع کرده است.

مضامین مشترک در اصلاحات صندوق بازنشستگی عمومی
با وجود زمینه   ها و رویکردهای منحصربه   فرد هر کشور، تلاش   های 
مختلف اصلاح نظام بازنشستگی در سراسر جهان چند موضوع 

مشترک دارند:
۱. پاسخ به چالش های جمعیتی: سالمندی جمعیت در سراسر 
جهان فشار زیادی بر سیستم های سنتی PAYG وارد کرده و باعث 
اصلاحات برای افزایش سابقه کار موردنیاز، کاهش درجه سخاوت 
صندوق ها )کاهش نسبت جایگزینی replacement ratio( و 

معرفی ساختارهای چندلایه شده است.
۲. افزایش پایداری مالی: نوسانات اقتصاد کلان و نوسانات بازار بر نیاز 
سیستم های بازنشستگی به اتخاذ شیوه   های صحیح مدیریت مالی، 
متنوع   سازی پرتفوی سرمایه گذاری و اجرای استراتژی   های کاهش 

ریسک تاکید کرده است.
۳. ترویج مالکیت فردی: افزایش مالکیت فردی بر پس   اندازهای 
آگاهانه  تصمیمات  اتخاذ  برای  افراد  توانمندسازی  بازنشستگی، 
سمت  به  تغییر  طریق  از  مالی  سواد  ارتقای  و  سرمایه گذاری 

حساب   های بازنشستگی با مدیریت خصوصی.
۴. ایجاد تعادل بین پایداری و عدالت اجتماعی: اصلاحات با چالش 
تضمین پایداری مالی بلندمدت صندوق ها و در عین حال حفظ 
عدالت اجتماعی و محافظت از آسیب پذیرترین اعضای جامعه مواجه 

است.
۵. ایجاد تعادل بین نقش   های عمومی و خصوصی: تعادل بهینه 
بین مشارکت عمومی و خصوصی در سیستم های بازنشستگی با 
رویکردهای متفاوتی که در کشورهای مختلف اتخاذ شده است، 
موضوع بحث است و نمی توان لزوما یک نسخه یکتای موفق را 

شناسایی کرد.

صندوق های بازنشستگی در ایران: بررسی چالش   های مالی 
و تغییرات جمعیتی

برای  صندوق ها  از  انبوهی  احتساب  با  ایران  بازنشستگی  نظام 
بخش   های مختلف نیروی کار، در دهه   های اخیر با چالش   های مهمی 
مواجه بوده است. همزمانی تغییرات جمعیتی، نوسانات اقتصادی و 
سوءمدیریت، پایداری سیستم را تحت فشار قرار داده و درخواست 

اصلاحات را تشدید کرده است.

نظام بازنشستگی چندپاره
سیستم بازنشستگی ایران شامل شبکه پراکنده ای از ۱۸صندوق 
بازنشستگی است که هر کدام به بخش   های خاصی از نیروی کار 
خدمت می کنند. سازمان تامین اجتماعی بزرگ ترین صندوق است که 
برای کارکنان بخش خصوصی و خویش فرمایان، صندوق بازنشستگی 
کشوری برای کارکنان دولتی، صندوق بازنشستگی روستاییان و 
عشایر و صندوق بازنشستگی نیروهای مسلح بزرگ ترین هستند و 
مابقی صندوق های شغلی با ماهیت بسته و جمعیت محدود هستند؛ 
مانند بانک ها، فولاد، صداوسیما و... . وجود صندوق های بازنشستگی 
متعدد با قوانین و مقررات متفاوت، ناکارآمدی   ها و پیچیدگی   هایی را 
ایجاد می کند و مانع مدیریت و نظارت موثر و اطلاع دقیق ذی نفعان از 
حقوق مکتسبه می شود. تثبیت و ساده سازی چشم انداز بازنشستگی 

می   تواند شفافیت و پاسخگویی را بهبود بخشد.
دکتر رضا کاشف قربانپور
کارشناس اقتصاد و تامین اجتماعی
Alborz.payam@gmail.com  

یادداشت

وزیر اقتصاد گفت: کاهش تورم نسبت به سال گذشته 
کاهشی بوده و ثبات قیمت ها تا پایان سال ادامه 

خواهد داشت.

به گزارش پیام آشنا، احسان خاندوزی در حاشیه 
آئین نکوداشت روز حسابدار در جمع خبرنگاران 
در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه علیرغم برنامه ها 
و وعده های داده شده، کاهشی در نرخ تورم دیده 
نمی شود اظهار کرد: اتفاق قابل توجهی که رخ داده 
این است که با توجه به هدف گذاری هایی که انجام 
شده بود که هم نقدینگی کنترل شود تا سرعت 
و شتاب افزایش قیمت ها کاهش پیدا کند و هم 
ناترازی در بودجه و در شبکه بانکی کنترل شود که 

مجموع این اقدامات منجر به کنترل تورم شود، این 
دو اقدام تقریباً مطابق هدف انجام شده است.

وزیر اقتصاد ادامه داد: هم در موضوع نقدینگی و هم 
شبکه بانکی این اهداف طبق آنچه که پیش بینی 
شده در حال انجام است بنابراین چشم انداز این 
است که تاپایان سال بتوانیم ثبات تورمی را حفظ 

کنیم.
وی در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه هدف 
ثبات همین نرخ فعلی تورم است با تحقق وعده 

کاهش نرخ تورم، گفت: کاهش تورم نسبت به سال 
گذشته و ثبات قیمت ها تا پایان سال ادامه خواهد 

داشت.
خاندوزی در پاسخ به سوال مهر در مورد واگذاری 
خودروسازان به بخش خصوصی هم تصریح کرد: 
هنوز با وزارت صمت به جمع بندی نرسیده ایم. پس 
از حضور آقای علی آبادی در وزارت صمت قرار بود 
نسبت به برنامه قبلی اصلاحی صورت گیرد که 
امیدواریم برنامه قبلی با نظر وزیر صمت اصلاح شود.

مشکلات  مهم ترین  کشاورزی  جهاد  وزیر  معاون 
خشکسالی و کاهش بارندگی ها را فرونشست زمین 

عنوان کرد.

به گزارش پیام آشنا، سید مجتبی خیام نکویی 
دوشنبه در نشست با رئیس کمیسیون آموزش و 
تحقیقات مجلس شورای اسلامی که در مؤسسه 
تحقیقات اصلاح و تهیه و تولید نهال و بذر کشور 
مستقر در کرج برگزار شد، افزود: رهبر معظم انقلاب 
اولویت اصلی کشور را امنیت غدایی برشمرده و از 

مسؤولان خواسته اند در این زمینه غفلت نکنند.
وی به مشکلات اقلیمی کشور در دهه های اخیر به 
خصوص کاهش بارش، خشکسالی و گرم شدن کره 
زمین اشاره کرد و گفت: دمای هوا در ۴۴ سال گذشته 
در کشورمان ۲ درجه گرم تر شده است و ۳۰ میلی 
متر بارندگی کشور کاهش پیدا کرده است که منجر به 

شدت مشکلات خشکسالی شده است.
و  از مهمترین مشکلات خشکسالی  نکویی  خیام 

کاهش بارندگی ها را فرونشست زمین دانست و افزود: 
برای رفع این مشکلات اقدام به موقع انجام نشده و 
تصمیمات امروز ما نقش مؤثری برای آینده کشور دارد 
و هیچ مجموعه ای در کشور نمی تواند در حوزه امنیت 

غذایی همچون سازمان تات عمل کند.
به وجود ۵۶  اشاره  با  معاون وزیر جهاد کشاورزی 
مؤسسه، مرکز و پژوهشگاه تحقیقاتی زیر مجموعه 
سازمان تات در سراسر کشور، اظهار کرد: ظرفیت تات 
در امنیت غذایی کشور مورد غفلت قرار گرفته است 
در حالی که فعالیت های این مجموعه در سفره مردم 

تأثیر مستقیم و ۱۰۰ درصدی دارد.
خیام نکویی به سفر اعضای کمیسیون آموزش و 
تحقیقات مجلس شورای اسلامی به البرز و بازدید 
از ظرفیت های تحقیقاتی تات، گفت: آثار تصمیمات 
کمسیون های مجلس شورای اسلامی به خوبی در 
گشایش امور کشور قابل مشاهده است و تصمیمات 

امروز ما برای نسل آینده تأثیرگذار است.
وی تصریح کرد: کشاورزی دانش بنیان و بهره ور که 

مورد تاکید مقام معظم رهبری و رئیس جمهور است 
نیازمند توجه ویژه نمایندگان مجلس و دولتمردان 

است.
رئیس مؤسسه تحقیقات خاک و آب کشور نیز در این 
نشست با اشاره به فرارسیدن روز جهانی خاک گفت: 
اکنون سالانه در سطح ۱۸.۵ میلیون هکتار عرصه های 
کشاورزی کشور ۱۲۵ میلیون تن غذا به ارزش ۷۰ 

میلیون دلار تولید می شود.
»هادی اسدی رحمانی« با بیان اینکه تنها ۲۷ درصد 
اراضی کشاورزی کشور درجه یک و ۲ بوده و مابقی 
درجه سه و چهار هستند، افزود: بعضی مواقع قوانینی 
همچون قانون جهش تولید مسکن مصوب می شود 
که منجر به دست اندازی به عرصه های کشاورزی 

می شود.
اراضی  به  قانون  این  اجرای  برای  کرد:  اظهار  وی 
درجه سه و چهار که بیشتر اراضی کشاورزی کشور 
را تشکیل می دهد دست اندازی می شود و از عرصه 

کشاورزی خارج می شوند.

وی از کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس خواست 
مستعد کشور  و خاک های  کشاورزی  اراضی  از  تا 

حمایت لازم را داشته باشند.
و  تحقیقاتی  مؤسسات  رؤسای  نشست  این  در 

پژوهشگاه های سازمان تات حضور داشتند.

مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ایران ضمن تشریح تسهیلات شهرک های صنعتی برای 
شرکت های دانش بنیان، گفت که در حال حاضر ۱۳ 
درصد واحدهای مستقر در شهرک های صنعتی غیرفعال 

هستند.

به گزارش پیام آشنا، فرشاد مقیمی درباره تاثیر صنایع 
بر آلودگی هوا، اظهار کرد: زمانی که شهرک ها احداث 
شدند، در حریم شهرها نبودند، اما به دلیل توسعه  شهرها، 
برخی از این شهرک ها به حریم شهرها نزدیک شده 
است. البته اگر شهرک ها در حریم شهرها قرار بگیرند، 
بلافاصله ضوابط زیست محیطی در آن ها دچار تغییرات 
می شود و معمولاً تا رده سه زیست محیطی بیشتر مجوز 

استقرار برای واحدهای صنعتی نخواهند داد.
وی افزود: در استان تهران شهرک شمس آباد خارج 
از حریم است، شهرک عباس آباد به حریم شهر بسیار 
نزدیک شده و شهرک خوارزمی و شهرک دماوند خارج 
از شهر هستند. به طور کلی شهرک های متعددی، مثلا 
در اسلامشهر در حریم شهرها هستند. اما انتقال این ها 
کار ساده ای نیست. اما در این موارد باید ضوابط زیست 

محیطی بیشتر رعایت شود که معمولاً هم در این حوزه 
سازمان حساسیت ویژه دارد. واحدهای مستقر هم در 
آن حساسیت دارند و عملاً کار صنعتی که به نوعی به 
آلودگی محیط زیست دامن بزند داده نمی شود. ضابط 
این کار هم سازمان محیط زیست است که این موضوع 
را پایش می کند. مدیران شهرک ها نیز بر این موضوع 
نظارت دارند و اگر واحدی هم وجود داشته باشد که از 

ضوابط خارج باشد، اقدامات لازم انجام می شود.  

نیاز 12 هزار واحد صنعتی به نوسازی
و  کوچک  صنایع  سازمان  مدیره  هیئت  رییس 
شهرک های صنعتی ایران در ادامه با بیان اینکه طول 
عمر مفید ماشین آلات ۲۰ سال است، گفت: الان ۱۲ 
هزار واحد صنعتی دارای پروانه بهره برداری وجود دارد که 
بیش از ۲۰ سال عمر دارند و باید به نوسازی و بهسازی 
 ـماده ۴۶ قانون  اقدام کنند. بر این اساس طبق بند ه
برنامه ششم توسعه برنامه نوسازی و بهسازی توسعه را در 

دستور کار قرار دادیم که به کاهش آلایندگی و کاهش 
مصرف انرژی منجر می شود.

ارتقای  به  بهسازی  و  نوسازی  اینکه  بیان  با  مقیمی 
رقابت پذیری صنایع هم کمک می کند، گفت: صادرات 
در حوزه صنایع کوچک چیزی حدود سه میلیارد دلار 

در سال است.

شهرک های  در  مستقر  واحدهای  درصد   13
صنعتی غیرفعال است

وی در ادامه با بیان اینکه امسال تاکنون ۷۶۴ واحد 
غیرفعال فعال شده و ۵۴۳ واحد در دست احیا قرار دارد، 
گفت: از کل واحدهای فعال در شهرک های صنعتی ۱۲ 
هزار و ۱۸۱ واحد هستند که بالای ۷۰ درصد دارند 
فعالیت می کنند. به عبارت دقیق تر حدود ۲۴ درصد از 
کل واحدها بالای ۷۰ درصد ظرفیت شان فعالیت دارند، 
حدود ۱۷ هزار واحد، یعنی ۳۳ درصد بین ۵۰ تا ۷۰ 
درصد در حال فعالیت هستند، حدود ۱۴ هزار واحد، 
یعنی ۲۸ درصد کل واحدها هم زیر ۵۰ درصد دارند 
فعالیت می کنند و۶۷۰۰ واحد، یعنی ۱۳ درصد از کل 

واحدها متوقف هستند.  

مدیر اداره جهاد کشاورزی فردیس گفت: ۳۵ هکتار 
از اراضی کشاورزی این شهرستان از ساخت وسازهای 

غیر مجاز پاکسازی و به عرصه کشاورزی بازگشت.

افزود:  هوشنگ میرزایی   به گزارش پیام آشنا، 
مورد  شامل ۳۶  مجاز  غیر  وسازهای  ساخت  این 

دیوار کشی به طول یک هزارو ۸۰۰ مترمربع، بنای 
غیرمجاز در حال ساخت سه مورد به مساحت ۳۲۰ 
مترمربع ، محوطه سازی ۱۵ مورد به مساحت ۲ هزار 
و ۸۰۰ مترمربع ، آلاچیق یک مورد به مساحت ۲۵ 
مترمربع ، انباشت مصالح ساختمانی ۱۲ مورد به 
مساحت حدود یک هزار و ۲۰۰ مترمربع، استخر ۲ 

مورد به مساحت ۸۰مترمربع تخریب و جمع آوری 
شد.

 وی گفت: این تخریب ها با حکم قضایی برای حفظ 
کاربری اراضی زراعی و باغ ها در اراضی خارج از طرح 
مصوب هادی روستای فرخ آباد به ارزش ۶۰ هزار 

میلیارد ریال انجام شد. 

مدیر اداره جهاد کشاورزی شهرستان فردیس بیان 
کرد: بر اساس تصمیم رییس سازمان جهاد کشاورزی 
استان البرز، سامانه ۱۳۱ هوشمند شناسایی و رصد 
تغییر کاربری اراضی کشاورزی استان راه اندازی شده 
است که در این راستا هرگونه تغییر کاربری شناسایی 

و به شهرستان اعلام می شود.

مقیمی مطرح کرد

سهم 1۳ درصدی واحدهای راکد در شهرک های صنعتی

مدیر اداره جهاد کشاورزی فردیس خبر داد

رفع تصرف 35 هکتار از اراضی کشاورزی فردیس 

وزیر اقتصاد عنوان کرد

ثبات قيمت ها تا پايان سال

معاون وزیر جهاد کشاورزی در کرج:

مهمترین مشکلاتِ خشکسالی و کاهش بارندگی ، فرونشست زمین است

دستیار ویژه و مشاور رئیس سازمان بورس در امور 
سهام عدالت اعلام کرد: برای دریافت تمامی خدمات 
مربوط به سهام عدالت از جمله »سود، انتقال سهام 
شرکت های  مجامع  برگزاری  و  وراث  به  متوفیان 
سرمایه گذاری استانی« نیازی به پرداخت هیچ گونه 

وجهی به مراجع مربوطه نیست.

به گزارش پیام آشنا، مهدی حاجی وند، دستیار ویژه 
و مشاور رئیس سازمان بورس در امور سهام عدالت در 
خصوص موضوعات مرتبط با سهام عدالت تاکید کرد: 
باید این نکته را تاکید کنیم که حتماً دارندگان سهام 
عدالت خبرهای رسمی را از مبادی رسمی و به ویژه 

رادیو و تلویزیون پیگیری و جستجو کنند.

سهامداران هیچ گونه وجهی به هیچ مرجعی 
نپردازند

وی افزود: برای دریافت تمامی خدمات مربوط به سهام 
عدالت از جمله »سود، انتقال سهام متوفیان به وراث 
و برگزاری مجامع شرکت های سرمایه گذاری استانی 
نیازی به پرداخت هیچ گونه وجهی به مراجع مربوطه 

نیست.
دستیار ویژه و مشاور رئیس سازمان بورس در امور 
سهام عدالت خاطرنشان کرد: مجامع شرکت های 
سرمایه گذاری استانی سهام عدالت فعلاً به صورت 
آزمایشی در دو استان زنجان و خراسان شمالی برگزار 
می شود و سایر استان ها نیز از سال آینده مجامع خود 

را آغاز می کنند.

تمامی خدمات مربوط به سهام عدالت رایگان است
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مورینیو شایسته نشستن روی نیمکت 
مربیان نیست

داور پیشین ایتالیایی به انتقاد از مورینیو پرداخت و تاکید کرد که او 
شایستگی نشستن روی نیمکت مربیان را ندارد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از فوتبال ایتالیا، سخنان جنجالی ژوزه 
مورینیو در ایتالیا باوجود پیروزی دو بر یک رم برابر ساسولو ادامه دارد.

مورینیو به انتقاد از داور دیدار تیمش برابر ساسولو پرداخت و تاکید کرد 
که او از ثبات روانی لازم برای قضاوت این بازی برخوردار نبوده است.

این اظهار نظر مورینیو با واکنش سریع فدراسیون فوتبال ایتالیا همراه 
شد و به احتمال خیلی زیاد محرومیت آقای خاص را هم به دنبال 

داشته باشد.
پائولو کازارین، داور پیشین ایتالیایی به انتقاد از مورینیو پرداخت و گفت: 
مارسینارو داور بازی رم و ساسولو قضاوت بسیار خوبی داشت و بازی را به 
خوبی اداره کرد. او یک پنالتی به سود رم گرفت و یک بازیکن از ساسولو 
را هم اخراج کرد. وقتی یک مربی بعد از بازی انتقاداتی عجیب را بر زبان 

می آورد این نشان می دهد که وضعیت عادی نیست.
او ادامه داد: باید انتقاد کردن با کلمات زشت و توهین آمیز متوقف شود. 
به نظرم امثال مورینیو شایسته نشستن روی نیمکت مربیان نیستند. 

مربی بزرگ هیچ وقت چنین رفتارهایی را از خود نشان نمی دهد.
مورینیو فصل را با رم بسیار ناامید کننده آغاز کرد و تا آستانه اخراج از تیم 
هم پیش رفت البته تیم او در بازی های  اخیر نتایج خوبی کسب کرده 

است با این حال احتمال جدایی او در تابستان زیاد است.
آقای خاص تا پایان فصل جاری با رم قرارداد دارد. گزارش ها حاکی 
از این است که او قراردادش را با رم تمدید نخواهد کرد و راهی لیگ 

عربستان خواهد شد تا هدایت یک تیم بزرگ را برعهده بگیرد.
رم با ۲۴ امتیاز در رده چهارم جدول رده بندی قرار دارد و با تیم 

صدرنشین ۱۱ امتیاز اختلاف دارد.

بلینگام از راز درخشش خود در 
رئال مادرید گفت

ستاره انگلیسی رئال مادرید که عنوان جوان طلایی فوتبال اروپا را به 
خود اختصاص داد از راز درخشش خود در کهکشانی ها سخن به میان 

آورد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از فوتبال ایتالیا، جود بلینگام همچنان که 
پیش بینی می شد عنوان جوان طلایی فوتبال اروپا را در سال ۲۰۲۳ به  

خود اختصاص داد.
ستاره انگلیسی رئال مادرید با جمال موسیالا از بایرن مونیخ، لامین 
یامال از بارسلونا و ژاوی سیمونز از لایپزیگ رقابت داشت و در نهایت 

با کسب ۴۸۵ امتیاز بالاتر از همه به این عنوان مهم دست پیدا کرد.
او بعد از کسب جایزه در ایتالیا گفت: افتخار می کنم که چنین جایزه ای 
را به دست آورده ام و این باعث می شود تا تلاش بیش تری از خود نشان 
دهم. می خواهم روز به روز بهتر شوم و به رئال مادرید کمک کنم. همه 
تمرکزم روی این موضوع است و امیدوارم که بتوانم روزهای بهتری را 

در رئال تجربه کنم.
او درباره راز درخشش خود در رئال مادرید گفت: راز درخشش در رئال 
به خاطر تحمل مسئولیت است. من از دوران کودکی و زمانی که در 
آکادمی فوتبال بودم به چنین چیزی عادت کرده ام و همین موضوع 

باعث شد تا خیلی سریع خود را با شرایط موجود در رئال وفق دهم.
بلینگام در ادامه صحبت های خود به ستایش از کارلو آنچلوتی پرداخت 
و گفت: او مکان مناسب را برای درخشیدن من در رئال پیدا کرده است 

و این باعث شده تا من روزهای خوبی را تجربه کنم.
بلینگام در رئال مادرید بسیار فراتر از انتظار ظاهر شده است. او باوجود 
آن که یک هافبک است اما بهترین گلزن رئالی ها در فصل جاری بوده 
است و نکته جالب اینکه آمار گلزنی او در رئالی ها حتی بهتر از کریستیانو 

رونالدو بوده است.

لیگ جزیره خشن شده است
لیگ برتر انگلیس تاکنون و بعد از گذشت ۱۴ هفته ۳۱ اخراجی را به 

ثبت رسانده است که این تعداد به اندازه همه فصل قبل از است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از اسپورت، رقابت های لیگ برتر انگلیس 
هفته چهاردهم خود را پشت سرگذاشت.

تاکنون ۳۱ کارت قرمز بعد از گذشت ۱۴ هفته به بازیکنان داده شده 
است. این آمار نشان می دهد که لیگ جزیره بسیار خشن شده است 
چرا که فصل قبل در تمام طول فصل تنها ۳۱ کارت قرمز داده شد این 
درحالی  است که در فصل جاری تنها بعد از گذشت ۱۴ هفته این تعداد 

کارت قرمز به ثبت رسیده است.
آخرین کارت قرمز لیگ جزیره کونور کالاگر از چلسی است که در دیدار 
برابر برایتون با کارت قرمز داور از بازی اخراج شد. این برای دومین بار در 
فصل جاری است که او کارت قرمز از داور دریافت می کند تا خشن ترین 

بازیکن فصل جاری هم لقب گیرد.
و اما لیورپول با ۴ کارت قرمز بیش ترین تعداد کارت قرمز را در فصل 

جاری داشته است.
به استثنای تیم های منچستر یونایتد، نیوکاسل، کریستال پالاس، استون 
ویلا و برنتفورد همه تیم های حاضر در لیگ جزیره بازیکن اخراجی در 

فصل جاری داشته اند.
در فصل جاری لیگ برتر انگلیس آرسنال بهترین عملکرد را داشته است 
به طوری که با ۳۳ امتیاز در صدر جدول رده بندی قرار دارد. لیورپول و 
منچستر سیتی هم به ترتیب با ۳۲ و ۳۰ امتیاز در رده های دوم و سوم 

قرار دارند.

ژسوس: هدف ما پیروزی بود و به 
آن رسیدیم

سرمربی الهلال تاکید کرد که تیمش  به هدف خود در دیدار برابر 
نساجی رسید.

به گزارش پیام آشنا، الهلال در دیدار پایانی خود برابر نساجی با نتیجه 
دو بر یک به پیروزی دست پیدا کرد تا مقتدرانه و با ۱۶ امتیاز راهی 

دور بعد شود.
ژسوس سرمربی پرتغالی الهلال از نمایش شاگردانش در این بازی راضی 

است.
او بعد از بازی گفت: هر دو سه روز یک بار باید به میدان رویم و به همین 
خاطر بازیکنان خسته می شوند. باید از سیستم چرخشی استفاده کنیم 
تا بازیکنان خسته نشوند و در این بازی هم چنین سیستمی را پیاده 

کردیم.
او ادامه داد: می دانستیم که نتیجه این بازی در صعود ما تاثیری ندارد 
با این حال برای پیروزی به میدان  رفتیم. هدف ما کسب سه امتیاز بود 

و به آن رسیدیم.
ژسوس درباره تعویض یاسین بونو گفت: بونو بین دو نیمه احساس درد 
داشت و به همین خاطر ریسک نکردم. من به همه دروازه بان ها اعتماد 

دارم.

نیم نگاه اخبار کوتاه

کلهر: توسعه ورزش همگانی 
بودجه می خواهد

مهر: معاون فرهنگی و توسعه ورزش همگانی وزارت ورزش و 
جوانان گفت: با توجه به بیانات مقام معظم رهبری برنامه های این 
معاونت برای گسترش ورزش همگانی با جدیت بیشتری دنبال 

می شود اما نیاز به بودجه داریم.
در نشست اول آذر که جامعه ورزش با مقام معظم رهبری در 
حسینه امام خمینی )ره( داشتند، کیومرث هاشمی وزیر ورزش 
در راستای بیانات ایشان و تاکید بر ورزش قوی، از برنامه ریزی در 
بخش های مختلف خبر داد و از جمله »گسترش ورزش همگانی« 

و همچنین توسعه عدالت محور امکانات و تجهیزات ورزشی«.
سینا کلهر معاون فرهنگی و توسععه ورزش همگانی وزارت ورزش 
در این زمینه با تاکید بر اینکه بازگرداندن ورزش به دوره قبل از 
کرونا، ارزان سازی ورزش و فرهنگ سازی سه برنامه کلی و مهمی 
بوده که از زمان ورود به وزارت ورزش در برنامه داشته است، به 
خبرنگار مهر گفت که با توجه به بیانات مقام معظم رهبری این 

برنامه ها از این پس خیلی جدی تر پیگیری خواهد شد.
وی همچنین در راستای گسترس ورزش همگانی از اجرای دو 
طرح »خیابان ورزش« و »ورزش کارکنان دولت« خبر داد و تاکید 
کرد که لزوم نتیجه گرفتن از فعالیت های ورزش همگانی، تراز 

شدن بودجه این بخش با حجم فعالیت ها است.

وقتی آمدم ورزش همگانی متضرر از کرونا بود
سینا کلهر با اشاره به شرایط زمان ورودش به وزارت ورزش گفت: 
آغاز مسئولیت من در وزارت ورزش همزمان با آخرین موج کرونا 
بود. در واقع ۶ ماه اول فعالیت من با ۶ پایانی دوره کرونا یکی بود. 
من در شرایطی متصدی معاونت ورزش همگانی شدم که این 

بخش بیشترین آسیب ممکن را از کرونا دیده بود.

بازگشت به شرایط قبل از کرونا
وی با بیان اینکه آن زمان موضوع »تحرک« که مقوله ای تأثیرگذار 
در آمار و ارقام مربوط به ورزش همگانی است به خاطر پاندمی 
کرونا در پایین ترین طراز ممکن قرار داشت، ادامه داد: بنابراین 
بازگرداندن شرایط به زمانِ قبل از کرونا اولویت ما در آغاز به کار 
بود. باید شرایط را به قبل از کرونا باز می گرداندیم تا از آنجا دوباره 

استارت کار را بزنیم و اهداف و برنامه های خود را دنبال کنیم.

تعطیل شدن برنامه های هویتی
برنامه های هویتی ورزش  اولویت قرار دادن  با تاکید بر  کلهر 
همگانی، تصریح کرد: ورزش همگانی دو برنامه دارد که هویتی 
است، اول برنامه ورزش صبحگاهی و عصرگاهی که به خاطر کرونا 
در استان های تعطیل شد. دوم پیاده روی خانوادگی که آن هم 
تحت تأثیر کرونا به طور کامل تعطیل شده بود و فقط بعضاً در 

برخی شهرستان ها اجرا می شد.

7 درصد بهتر از قبل از کرونا شدیم
معاون ورزش همگانی وزارت ورزش خاطرنشان کرد: بنابراین 
مهمترین اقدام این بود که فعالیت های ورزش همگانی را به نظم 
و روال قبل بازگردانیم. این شد که به محض کنار رفتن کرونا 
و مهیا تر شدن شرایط، فعالیت هایی مانند ورزش صبحگاهی و 
عصرگاهی و پیاده روی خانوادگی را از سر گرفتیم. تلاش این بود 
به شرایط قبل از کرونا برسیم اما طبق آخرین آمار نه تنها به آن 

وضعیت رسیدیم بلکه ۷ درصد هم بهتر شدیم.

تلاش برای ارزان سازی ورزش
وی با بیان اینکه در ادامه روی ارزان سازی ورزش که مورد توجه 
دولت هم بود باید متمرکز می شدیم، افزود: در این زمینه دو اتفاق 
را رقم زدیم؛ اول اینکه در دو سال ابتدایی فعالیت دولت تعرفه 
باشگاه ها را ثابت نگه داشتیم. دوم بخشی از فضاهای ورزشی را 
در اختیار هیأت ها قرار دادیم که باعث می شد استفاده از آنها با 

قیمت ارزان تر باشد یا اینکه استفاده از برخی فضاها رایگان شد.

اتفاق مطلوبی که پیگیر آن هستیم
کلهر با تاکید بر پیگیری ارزان سازی ورزش و اینکه این مهم فقط 
در رابطه با مجموعه و فضاهای در اختیار دولت امکان پذیر است، 
گفت: نمی توان بخش خصوصی را درگیر این موضوع کرد. بیش 
از ۵۰ درصد ورزشگاه های در اختیار برای ارگان های دولتی است. 
همینکه ۳۰ درصد این مجموعه ها در ساعاتی مشخص برای مردم 

و در اختیار آنها باشد، اتاق مطلوبی است که پیگیر آن هستیم.

فرهنگ سازی در راستای تغییر ذهنیت
معاون وزیر ورزش در ادامه از فرهنگ سازی به عنوان سومین 
برنامه مهمی که برای ورزش همگانی در نظر گرفته شد، یاد کرد 
و ادام: داد ورزش در سبد مصرفی خانواده ها نیست و در واقع 
در سبد ذهنیت خانواده ها جایی ندارد. عموم مردم همچنان این 
تصور را دارند که ورزش لوکس و غیرضروری است و نسبت به آن 

احساس نیاز نمی کنند.

ورزش  برنامه های  بر  رهبری  معظم  مقام  بیانات  تأثیر 
همگانی

وی خاطرنشان کرد: حل این موضوع که نوعی معضل برای ورزش 
همگانی است به فضاسازی محیطی و فرهنگ سازی نیاز دارد. 
این موضوع را طی دو سال گذشته به صورت جدی دنبال کردیم 
و حال با توجه به تأکیدات مقام معظم رهبری در پیگیری آن 

جدیت بیشتری به خرج می دهیم.

درگیر کردن مردم با ورزش با طرح »خیابان ورزش«
سینا کلهر در ادامه گفت و گو با خبرنگار مهر از دو اقدام جدید 
معاونت فرهنگی وزارت ورزش برای گسترش ورزش همگانی 
خبر داد و گفت: در راستای تقویت فکر و ذهنیت مردم نسبت 
به ورزش همگانی و استقبال بیشتر آنها، طرحی به نا »خیابان 
ورزش« را در نظر گرفته ایم که در اکثر شهرها اجرا شود اینگونه 
که یکی از خیابان های اصلی که محل تردد است را برای ورزش 
کردن مردم اختصاص دهیم. در نظر داریم این طرح ابتدا روزهای 
جمعه اجرا شود و سپس به تدریج در طول هم آن را اجرایی 
کنیم. می خواهیم مردم در کنار کار روزمره درگیر ورزش هم 

شوند.

معضلی به نام ترافیک
وی در پاسخ به این پرسش که »کدام خیابان تهران به اجرای این 
طرح اختصاص پیدا می کند؟«، گفت: مشکلی که برای تهران و 
کلان شهرها با آن مواجه هستیم، ترافیک است. دو خیابان اصلی 
که در تهران برای اجرای این طرح در نظر داشتیم با ترافیک 
شدیدی مواجه هستند. به همین دلیل در نظر داریم این طرح 
را از خیابان به بوستان ها و ایستگاه ها مترو ببریم. بوستان لاله و 

ولایت گزینه های موردنظر هستند.

مدیرعامل شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی 
گفت: پیش بینی می شود کم تر از یک ماه دیگر پیست 

دیزین را به چرخه بهره برداری برگردانیم.

به گزارش پیام آشنا، مهیار عسگریان پس از بازدید 
از روند بازسازی پیست اسکی دیزین، گفت: مجموعه 
اسکی دیزین یک مجموعه منحصر به فرد در دنیاست 
و استفاده و رویکرد صرفا بهره برداری از این مجموعه 
سبب شد پیست اسکی دیزین سال گذشته از چرخه 
بهره برداری خارج شود و وقتی از چرخه خارج شد ۳ 
موضوع را مدنظر قرار دادیم؛ یکی اهالی محل دیزین 
که از این منطقه امرار معاش می کردند برای آن ها 
مشکل معیشتی ایجاد شده بود، دوم بحث برگزاری 
مسابقات و سوم بحث گردشگری بود. بنابراین تصمیم 
گرفتیم با برنامه ریزی  در دو فاز پیست را به چرخه 

بازگردانیم.
او افزود: فاز اول کوتاه مدت و استفاده از ظرفیت های 
قانونی بود. با توجه به این که دلسوزتر از اهالی خود این 
منطقه وجود نداشت، تصمیم گرفتیم فاز اول بازسازی 
و ترمیم خطوط را بر عهده  تعاونی محل قرار دهیم 
تا این فصل را پشت سر بگذاریم، برای سال های بعد 
طرح خوبی را آماده کردیم تا با سرمایه گذاری مجموعه 

دیزین را برای ۴ فصل زیر بار بهره برداری ببریم.
وی در پاسخ به این پرسش که مجموع دیزین چه 
زمانی آماده ارائه خدمات به ورزش دوستان اسکی 
خواهد بود؟ خاطرنشان کرد: همان طور که شاهد 

بودید دوستان از ابتدای صبح مشغول به کار بودند و 
پیش بینی می شود کم تر از یک ماه پیست دیزین را 
به چرخه بهره برداری برگردانیم. فکر می کنم با بارش 
اولین برف، پیست برای بهره برداری آماده خواهد شد.

عسگریان هم چنین درباره وضعیت بازسازی ورزشگاه 
آزادی نیز گفت: جا دارد تشکر ویژه ای از مخبر، معاون 
اول رییس جمهور و تیم مدیریتی او داشته باشم، زمانی 
که بازسازی آزادی استارت خورد و مطالبات مردم این 
بود که آزادی دوباره به چرخه برگردد چون مدتی از 
چرخه خارج شده بود، تقریبا بودجه سال بسته شده 
بود و بودجه ای برای بازسازی وجود نداشت. با نگاه 
ویژه مخبر و تیم مدیریتی او و جلساتی که با سازمان 

برنامه گذاشتند قرار شد در ۳ فاز و اعتبار مضاعفی به 
ما بدهند، بحث اعتبارات بحث محدودیت منابع است، 
مخبر با نگاه ویژه ای که به این موضوع داشت در فاز 
اول صد میلیارد تومان بودجه تخصیص داند، سکوها به 
اتمام رسیده است. من بارها گفتم در کار اجرایی کم و 
کاستی وجود دارد مهم این است که قسمت پر لیوان را 
ببینیم و کاری انجام شده باشد و برای ادامه راه کمک 
کنیم که کار صورت بگیرد. مدیرعامل شرکت توسعه و 
نگهداری اماکن ورزشی ادامه داد: فشردگی بازی های 
لیگ سبب شد تا برای نصب سکوها با تاخیر مواجه 
شویم به دلیل این که هر بازی که برگزار می کنیم 
کارگاه را جمع و دوباره تجهیز می کنیم و این سبب 

می شود که زمان را از دست بدهیم. ماه های گذشته 
هر چهار پنج روز یک بازی داشتیم و این مساله سبب 
می شد کارگاه را جمع و دوباره تجهیز کنیم.  امیدوارم 
قولی که سازمان لیگ به ما داده از دی یک ماه زمین 
را در اختیار بگیریم تا سکوهای که نیاز به تجهیزات 
از جزثقیل های موجود  نمی توانیم  و  دارند  خاصی 
استفاده کنیم را نصب و فاز دوم را با حمایت مخبر و 
تیم مدیریتش و با تخصیص بودجه آغاز و صندلی ها را 

خریداری، نصب و به بهره برداری برسانیم.
عسگریان در پاسخ به این پرسش که روند بازسازی 
استادیوم آزادی چه زمانی به اتمام می رسد؟ اظهار 
کرد: اگر سازمان لیگ استادیوم را به ما تحویل بدهد 
و بودجه صندلی ها تامین شود قبل از سال قطعا 

بهره برداری می شود.
وی گفت: آزادی در حال بازسازی هست و در جریان 
بازسازی بازی ها نیز برگزار می شود و نشاط را به جامعه 
زمان  کشورها  سایر  همانند  می توانستیم  می آورد. 
برگزاری بازی ها آزادی را تعطیل کنیم اما کمکی که 
مجموعه تیم های مدیریتی دولت به ما دادند سبب 
شد تا هم زمان دو سوم از استادیوم را زیر بار و یک 
سوم زیر بار بازسازی ببریم. او در پایان درباره میزان 
اعتبارات پیش بینی شده برای بازسازی آزادی گفت: 
کل بازسازی تقریبا هزار و صد تا دویست میلیارد تومان 
بودجه نیاز دارد که در فاز اول قرار بود ۳۰۰ میلیارد 
تومان سازمان برنامه و بودجه در اختیار ما قرار دهد که 

تقریبا صد میلیارد را دریافت کردیم.

عسگریان خبر داد:

بهره برداری از پيست اسکی ديزين يک ماه ديگر

موضوع: نامه ابلاغ 
به : مدیرمحترم اداره ارشاد وتبلیغات اسلامی کرج

احتراما نظر به درخواست صدور حکم موت فرضی آقای ابراهیم شجاعی رودکلی فرزند لطف اله به کدملی ۲۵۹۴۶۱۶۷۵۳ متولد ۱۳۲۱/۰۱/۰۱ با توجه به تکلیف قانونی مطابق با ماده ۱۰۲۳ قانون مدنی می 
بایست در یکی از جراید محل ویکی از روزنامه های کثیرالانتشار تهران ، اعلانی درسه دفعه متوالی به فاصله یک ماه منتشر کرده واشخاصی که ممکن است از غائب خبری داشته باشند دعوت شوند لذا آن مرجع 

به شرحی که ذکر گردید اقدام نماید ونتیجه انتشار به صورت ماهیانه به این شعبه گزارش گردد.۷۴۵/ف:م/الف
دادرس دادگاه شعبه 2 دادگاه خانواده
شهرستان کرج(15 خانواده سابق)- اسماعیل ولی پوری

کمیته ملی المپیک عملکرد رشته ها در بازی های آسیایی 
هانگژو را در چهار گروه تقسیم بندی کرد.

به گزارش پیام آشنا، در مجمع سالانه کمیته ملی 
المپیک که صبح سه شنبه برگزار شد، عملکرد رشته ها 
در بازی های آسیایی هانگژو به چهار  گروه تقسیم بندی 

شد و از آن جا که هیچ رشته ای در این مسابقات عملکرد 
عالی نداشت، بنابراین گروه ها از خیلی خوب تقسیم بندی 
شدند. طبق اعلام مناف هاشمی، دبیرکل کمیته ملی 

المپیک تقسیم بندی عملکرد رشته ها به شرح زیر است:
خیلی خوب: کشتی، والیبال، صخره نوردی، شطرنج، 

ووشو، کوراش و ژیمناستیک

خوب: دوومیدانی، کاراته، اسکیت، تنیس روی میز و 
دوچرخه سواری

تکواندو، وزنه برداری، کبدی، شمشیربازی و  متوسط: 
قایقرانی

وجود  تحلیل  دو  گروه چهار  در  بهتر:  نتیجه  انتظار 
داشت برخی معتقد بودند که آن ها ضعیف هستند اما 

با جمع بندی که با رئیس کمیته ملی المپیک داشتیم 
به این نتیجه رسیدیم که با نگاه به آینده آن ها را به 
عنوان رشته های دور از انتظار یاد کنیم. این رشته ها 
شامل تیروکمان، هندبال، بوکس، سوارکاری، تیراندازی، 
بسکتبال، بدمینتون، جودو، جوجیستو، فوتبال، تنیس، 

شنا و شیرجه بودند.

هیچ رشته ای در هانگژو عالی نبود!

ورزشکاران المپیکی از اول آذر ۱۵ میلیون تومان 
حقوق دریافت می کنند.

به گزارش پیام آشنا، محمود خسروی وفا، رییس 
کمیته ملی المپیک صبح سه شنبه در نشست سالانه 
کمیته ملی المپیک در مورد پرداخت حقوق به 
ورزشکارانی که سهمیه المپیک گرفته اند، بیان کرد: 
سعی می کنیم در این دوره ورزشکاران را بیش تر 
ببینیم. آکادمی، کمیته ملی المپیک و فدراسیون 
ممکن است در قبل ورزشکاران را  کم تر دیده باشند 

اما در هدف بندی ما ورزشکار اولویت است.
او ادامه داد: مبلغی را به عنوان پایه حقوق گذاشتیم. 
در توکیو ۵ میلیون بود که عملا در حد کمک 
هزینه نیز نبود. در این دوره کف حقوق را ۱۵ 
میلیون گذاشتیم که از همان روز کسب سهمیه 
تومان هم  بعلاوه ۵۰ میلیون  پرداخت می شود. 
پاداش کسب سهمیه برای هر ورزشکار است. برای 

مثال اگر حسن یزدانی و هانیه رستمیان سهمیه 
بگیرند هر دو ۱۵ میلیون کف حقوق دارند ولی 
سوابق یزدانی بر آن اضافه می شود و ۳۵ میلیون 
می گیرد. کسب موفقیت در امتحانات سنجش نیز 
حدود ۵۰ میلیون به مبلغ اضافه می کند. رویدادهای 
پیش رو و هر مدال که در مسابقات مورد تایید 
کمیته ملی المپیک کسب شود، ۴۰ میلیون تومان 
به مبلغ حقوق اضافه می شود. حضور در تمرینات و 
رضایت مندی فدراسیون ها از نظم و انضباط و رعایت 
شئونات ملی و مذهبی نیز در حقوق تعیین شده 
تاثیر دارد. ورزشکاری که در پیش بینی نبوده اما در 
المپیک مدال بگیرد، میزان ۲۰۰ میلیون را می گیرد. 
مثلا فروغی را کسی فکر نمی کرد مدال بگیرد؛ اگر 
در المپیک پاریس تکرار کند ۲۰۰ میلیون می گیرد. 

کادر فنی هم ۸۰ درصد رنگ مدال را دریافت 
می کند و کمک مربی ۲۵ درصد کم تر از سرمربی 

می گیرد. این ها پول های زیادی نیست.
از  ورزشکاران در مجمع  نماینده  نعمتی،  زهرا 
خسروی وفا سوال کرد در صورتی که ورزشکاری 
دو ماه مانده به المپیک سهمیه گرفت، حقوق 
ماه های قبل را دریافت می کند؟ که خسروی وفا 
تاکید کرد: آنچه مصوب شده است پرداخت حقوق 
از اول آذر تا المپیک پاریس است و اگر ورزشکار 
سه ماه بعد از آن هم سهمیه بگیرد، حقوق سه ماه 
قبل را دریافت می کند. اما اگر ورزشکاری سال قبل 
سهمیه گرفته باشد، سال قبل را شامل نمی شود 
و برای همه ورزشکاران از همان اول آذر شامل 

می شود.

خسروی وفا: پرداخت حقوق 1۵ میلیونی به المپیکی ها از آذر

با توجه به احتمال قرار گرفتن فعالیت تیم فوتبال 
صدور  برای  کنفدراسیون   A معیارهای  در  بانوان 
مجوز حرفه ای، باشگاه پرسپولیس، اقدامات خود برای 
تشکیل تیم فوتبال بانوان را از مدت ها قبل آغاز کرده 

است.

به گزارش پیام آشنا، باشگاه پرسپولیس مطالعه و 

اقدام برای راه اندازی تیم فوتبال بانوان را آغاز کرده 
است. در این ارتباط مذاکرات و رایزنی ها با مسئولان 

برگزاری مسابقات و دست اندرکاران امر، ادامه دارد.
باشگاه پرسپولیس هم به جهت علاقمندی به فعالیت 
در این حوزه با توجه به کثرت بانوان هوادار پرسپولیس 
در اندیشه راه اندازی تیم فوتبال بانوان است و هم در 
صورت قرار گرفتن فعالیت تیم فوتبال بانوان در ردیف 

معیارهای رتبه A صدور مجوز حرفه ای، باید زمینه آن، 
از قبل فراهم شده باشد.

چند ماه قبل فدراسیون فوتبال طرحی را مصوب 
کرد که تیم های لیگ برتر مردان می توانستند به طور 
رایگان امتیاز تیم داری در لیگ برتر زنان را داشته 
باشند که از آن زمان تاکنون هنوز هیچ تیمی اقدام 

به تیم داری در بخش زنان نکرده است.

پرسپولیس تیم زنان تشکیل می دهد

رئیس فدراسیون هندبال در خصوص رفتن فروتن 
از مجمع عمومی کمیته ملی المپیک گفت: بعید 
می دانم که فروتن قهر کرده باشد. برای یک بند 
خاص آمد و بعد از توضیحاتش مجمع را ترک کرد و 

بعید می دانم که قهر کرده باشد.

رئیس  پاکدل،  علیرضا  آشنا،  پیام  گزارش  به 
فدراسیون هندبال در خصوص کمیسیون اخلاق و 
مباحثی که پیش آمد و ترک مجمع توسط فروتن 
گفت: دقیق متوجه نشدم، بحثی بود که مطرح 
شد. دبیر نظرش این بود که قبل تر موضوعات برای 
فدراسیون ها فرستاده شود تا مطالعه کنند و اگر 
نقطه نظری دارند ارائه شود اما در کل هم مسائلی 
مطرح شد که وظایفی کمیسیون اخلاق دارد و باید 

بر اساس آن وظایف ذاتی که IOC مطرح کرده 
اقدام شود که خسروی وفا هم اعلام کرد این مطلب 
بررسی مجدد شود تا اگر نیاز بود در مجامع بعدی 

عنوان شود.
وی افزود: بعید می دانم که فروتن هم قهر کرده باشد. 
برای همان بند خاص آمد و بعد از توضیحاتش مجمع 

را ترک کرد و بعید می دانم که قهر کرده باشد.
او در خصوص تیم ملی هندبال زنان نیز گفت: عرصه 
جهانی عرصه بزرگی است و همانطور که قبلا هم 
گفته ام کار بزرگی انجام شد که این دختران برای 
دومین دوره به جهانی راه پیدا کردند. شاید در ۸ سال 
اخیر کسی انتظار هم نداشت که هندبال زنان سهمیه 
جهانی بگیرد. یکی از هدف های ما ارتقای فنی بود و 
تیم هم تا حدود زیادی جوان شده و از نظر فنی در 
دو بازی اول نسبت به دوره قبل خوب ظاهر شد. در 
بازی روز قبل )مقابل ژاپن( خود من هم از عملکرد 
آنها راضی نبودم. نسل خوبی پشت این تیم است و 
اگر حمایت شوند در آینده وضعیت بهتری خواهیم 
داشت. او در پاسخ به سوالی درباره دلیل نیامدن 

پولادگر به مجمع گفت: خبر ندارم، مطلع نیستم.

رئیس فدراسیون هندبال:

دختران ما کار بزرگی کردند
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برگه

گذشتنگه است این سرای 
سپنجی

برو بازجو دولت جاودان را

پروین اعتصامی

بعضی چیزها در جهان خیلی مهمتر از دارایی 
هســتند؛ یکی از آنها توانایی خوش بودن با 

چیزهای ساده است...
دیل کارنگی

شاید هنری کیسینجر تاثیرگذارترین وزیر خارجه تاریخ مکث
آمریکا باشد اما او قطعا میراثی بزرگ تر از همتای خود 
و ســلفش جرج مارشال در دپارتمان دولت نداشته 
اســت. وقتی صحبت از وزیر خارجه هری ترومن به 
میان می آید، شاید با تردید بتوان کیسینجر را مهم تر 
از او دانست. مارشال، افسری که مهم ترین سرباز نسل 
خود بود و بیش از هرکســی دــر پیروزی آمریکا در 
جنگ دوم جهانی نقش داشت، در ماجرای اسرائیل 
درست در نقطه مقابل کیسینجر قرار می گیرد؛ جرج 
مارشال بشدت مخالف تاسیس اسرائیل بود و به همین 
خاطر در محیط سیاسی ایالات متحده مفتخر به نشان 

»یهودستیزی« شد!

به گزارش پیام آشنا به نقل از وطن امروز، بعد از مرگ 
هنری کیسینجر بحث و گفت وگوها درباره وزیر پیشین 
خارجه آمریکا به عنوان کسی که به سیاست خارجی 
آمریکا شکل داد و تاثیرگذارترین وزیر خارجه تاریخ 
ایالات متحده به فضای غالب روابط بین الملل تبدیل 
شده اســت. وزیر خارجه یهودی  دولت های ریچارد 
نیکســون و جرالد فورد از حامیان سرسخت اسرائیل 
بود. در روزهایی که نیکسون با افشای رسوایی واترگیت 
کاملا به لحاظ کاری و روحی فروپاشیده بود، کیسینجر 
به  تنهایی مانع شکست اسرائیل در جنگ یوم کیپور 
۱۹۷۳ شد و در نهایت توانست با »شاتل دیپلماسی« 
خود، مصر را به عنوان مهم ترین دولت عربی از سر راه 
دولت عبری بردارد. این سیاستمدار آمریکایی در یکی 
از آخرین گفت وگوهای خود با نشــریه صهیونیستی 
»معاریو« گفت از درگیری در سرزمین های اشغالی 
که منجر به »رویارویی های نگران کننده و خطرناک« 
می شود، بســیار نگران است. او گفت: از دیدگاه من، 
غیرقابل قبول است که با توجه به تهدیداتی که اسرائیل 
با آن مواجه اســت، چنین فروپاشی روند سیاسی ای 
رخ دهد.  شاید هنری کیسینجر تاثیرگذارترین وزیر 
خارجه تاریخ آمریکا باشد اما او قطعا میراثی بزرگ تر 
از همتای خود و سلفش جرج مارشال در دپارتمان 
دولت نداشته است. وقتی صحبت از وزیر خارجه هری 
ترومن به میان می آید، شاید با تردید بتوان کیسینجر را 
مهم تر از او دانست. مارشال، افسری که مهم ترین سرباز 
نسل خود بود و بیش از هرکسی در پیروزی آمریکا در 
جنگ دوم جهانی نقش داشت، در ماجرای اسرائیل 
درست در نقطه مقابل کیسینجر قرار می گیرد؛ جرج 
مارشال بشدت مخالف تاسیس اسرائیل بود و به همین 
خاطر در محیط سیاسی ایالات متحده مفتخر به نشان 

»یهودستیزی« شد!
مارک پری، نویســنده آمریکایی فارن پالیسی روایت 
می کند فوریه ۲۰۰۶ زمانی که پیشنهاد کتابی درباره 
روابــط نظامی ژنرال  جورج مارشــال و ژنرال دوایت 
آیزنهاور در زمان جنگ را به گروهی از ناشران نیویورک 
ارائه می کند، ناشــر ارشد یک انتشــاراتی بزرگ در 

نیویورک از او می پرسد: آیا مارشال یهودستیز نبود؟!
در هفته های گذشته زمانی که خیابان بیست ویکم 
واشنگتن دی سی، جایی که میزبان ساختمان وزارت 
خارجه ایالات متحده آمریکاســت، کانون تنش های 
فزاینده درباره سیاست خارجی دولت بایدن در جنگ 
خونبار غزه شد، این رخداد بار دیگر یادآور یک اتفاق 
مهم در تاریخ سیاست خارجی آمریکا شد که کمتر از 
آن صحبت شده است: تاسیس اسرائیل در سال ۱۹۴۸ 
و مخالفت جرج مارشــال، وزیر وقت خارجه آمریکا با 

تاسیس دولت یهودی و تجزیه فلسطین. 
مارشال، وزیر امور خارجه ای که با طرح تاریخی خود و 
ایده مشهورش یعنی »طرح مارشال« سرنوشت جنگ 
سرد را تعیین کرد و معمار اتحادیه اروپایی و اروپای 
نوین نام گرفت، از مخالفان جدی تاسیس اسرائیل بود. 
اما تنها به این دلیل که اصل بنیادین و غیرقابل تغییر 
سیاست خارجی آمریکا پس از جنگ دوم جهانی، بر 
اساس حمایت همه جانبه از اسرائیل طراحی شد، جرج 

مارشال با برچسب »یهودستیزی« طرد شد. 
جرمی روزن، خاخام یهودی طرفدار اســرائیل درباره 
مارشــال در »آلماینر« می نویســد: مارشال یکی از 
قدرتمندترین و با نفوذتریــن ژنرال ها، دیپلمات ها و 
شخصیت های سیاسی آمریکایی در آن زمان بود. او 
مردی بود که تهاجم به اروپا را سازماندهی و تسهیل 
کرد. او موســس طرح مارشال بود که آلمان و اروپا را 

پس از جنگ بازسازی کرد و به همین دلیل جایزه صلح 
نوبل را دریافت کرد. ما همچنین می توانیم اشاره کنیم 
که چگونه دستورالعمل های او میلیون ها نازی را احیا 
کرد و چگونه آنها را در صورت لزوم برای متوقف کردن 
کمونیست ها توجیه کرد. او همچنین وزیر خارجه دوره 
مذاکره درباره آینده دولت یهود بود. خاخام روزن ادامه 
می دهد: با خواندن کتاب »مارشال، مدافع جمهوری« 
دریافتم او و بســیاری از سطوح بالای ایالات متحده 
چقدر شدیداً با یک کشــور یهودی مخالف بودند و 
تمام تلاش خود را برای جلوگیری از آن انجام دادند. 
کلارک کلیفورد و ریچارد هالبروک در کتاب »مشاوره 
به رئیس جمهور« در سال ۱۹۹۱ نوشته اند مارشال در 
واقع از جمله یهودستیزانی بود که با تأسیس اسرائیل 
مخالف بودند.  وزیر خارجه دولت هری ترومن به ۳ 
دلیل مخالف ایده تاسیس اسرائیل بود. مارشال البته 
در مخالفت خود تنها نبود، بلکه بخش زیادی از بدنه 
نظامی - امنیتی آمریکا در کنار وزارت خارجه مارشال 
ارزیابی می کردند دولت یهود از سوی اعراب مورد حمله 
قــرار خواهد گرفت و فراتر از آن پای آمریکا در غرب 
آسیا به یک درگیری بی پایان و بی انتها باز خواهد شد و 
آمریکا جز با استفاده از زور نخواهد توانست نفوذ خود را 
در خاورمیانه حفظ کند.  دومین دلیل مخالفت مارشال 
با ایده تاســیس یک دولت کاملا یهودی، به اختلال 
احتمالی در واردات نفت آمریکا از کشــورهای عربی 
بازمی گشت که سال ها بعد در شوک نفتی ۱۹۷۳ در 

خلال جنگ یوم  کیپور خودش را نشان داد. 
دلیل سوم مخالفت مارشــال این بود که او تصمیم 
ترومن برای به رسمیت شناختن اسرائیل را خارج از 
دریچه دیپلماسی و منافع ملی ایالات متحده و تحت 
تأثیر ملاحظات سیاســت داخلــی از جمله رضایت 

یهودیان پرنفوذ آمریکا می دانست. 
تاسیس یک دولت یهودی باعث شد ترومن و مارشال 
که احترام زیادی برای همدیگر قائل بودند، کاملا در 
برابر یکدیگر صف آرایی کنند. مارک پری ۱۳ ســال 
قبل در فارن پالیسی از جلسه پرتنش مارشال و ترومن 
در کاخ سفید نوشته است: »مارشال نه  تنها با موضع 
ایالات متحده به نفع تجزیه فلسطین مخالف بود، بلکه 
شدیداً توصیه کرد ایالات متحده اسرائیل را به رسمیت 
نشناسد. مارشال و ترومن در جلسه ای در دفتر بیضی 
در ۱۲ مه ۱۹۴۸ با هم درگیر شدند. ترومن برای طرح 
استدلالش به مشاور رئیس جمهور کلارک کلیفورد 
تکیه کرد. او اســتدلال کــرد ایالات متحده تعهدی 
اخلاقی به یهودیان جهان داده است که مطابق اعلامیه 
بالفور در ســال ۱۹۱۹ از آنها حمایت کند. کلیفورد 
همچنین استدلال کرد یهودیان آمریکایی یک بلوک 
مهم رای بودند و از این تصمیم حمایت می کردند. در 
نهایت مارشال پس از شنیدن این استدلال ها با خشم 
از دفتر رئیس جمهور خارج شد«.  این اختلافات در 
کاخ سفید چنان داغ شد که مارشال، شخصیتی که 
ترومن او را »بزرگ ترین آمریکایی زنده« می دانست، 
حتی به رئیس جمهور گفت دــر انتخابات آینده به 
این دلیل به او رأی منفی خواهد داد. رئیس جمهور 
آمریکا درباره چالش دیپلماتیک میان »کاخ سفید« 
و »وزارت خارجه مارشــال« دــر واکنش به اتفاقات 
سازمان ملل در مارس ۱۹۴۸ در دفتر خاطرات روزانه 
خود نوشته است: »وزارت خارجه امروز فرش را از زیر 
پای من کشید«. هری ترومن همچنین این پاسخ را 
به دیپلمات های آمریکایی درباره تشکیل اسرائیل داد: 
»آقایان! متاسفم اما باید به صدها هزار نفری که نگران 
موفقیت صهیونیسم هستند پاسخ دهم؛ من صدها 
هزار عرب در میان رای دهندگانم ندارم«.  با گذشت 
زمان تمام پیش بینی های مارشال به ترتیب به وقوع 
پیوست اما ایالات متحده و اسرائیل توانستند از هر یک 
از آن مهلکه ها بگریزند تا بعدها ســناتور جو بایدن از 
ایالت دلاور که امروز رئیس جمهور ایالات متحده شده 
است، در نطق معروف خود بگوید حتی اگر اسرائیلی 
وجود نداشت، آمریکا باید خودش یک اسرائیل درست 
می کرد.  ۷۵ ســال بعد از همه این بحث و جدل ها، 
پایه بحث های اساسی »مارشال - ترومن « پابرجاست. 
آیا اسرائیل در خدمت منافع ملی آمریکا بوده است یا 
باری گرانقیمت و پرهزینه بر دوش ایالات متحده؟ آنچه 
مسلم است ماراتنی که جرج مارشال و هری ترومن به 

راه انداختند، هنوز به خط پایان نرسیده است!

اسرائيل بار يا يار آمريکا؟
گزارش روز

رسانه چه خبر

بازنشستگانی که بیت المال را 
تضییع  می کنند

دــر یکی از نهادهــا، بدون توجه به قانون ممنوعیــت به کارگیری 
بازنشسته ها، مدیریت شرکت های هلدینگ مهم این نهاد به ۲ فرد 

بازنشسته بالای ۶۰ سال داده شده است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از فارس، تصویب قانون منع بکارگیری 
بازنشســتگان روزنه  امیدی در دل جوانانی که بیکاری گریبان گیر 
آنهاست پدید آورد، فارغ التحصیلانی که بسیاری از آنها به میانسالی 
رســیده اند و هنوز جایی استخدام نشده اند و کهنسالانی که یکبار 
در میانسالی بازنشسته شده اند و باز با وجود سن بالا بدون توجه به 
جمعیت جوان که نیازمند فرصتی برای ورود به بازارکار هستند، به 

کار دعوت می شوند.
در همین راســتا اخیرا یکی از نهادها که اتفاقا یکی از رسالت هایش 
حمایت از قشر مستضعف جامعه است ولی با وجود قانون ممنوعیت به 
کارگیری بازنشسته ها، فردی را با ۶۸ سال سن، به عنوان مدیرعامل و 
عضو هیئت مدیره  یک هلدینگ منصوب کرده است  و این در حالی 
اســت که این فرد در سال ۱۳۸۸ بازنشسته شده است و اکنون بعد 
از ۱۴ ســال، مجدد به کار بازگشته است و فرد دیگری، در سن ۶۳ 
سالگی به عنوان رئیس هیئت مدیره شرکت مادرتخصصی که دارای ۱۰ 
شرکت زیر مجموعه است، منصوب شده است؛ وی نیز چند سال پیش 
بازنشسته شد. علی بابایی کارنامی عضو کمیسیون اجتماعی مجلس 
شورای اسلامی در مورد بکارگیری نیروهای بازنشسته در گفت و گو 
با خبرنگار باشگاه توانا بیان کرد:کسی که می خواهد برای مردم مفید 
باشد باید قدرت فیزیکی و جسمانی هم داشته باشد و کسی که بالای 
۶۷ و ۶۸ سال و ۷۰ سال دارد و بالای ۳۵ سال کار کرده است و باز به 
دستگاه دولتی بر می گردد، عملا تضییع بیت المال را انجام داده است.
تا به حال چندین مدیر بازنشسته در بخش های متعدد دولتی با تصویب 
قانون منع بکارگیری بازنشستگان از سازمان مربوطه خداحافظی کردند 
ولی مدیران با سن بالا وجود دارندکه با شغل های متعدد وجود دارند که 
حاضر نیستند صندلی مدیریت خود را ترک کنند. از آن طرف جوانان 

بیکار داریم که فرصتی برای نشان دادن خود پیدا نمی کنند.
این انتصابات در حالی است که بر اساس گزارش مرکز آمار ایران، نرخ 
بیکاری در ســال ۱۴۰۱ برای جمعیت ۱۵ ساله و بیش تر حدود ۱۰ 
درصد بود؛ بسیاری از افراد در نتیجه بیکاری و نداشتن شغل مناسب 
به بزهکاری و جرایم مختلف روی می آورند و به گفته جامعه شناسان 
این موضوع در افراد آسیب دیده و در معرض آسیب بیش از سایرین به 
چشم می خورد و رهایی از این معضلات همبستگی و انسجام اقدامات 

دستگاه های اجرایی را نیاز دارد.

برنامه ایران برای صادرات جهانی 
واکسن با همکاری کوبا 

مهر: وزیر بهداشت، در بازدید رییس جمهور کوبا از انستیتو پاستور ایران، بر توسعه 
همکاری های دو کشور در حوزه سلامت تاکید کرد. بهرام عین اللهی گفت: فصل 
جدیدی بین روابط دو کشــور ایران و کوبا ایجاد خواهد شــد و ما پیشرفت های 
بسیاری خواهیم داشت.  عین اللهی ادامه داد: انستیتو پاستور با مؤسسه تحقیقاتی 
فینلای کوبا سه دهه همکاری داشتند و در دوران کرونا یکی از بهترین واکسن های 
دنیا با همکاری ایران و کوبا تولید شد. ما اگر بخواهیم رشد کنیم باید با همکاری 
یکدیگر رشد کنیم. وزیر بهداشت گفت: کوبا نقش راهبردی در آمریکای لاتین دارد 
و موقعیت حساس کوبا برای ما ارزشمند است و ما به دنبال تقویت همکاری علمی 
با کوبا هستیم و دانشمندان ایران و کوبا تحقیقات مشترک انجام دهند. عین اللهی 
افزود: ما به دنبال انتقال تکنولوژی واکسن هایی، چون مننژیت و پنوموکوک برای 
تولید در ایران و تولید واکسن مشترک هستیم و هدف ما این است که تمام منطقه 

را ببینیم و همکاری مشترک ایران و کوبا موجب صادرات جهانی واکسن شود. 


